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Petega Dobrepoljskega krompirjevanja na Vidmu se 
je udeležilo veliko obiskovalcev, ki so preživeli prijetno 
popoldne (slika zgoraj).

Gasilci so imeli občinsko in regijsko tekmovanje. Na 
sliki so članske ekipe z regijskega tekmovanja, ki je 
potekalo v Ivančni Gorici. Foto: Izak Lenarčič (slika spodaj)
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Naslov uredništva: Videm 35, 1312 Videm-Dobrepolje. 
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E-pošta: nas-kraj@dobrepolje.si, gsm: 041 885 111.
Lektoriranje: Mojca Pipan. 
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Glasilo Naš kraj je vpisano v razvid medijev pri Ministrstvu Republike Slovenije za kulturo pod 
zaporedno številko 741.        
Oblikovanje, prelom in tisk: PARTNER GRAF zelena tiskarna, d.o.o. 
Glasilo izhaja enkrat mesečno v nakladi 1300 izvodov.

Naslednja številka izide v četrtek, 28. novembra 2024. 
Rok za oddajo prispevkov je 16. november 2024.

Dobro razmerje je kot jurček (jesenski goban)
Spoštovani bralci Našega kraja. Ko sem iskal navdih za uvodnik tokratnemu glasilu, se mi je po glavi podilo tisoč stvari. 
Mesec oktober je res prežet z dogodki, ki sami po sebi zahtevajo, da nekoliko zatavamo z mislimi. Različni svetovni 
dnevi, posvečeni posameznim dogodkom ali stvarem, datirajo v mesec, ki je za nami. Pri nas sta bolj znana dva 
dogodka. 

Uroš Gačnik

Mesec oktober zadnja leta imenujejo 
tudi rožnati mesec, njegov namen je 
ozaveščanje žensk o samopregledovanju 
dojk. Preventivna dejavnost, ki jo državni 
presejalni program Dora udejanja že  več 
kot 16 let, vabi populacijo žensk v starosti 
50–69 let, da se vsaki dve leti zglasijo na 
presejalno mamografijo. S presejalnimi 
testi želijo preprečiti nastanek raka na 
dojki oziroma ga odkriti dovolj zgodaj, 
da bo zdravljenje lahko uspešnejše. V 
zadnjem letu je s strani stroke in države 
mogoče opaziti pobudo, da bi v ta sistem 
vključili ženske z dopolnjeno starostjo 39 
let in več. Ker je to številčna populacija, 
je treba za izvrševanje te pobude izpol-
niti še veliko pogojev. Množično preseja-
nje bo verjetno odloženo za nekaj časa, 
z veseljem pa sem prejel informacijo, da 
bo pilotni projekt začel delovati že konec 
tega leta. Na podlagi pilotnega projekta 
se bo izdelala ocena, ki bo nato merilo 
za izdelavo prostorov, nakup opreme in 
zaposlitev strokovnega kadra. Torej se 
premikamo v pravo smer.

Prav tako je mesec oktober mesec 
varstva pred požarom, že vrsto let ga 
zaznamuje preventivna dejavnost naših 
požrtvovalnih gasilcev. Prav v tem mese-
cu so bile izvedene številne dejavnosti, 
ki jih gasilci izvajajo celotno leto. V tem 
mesecu pa je teh dejavnosti še nekoliko 

več kot običajno. Preventiva in ukrepi, 
povezani s preprečevanjem požarov, so 
še vedno boljši in cenejši, kot da nas z 
lučkami obiščejo gasilci. Prihaja kurilna 
sezona, zato velja poziv vsem uporab-
nikom kurilnih naprav, da jih ustrezno 
preverijo, servisirajo, očistijo dimnike in 
dimovode ter skrbijo za ustrezno suho 
kurjavo, pri kateri nastaja manj saj in 
odpadnih kurilnih elementov, ki posle-
dično zamašijo dimnike in vodijo v mo-
rebiten požar. Nekaj posredovanj se je na 
to temo letos že primerilo, upam, da bo 
tega čim manj. Več je zapisanega v poro-
čilu o opravljenih intervencijah.

Kar nekaj težav sem imel, ko sem iskal 
navdih za naslovne fotografije, saj se je v 

preteklem mesecu zvrstilo ogromno pri-
reditev, ki ste jih opisali in smo se jih lah-
ko udeležili. Res bogat nabor prireditev, 
dejavnosti posameznih društev in orga-
nizacij. Dobrepoljski tek, Dobrepoljsko 
vandranje, Krompirjevanje, razne pred-
stave, dejavnosti čebelarjev, vedno pri-
dne članice Društva podeželskih žena, 
aktivni strelci, planinci, člani turistične-
ga društva, upokojenci, starejši občani, 
varovanci posebnih zavodov, Rdeči križ, 
Karitas … različne športne dejavnosti ter 
dejavnosti knjižnice, vrtca in šole polnijo 
tokratne strani glasila.

Enaintridesetega oktobra bomo pra-
znovali dan reformacije, ki je v Sloveniji 
dela prost dan. Praznik je posvečen re-
formaciji, verskemu, družbeno-politič-
nemu in kulturnemu gibanju v 16. stole-
tju, ki je Slovencem prineslo prve tiskane 
knjige v slovenščini, prvo slovnico in s 
tem slovenski knjižni jezik. Najvplivnejši 
slovenski predstavnik reformacije je bil 
Primož Trubar, ki je bil avtor prvih na-
tisnjenih knjig v slovenščini, Katekizma 
in Abecednika. Drugi vidni predstavniki 
reformacije v Sloveniji so bili Jurij Dal-
matin (prevod celotne Biblije v sloven-
ščino), Adam Bohorič (prva slovnica 
slovenskega jezika) in Sebastijan Krelj 
(jezikovni in pravopisni reformator). Na 
ta dan vzemimo v roke knjigo, ki jo že 
dalj časa skušamo prebrati, ali obiščimo 
z otroki bližnjo Rašico in se zavedajmo 
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korenin slovenskega jezika. Na nas je, 
kako bomo pisano in brano besedo izro-
čili našim zanamcem.

Naslednji dan bomo praznovali dan 
spomina na mrtve – vsi sveti. Takrat se 
še posebej posvetimo spominu na svo-
je umrle. Praviloma te dni še posebej 
lepo uredimo grobove svojih rajnih, 
prižigamo svečke v spomin ter molimo 
za žive in umrle. Že kot živi se moramo 
zavedati, da je življenje minljivo, da ne 
vemo ne ure ne dneva, ko se odpravimo v 
onostranstvo. Rek »delaj, kot da boš več-
no živel, in živi, kot da boš jutri umrl,« 
nam sporoča ravno to. Razmerja, ki jih 
gojimo s svojimi bližnjimi, so dejanja, 
ki nam dajejo različne občutke, toplino, 

sprejemanje, hotenje ...
Razmerja se začnejo, ko se rodimo in 

smo v povezavi s svojimi starši. Vsi na-
daljnji koraki, povezani z vrtcem, šolo, 
ljudmi, s katerimi se srečujemo na raz-
ličnih dejavnostih, nas vodijo v različna 
razmerja. Nekatera so površinska, druga 
se sčasoma poglobijo. Nekatera nas na-
polnijo, spet druga nas pustijo prazne. 
Ker smo v jesenskem času in je bila tok-
rat kar bogata bera gozdnih jesenskih 
plodov, se mi je porodila misel, da dobro 
razmerje lahko primerjamo z jurčkom.

Iščeš ga in iščeš, hodiš lahko ure in 
ure, morda je kriv, da ga ne najdeš, na-
pačen čas, ponoči se slabo vidi, v sušnem 
času poletja tudi gobe ne rastejo. Da ga 

najdeš, je odvisno od vremena in okolja, 
gobe ne rastejo v urbanem okolju, najpo-
gosteje jih najdemo v naravi. Odvisno je 
tudi, s kom iščemo, morda nas ta oseba 
usmeri na pravo pot, pozna področja? 
Potem ko se poklopijo različni dejavniki, 
ki sem jih naštel, kar naenkrat stopiš nanj 
in ga odkriješ. Morda ne samo enega … 
Toda tukaj se šele začne pot razmerja. 
Jurčka je treba nežno dvigniti, ga očistiti 
in skrbno položiti v košaro.

Naj bodo razmerja, ki stopijo v vaše 
življenje, prepletena z razumevanjem, 
skupno sinergijo in končnimi dobrimi 
občutki za vse deležnike. 

Prijetno prebiranje prispevkov že-
lim. ■

Poročilo o delovanju občine 
V sodelovanju z občinsko upravo pripravil podžupan dr. Jernej Stare.

Konec septembra je v Strugah prišlo do 
fizičnega napada na domačina. O inci-
dentu je župan takoj obvestil ministra 
za notranje zadeve g. Poklukarja in se 
dogovoril za okrepljen policijski nadzor 
na območju naše občine. Na tematiko 
varnostne problematike se je v začetku 
oktobra župan sestal z načelnikom PP 
Grosuplje in direktorjem PU Ljubljana, 
16. oktobra pa se je srečal tudi z minis-
trom za notranje zadeve in generalnim 
direktorjem Policije. V sklopu akcije za 
izboljšanje varnostnih razmer na širšem 
območju je PP Grosuplje pridobila osem 
novih policistov, ki že izvajajo dodatne 
naloge. Pričakujemo, da bodo sprejeti 
dogovori izboljšali varnostne razmere v 
občini, ministru in ekipi pa se zahvalju-
jemo za hiter odziv ter za razumevanje 

naše situacije.
Izbran je izvajalec za asfaltiranje ces-

te in dograditev javne razsvetljave med 
vrtcem in Podgorico. Dela se bodo izved-
la v začetku novembra.

Izdelana je idejna zasnova nadome-
stne poti ob železnici v vasi Cesta. Sle-
dijo zemljiško-knjižna ureditev parcel 
z možnostjo razširitve cestišča, nato pa 
izdelava projektne dokumentacije in 
izvedba, katere začetek je predviden za 
naslednje leto. 

Za območje ZN Predstruge je v izde-
lavi popis del za izgradnjo komunalne 
infrastrukture po izdelanem projektu ter 
na podlagi pridobljenega gradbenega 
dovoljenja. 

V Hočevju so bile v okviru rednega 
vzdrževanja občinskih cest sanirane 

bankine, urejeno pa je bilo tudi od-
vodnjavanje cestišča. 

Nadaljevali smo dejavnosti v sklopu 
občinske celostne prometne strategije in 
izvedli javno razpravo o označitvi proble-
matičnih točk v prometu, predstavljeni 
pa so bili tudi izsledki ankete o prome-
tnih navadah. 

V septembru je občina v sodelovanju 
z Rdečim križem ter Upravo za zaščito in 
reševanje pristopila k sanaciji pogorele-
ga objekta pri Ponikvah. Zagotovili smo 
začasne bivalne objekte za tam živečo 
družino, lokalni gradbinec pa je uredil 
vse potrebno za namestitev in priklop 
začasnih objektov.

Projekt kanalizacije Kompolje s 
spremljajočimi posegi se izvaja po na-
črtu in v dogovoru s predstavniki vasi. ■

V Dobrepolju na voljo mobilna točka SPOT registracija in svetovalna pisarna  
Lokalne akcijske skupine (LAS)
Vsako tretjo delovno sredo v mesecu (21. november in 18. december) bosta od 12. do 
15. ure v prostorih Občine Dobrepolje delovali mobilna točka SPOT registracija in 
svetovalna pisarna Lokalne akcijske skupine Po poteh dediščine od Turjaka do Kolpe 
(LAS). Svetovalca Razvojnega centra Kočevje Ribnica vam bosta brezplačno pomagala 
pri registracijskih postopkih (s. p., d. o. o.) in svetovala glede aktualnih razpisov za pri-
dobitev nepovratnih EU sredstev programa za razvoj podeželja (projekti LAS). Vabljeni, 
da ju obiščete!

Več si lahko preberete na: www.las-ppd.si ali www.rc-kocevjeribnica.si.
Tina Zajc Zver, RC Kočevje Ribnica d.o.o.
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Prva zaposlena v Občinski upravi Občine Dobrepolje
V sklopu rubrike Občina Dobrepolje praznuje trideset let sem k pogovoru povabil Marijo Kramžar, ki je bila prva polno 
zaposlena sodelavka Občine Dobrepolje. Večina se nas spomni, kako je Marija skrbno bdela nad tajniškimi opravili v 
občinski upravi ter vršila povezovalno vlogo med upravo, županom in občani.

Občine Dobrepolje
MOČ DOBRIH LJUDI LOKALNO SKUPNOST GRADI
30 let

Uroš Gačnik

Pozdravljeni, ga. Marija. V zgodovi-
no občine ste se poleg župana Antona 
Jakopiča vpisali kot prva zaposlena. 
Kakšni so spomini na tisto obdobje?

Začetki so bili težki. Sama sem priš-
la iz podjetja, kjer sem opravljala dela v 
zunanji trgovini, kjer poznaš le del stvari, 
ker je bil sistem res velik. Ob prestopu na 
novo delovno mesto pa sem naletela na 
lokalno samoupravo, ki je bila popolno-
ma drugačna. Treba se je bilo spoprijeti 
s čisto novimi, različnimi izzivi, ki jih je 
to delo prinašalo.

V veliko pomoč mi je bilo, da sem bila 
že pred tem dejavna kot tajnica v Krajev-
ni skupnosti Kompolje in sem nekatere 
postopke vsaj malo poznala. Prav tako 
sem imela že nekaj stikov z osebami, ki 
so prav tako delovale v drugih občinah, 
in sem tako lažje prišla do želenih infor-
macij. Za druge stvari je bilo treba vzpo-
staviti in navezati nove stike, da smo lažje 
in učinkoviteje začeli opravljati delo.

Občino in delo ste vzeli tako rekoč 
»za svoja«.

Ja, res je, delo sem opravljala, ne da 
bi gledala na uro, kasneje se je tudi to 
malo uredilo. Na delo sem prihajala zelo 
zgodaj in ostajala tudi po delovnem času, 
tudi v soboto in nedeljo, če je bilo to pot-
rebno.

Trinajstega februarja 1995 sem se za-
poslila in na občini praktično ni bilo ni-
česar. Spominjam se, da je župan Anton 
Jakopič prinesel od nekod en velik sim-
bolični svinčnik (nekje ga je dobil v dar), 
druge opreme pa žal ni bilo nobene. Z 
županom sva oblekla vsak svojo haljo in 
začela urejanje prostorov. Treba je ve-
deti, da dejansko ni bilo ničesar, samo 
goli prostori. Šla sva tudi v Štihovo hišo, 
kjer so bili v preteklosti prostori Krajevne 
skupnosti Videm. Našla sva le neke stare 
papirje, ki bi bili mogoče celo zanimi-
vi, če bi si kdo vzel čas, jih pregledal in 
uredil. Tukaj moram povedati, da je bil 
župan Anton Jakopič zelo pogumen in 
ambiciozen, to se je odrazilo pri neštetih 

odločitvah, tudi pri tem, da se čim prej 
uredijo prostori, v katerih bo mogoče 
normalno delati.

Bili ste prva polno zaposlena. Ste 
ponosni na to dejstvo?

Sem ponosna oziroma mi je v zadoš-
čenje. Bili so veseli, pa tudi težki trenutki, 
ko sem se počutila popolnoma neboglje-
no. V pomoč so mi bili ljudje iz sosednjih 
občin, na katere sem se lahko obrnila in 
so mi svetovali. 

Je kakšna zanimiva anekdota, spo-
min ali pa nekaj, kar vam je ostalo v 
spominu in lahko delite z bralci?

Morda ta anekdota o računalniku, ki 
smo ga dobili iz bivše skupne Občine 
Grosuplje in je bil tako zastarel, da ko je 
prišel Brane Brodnik, da bi ga usposobil 
za delo, je dejal: »Kakšen pa je ta raču-
nalnik?« Župan mu je seveda odgovoril, 
da je vzel tisto, kar so mu pač dali. Bil je 
zastarel oziroma nezmogljiv. Pred tem 
pa smo dobili električni pisalni stroj, za 
katerega se uradno niso več mogli kupiti 
trakovi. Prek poznanstev smo nekje še 
izbrskali trakove in ga tako usposobili.

V začetku ste bili sami, kasneje so 
prihajali novi sodelavci. Kakšne odno-
se ste imeli oziroma kako vidite odno-
se v občinski upravi sedaj?

Premalo spremljam trenutno situaci-
jo, tako da sedaj ne morem soditi, lahko 
pa povem, da so bili v času moje zaposli-
tve odnosi dobri. Vedno smo si pomagali 
med seboj. S sodelavkami smo sem in tja 
šle tudi v gore, kamor včasih zaidemo še 
sedaj. Tudi z novimi zaposlenimi, ki so 
me po upokojitvi zamenjali, sem vedno 
dobro sodelovala. 

Leta 2009 ste odšli v zasluženi po-
koj. So vas med tem časom še kaj pot-
rebovali na občini? Vemo, da je težko 
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prevzeti tako obsežno delo, ki ste ga 
opravljali. Kako ste predali svoje delo?

Vsak prehod na drugo delo je težak, 
kar sem sama izkusila ob prihodu na 
delo v občinsko upravo, zato se mi je ob 
odhodu zdelo normalno, da vsakemu so-
delavcu po svojih močeh pomagam, če 
bi me potreboval. 

Poleg tajniškega dela ste opravlja-
li tudi naloge z drugih področij. Eno 
izmed teh je bilo tudi delo urejanja 
področja Civilne zaščite, kjer sva tudi 
midva sodelovala. Kako vam je poleg 
rednega dela, ki ga ni malo, uspelo ure-
jati tudi druga področja?

Za menoj je prišla pravnica, ki naj bi 
prevzela vsa moja dela, vendar je bilo 
drugih del preveč, zato so dela s pod-
ročja CZ ostala nenarejena. Za njo pa je 
prišel g. Matjaž in nadoknadil zaostalo. 
Bil je zelo vesten in je dobro obvladoval 
to področje.

Tukaj bi pripomnila, da menim, da 
bi morala država (pristojna ministrstva) 
bolj enotno in prijazno pristopati in po-
magati nižjim nivojem, predvsem velja 
to za novonastale občine. Dobili smo si-
cer nekaj vzorcev, ki pa jih je bilo treba 
spreminjati in prilagajati, zato smo se 
morali opreti na lastno iznajdljivost, da 
smo dosegli cilj. Področje CZ je bilo tu 
izjema, saj so nam z ministrstva za ob-
rambo nudili pomoč.

Pokrivala sem tudi področje kmetij-
stva, turizma in vse, kar je bilo potreb-
no, tudi kadrovsko področje. Ena mojih 
osnovnih zadolžitev je bilo evidentiranje 
poslovanja, ki je bilo v preteklosti nekoli-
ko oteženo, sedaj z novimi tehnološkimi 
rešitvami so te stvari nekoliko lažje in 
celoviteje rešljive.

Spomnim se najinega sodelovanja, 
takrat sem bil še v funkciji tajnika GZ 
Dobrepolje ter kasneje poveljnika. Ko 
sem prihajal na občino kopirat zapisni-
ke, ste mi vedno delovali organizirano. 
Urejeno ste imeli papirologijo, vedno 
ste vedeli, kje je kakšna stvar ali pa za 
posamezne dogodke, ki so se primerili. 
Kako vam je to uspevalo?

Vedno sem se zanašala na spomin, 
sedaj mi pa že malo peša. Vse telefonske 
številke sem vedela na pamet, v začetku 
še telefona nismo imeli. Očitno sem iz 
takega testa. 

Dejali ste, da v začetku ni bilo popol-
noma nič, prazne sobe in različni os-
tanki prejšnjih dejavnosti. Vaš spomin 
pa sega še nekoliko nazaj.

Prostori so bili sprva le pritličju ob-
činske zgradbe. Treba je bilo renovirati 
stavbo, urediti prostore tako, da so bili 

primerni za pisarne, saj smo sprva delali 
štirje v eni sobi. Spominjam se, da so bile 
v zgradbi lesene stopnice še iz časov, ko 
smo mi hodili v to stavbo, ki je bila šola. 
Ga. Marija je prijetno zatavala v spo-
mine :). Naj omenim še to, da je bila to 
nova šola, saj je stara stala nasproti se-
danje stavbe občine v smeri proti cerkvi 
in je že dolgo ni več. Tudi podstrešje 
občinske stavbe je bilo kasneje nekoliko 
renovirano. 

Za mano je v maju prišla Andreja 
Babič, kasneje pa Anica Prijatelj, ki je 
ob porodniškem dopustu nadomestila 
Andrejo. V letu 1995 smo dobili tudi taj-
nika občine Antona Rusa, ki je pokrival 
komunalo, gradnje in še mnogo, mnogo 
drugih področij. Tako smo začeli delo še 
vedno nekoliko kadrovsko podhranjeni, 
pa vendar vsi odločni, da stvari speljemo 
tako, da bi občina Dobrepolje nadokna-
dila zaostanek v razvoju.

Tri sodelavke ste opravljale celotno 
delo?

Res je, kasneje se je pridružila tudi 
Mojca Lovšin, ki je skrbela za urejanje 
prostora, njo pa je nato zamenjala Ne-
venka Grm Gregorič.

Med svojim delom od leta 1995 do 
2009, 14 let, ste spoznavali različne 
ljudi, iz različnih krogov socialnih ali 
političnih sfer. Ste ob teh poznanstvih 
osebno rastli?

Večina ljudi je bilo korektnih, nekateri 
so bili nekoliko manj oziroma so priča-
kovali več, kot smo lahko mi naredili, 
oziroma je bilo v naši pristojnosti.

Ne vem, ali bi lahko rekla, da sem 
osebnostno rastla. Zagotovo sem prido-
bila mnogo izkušenj, takih in drugačnih.

Poskušali smo vedno pomagati. Ljud-
je velikokrat niso vedeli, kam naj se obr-
nejo za določene dokumente, in smo 
jim, kolikor smo vedeli in kakor znali, po-
magali. Takrat še ni bilo toliko telefonov 
kot danes, mobilni telefoni so bili prava 
redkost, da o internetu ne govorim.

Verjamem, da vsi želimo dobro. 
Ljudje to izkazujemo na tak ali druga-
čen, primeren ali neprimeren način. 
Verjamem, da ljudje nismo roboti in 
se nas besede dotaknejo in posledično 
nosimo delo domov. Je bilo tudi pri vas 
tako?

Ja, res je, večkrat so mi kakšne besede 
odzvanjale v glavi in sem jih premlevala 
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še nekaj časa, kar je narobe. Bolje bi bilo, 
da tega ne nosiš s seboj. Če kdo to zmore 
ali pa da mu je prirojeno, je življenje ne-
koliko znosnejše. 

Nekateri sogovorniki so spodbudno 
delovali, nekateri pa tudi s figo v žepu. 
Politika je velikokrat odigrala veliko vlo-
go.

Za zaključek sva izračunala, da ste 
že 15 let v pokoju. Kako sedaj preživ-
ljate, če dovolite izraz, jesen življenja? 
Obkroženi ste z vnuki, renovirali ste 
okolico in stanovanjsko hišo. Kaj vam 
sedaj zapolnjuje prosti čas?

Prostega časa praktično nimam. Dol-
ga leta, do poškodbe, sem se ukvarjala 
s peš hojo, predvsem romanji. Tako sva 
z Jelko Škrlj, sošolko, prijateljico in so-
taščo, dvakrat prehodili pot do Medžu-
gorja, trikrat sva bili v Španiji, prehodila 
sem Nebeško pot, od Ogleja do Višarij, 
šla sem na Ptujsko Goro in do tromeje 
med Avstrijo, Madžarsko in Slovenijo, 
večkrat sem prehodila Jakobovo pot po 
Sloveniji in še kaj.

Vesela sem, da sem lahko hodila peš, 
saj med hojo čisto drugače spremljaš 
okolje, v katerem se giblješ. Veliko ču-
dovitih pogledov in zanimivosti sem 

doživela na teh poteh, kar me je znova 
in znova vleklo nazaj na pot. Za mene 
je hoja tudi primeren čas za poglobljen 
razmislek in ne nazadnje tudi za molitev.

Sedaj rada preberem kakšno knjigo, 
ki me razveseljuje, poleg vrta in pomoči 
družinama svojih dveh hčera pa ostane 
premalo časa za kakšne druge večje de-
javnosti.

Zahvaljujem se vam za prijeten po-
govor, želim vam dejavno ter kakovo-
stno preživljanja časa ter da bo zdravje 
vaš spremljevalec. ■

Namigi za preživljanje prostega časa jeseni
Verjamem, da se na deželi ne sprašujemo, kaj bi počeli, morda pa se med bralci najde kdo, ki mu bodo namigi koristili 
oziroma ga bodo spomnili na kakšno stvar, ki jo lahko počne skupaj z družino. Jesen je lep čas, ko pobiramo pridelke 
in se pripravljamo na zimo. Res je običajno bolj deževen čas, pa vendar poseben in zato zelo zanimiv.

Uroš Gačnik

Dneve si poleg rednega dela skušajte 
organizirati tako, da boste čim več časa 
preživeli zunaj, saj to krepi imunski sis-
tem.
• Že jeseni je treba misliti na pomla-

dne dni, ko nas razveselijo cvetlice, ki 
vzniknejo iz zemlje. Sedaj je pravi čas 
za sajenje tulipanov. Otrokom pokaži-
te, kako se posadijo, spomladi pa jih 
boste skupaj občudovali. Prav tako se 
sadijo vrtnine, ki prezimijo in rastejo 
spomladi.

• Jesen je tudi čas nabiranja gob in 
kostanja. Kostanj lahko doma spečete 
ali skuhate in bo odlično krepčilo za 
mokre jesenske večere. 

• V pripravi na zimo ne smete pozabiti 
pospraviti vrta, pograbiti odpadlega 
listja in vej ter morda zasaditi novega 
sadnega drevja. Za sajenje dreves na-
mreč velja, da če jih sadimo jeseni, pri 
njihovi rasti pridobimo eno leto. 

• Ko boste vse listje pospravili na kup, si 
lahko privoščite skok vanj in ustvarite 
čudovite spominske fotografije.

• Preglejte tudi kurilne naprave, poskr-
bite, da so dimniki očiščeni, poskrbite 
za suho kurjavo za naslednje leto, za-
ščitite zunanje imetje pred mrazom in 
snegom.

• Če imate sadovnjak, z apnom prebe-
lite debla in s tem uničite škodljivce, 

ki se skrivajo za lubjem, prav tako pa 
je treba pred zmrzaljo zaščititi mlada 
drevesa, jih oviti s koruznico in s tem 
preprečiti tudi kakšnemu zajcu, da si 
pripravi gostijo na vašem vrtu. Vklju-
čite najmlajše v vsa ta opravila.

• V zavarovanem okolju lahko pripra-
vite piknik z odprtim ognjiščem, kjer 
pečete hrenovke, kostanj, v žerjavici 
tudi krompir. Otroke poučite o var-
ni rabi ognja ter tudi o tem, kako se 
zakuri in kakšne varnostne elemente 
moramo pri tem upoštevati. 

• Kmalu bo prišel praznik vseh svetih. 
Pred tem dnevom se je predvsem v 
zadnjem času razširila ameriška raz-
ličica noč čarovnic, ki z našim prazni-
kom nima nobene povezave. Izrez buč 
je poganski običaj, ki pa so ga otroci z 

veseljem prevzeli za svojega, saj je igra 
in doživetje izreza buč nekaj nevsak-
danjega.

• Skakanje po lužah je priljubljen 
»šport« predvsem pri najmlajših. 
Mame sicer niso najbolj navdušene 
nad to zabavo, vendar otroci žarijo od 
veselja.

• Na vrtu lahko skrijete zaklad in ga po-
tem skupaj z zemljevidom in namigi 
iščete.

• V suhih dnevih lahko na beton ali as-
falt rišete s kredo in ustvarjate ume-
tnine.

Bodite torej čim več zunaj na svežem 
zraku, jejte pestro in raznovrstno ter se 
imejte skrajno lepo. ■

foto: Pexels
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Karierna orientacija mladih
Zadnjih pet let sem za številne dijake po Sloveniji pripravil brezplačne predstavitve različnih študijskih programov in 
poklicev pod imenom Pro-MIND. Predstavitve so bile namenjene predvsem dijakom zaključnih letnikov, ki se odločajo 
o svoji nadaljnji poti.

Miha Indihar

V zadnjem letu so dijaki ob evalvaciji 
(297 odgovorov) pogosto omenili, da je 
škoda, ker takih predstavitev niso imeli 
že v osnovni šoli. Dejstvo je, da mladi 
relativno slabo poznajo različne poklice, 
saj se pri odločitvi o svoji prihodnosti 
bolj zanimajo za vzdušje na sami fakulte-
ti kot pa za to, kakšen poklic jim v praksi 
ponuja določen študijski program.

Zaradi zelo dobrega odziva na 
predstavitve študijskih programov (v 
zadnjih petih letih sem pripravil več kot 
200 predstavitev, na katerih je bilo več 
kot 22.000 prijav dijakov iz vse Slovenije 
in zamejstva) in zaradi potrebe mladih 
po raziskovanju poklicev sem se odločil, 
da v šolskem letu 2024/2025 pripravim 
serijo različnih predstavitev poklicev. 
Predstavitve bodo trajale od oktobra do 
konca marca, v tem času pa bomo z raz-
ličnimi strokovnjaki in sodelavci mladim 
približali določene poklice. Vseh pokli-

cev ne bomo predstavili, saj jih je več, kot 
je dni v koledarskem letu, bomo pa prip-
ravili čim bolj raznovrstna področja dela.

Kako predstavitve potekajo?
Vse predstavitve so popolnoma 

brezplačne in brez kakršnih koli obve-
znosti. Na spletni strani: https://pro-
-mind.si/pro-mind-junior/ se je zgolj 
treba prijaviti s pomočjo prijavnega ob-
razca. Ob prijavi lahko učenci in dijaki 
postavijo vsa vprašanja, ki jih zanimajo 
v povezavi z določenim poklicem. Prija-
vljeni dobijo povezavo na dan predsta-
vitve, približno dve uri pred samim do-
godkom.

Na predstavitvi uvodoma podamo 
osnovne informacije, nato pa sledi 
predstavitev strokovnjaka z določenega 
področja, ki odgovarja na vprašanja, ki so 
jih mladi poslali ob prijavi. Pri gostih si 
pogosto pomagamo tudi s študenti višjih 
letnikov, ki so že vključeni v proces dela. 
Med predstavitvijo lahko udeleženci 

postavljajo dodatna vprašanja po mikro-
fonu ali pa vprašanje preprosto napišejo 
v pogovorno okno.

S tem pristopom lahko različne po-
klicne panoge približamo mladim iz vse 
Slovenije. Idejo zelo dobro podpirajo 
različne srednje šole, s katerimi smo v 
teh nekaj letih vzpostavili dober način 
sodelovanja. Veliko zanimanja so poka-
zale tudi nekatere osnovne šole, ki sem 
jih obiskal pred začetkom šolskega leta.

Koliko bo projekt predstavitve pokli-
cev učinkovit med mladimi, pa bodo po-
kazale številke prijavljenih in sodelujo-
čih ob koncu šolskega leta. Predstavitve 
študijskih programov so med srednje-
šolci naletele na zelo dober odziv, zato 
verjamem v dober odziv tudi pri predsta-
vitvah poklicev.

Vabljeni vsi učenci višjih razredov 
osnovne šole, da se pridružijo raziskova-
nju poklicev, pa tudi vsi srednješolci, saj 
bodo še vedno potekale tudi predstavitve 
študijskih programov, tako kot doslej. ■

Obvestilo uporabnikom kmetijskega gospodarstva o izvzemu iz 
izvajanja in obračuna storitev praznjenja obstoječih pretočnih  
oz. nepretočnih greznic ali MKČN

V primeru nastajanja blata v obsto-
ječi pretočni oz. nepretočni greznici ali 
MKČN na kmetijskem gospodarstvu 
rejnih živali je kmetijsko gospodarstvo 
lahko izvzeto iz izvajanja in obračuna 
storitev praznjenja obstoječih pretočnih 
ali nepretočnih greznic ali MKČN. Blato 
mora biti zmešano skupaj z gnojnico ozi-
roma gnojevko in pred gnojenjem oziro-
ma pred nadaljnjo uporabo skladiščeno 
najmanj šest mesecev. Lastnik kmetij-
skega gospodarstva lahko v tem prime-
ru pri izvajalcu javne službe uveljavlja 
izvzem iz opravljanja in obračuna stori-
tve javne službe s tem, da dostavi izjavo 
o uporabi blata za gnojilo v kmetijstvu 
z eno od obveznih prilog, navedenih v 
nadaljevanju. Priloga ne sme biti starej-
ša od šest mesecev. Izjava je objavljena 
na spletni strani: http://www.jkpg.si/ 
pod rubriko »Odpadne vode ‒ Ravnanje 
z blatom na kmetijskem gospodarstvu«. 

S podpisom izjave se lastnik kmetijske-
ga gospodarstva obvezuje, da z blatom iz 
svoje greznice oz. MKČN ravna skladno 
z zakonodajo.

Za izvzem iz izvajanja in obračuna 
storitev praznjenja obstoječih pretoč-
nih oz. nepretočnih greznic ali MKČN 
mora lastnik kmetijskega gospodarstva 
dostaviti izjavo na: Javno komunalno 
podjetje Grosuplje d.o.o., Cesta na Krko 
7, 1290 Grosuplje, ali na elektronski na-
slov: prevzem.blata@jkpg.si. Z 31. de-
cembrom 2024 poteče izvzetje iz izva-
janja in obračuna storitev praznjenja 
obstoječih pretočnih ali nepretočnih 
greznic ali MKČN, zato morate, če že-
lite to uveljavljati še naprej, zadevo 
obnoviti. Do navedenega datuma nam 
pošljite izpolnjeno izjavo o uporabi 
blata. Izvzem velja za triletno obdobje 
planskega čiščenja 2025‒2027. Sicer pa 
se izvzem uveljavi s prvim dnem meseca, 

v katerem izjavo prejme izvajalec javne 
službe, če je ta dostavljena do 25. dne v 
mesecu.

Obvezna priloga izjave:
• izpis iz centralnega registra govedi 

(seznam govedi na gospodarstvu) ali 
• izpis iz centralnega registra prašičev 

ali 
• izpis iz centralnega registra kopitarjev 

ali 
• izpis iz centralnega registra drobni-

ce (podatki o sporočenem staležu v 
CRD) ali 

• obrazec B ‒ Stalež rejnih živali na 
kmetijskem gospodarstvu (iz zbirne 
subvencijske vloge). 
Za več informacij lahko pokličete v 

času uradnih ur (od ponedeljka do petka 
med 8.00 in 13.00) na tel. št.: 01 788 89 54.
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Odpadno jedilno olje je zelo škodljivo za okolje
Javno komunalno podjetje Grosuplje je v letošnjem letu na območju občin Grosuplje, Ivančna Gorica in Dobrepolje 
postavilo 19 uličnih zbiralnikov, kjer občani lahko oddajo odpadno jedilno olje, svinjsko mast, margarino, maslo, 
pokvarjeno jedilno olje, olje s pretečenim rokom trajanja in olje iz vložnin.

Javno komunalno podjetje Grosuplje

Pomembno je, da je olje ohlajeno, nato 
ga zlijemo v plastenko (ne v steklenico), 
ki jo zelo dobro zapremo ter nato odne-
semo do najbližjega zbiralnika. 

Kje so zbiralniki?
Sedem zbiralnikov je v Občini Ivančni 

Gorici:
• pri zdravstvenem domu v Ivančni Go-

rici,
• v Stični pri samostanu Stična,
• v Šentvidu pri Stični na ekološkem 

otoku pri zidu starega pokopališča,
• v Gabrovčcu na ekološkem otoku, 
• v Višnji Gori pri trgovini Maver,
• v Zagradcu na ekološkem otoku Fu-

žine,
• v Temenici na ekološkem otoku.

Deset v Občini Grosuplje:
• v Grosupljem pri Javnem komunal-

nem podjetju Grosuplje,
• v Grosupljem na ekološkem otoku 

Brezje pri Grosupljem,
• v Grosupljem na glavni avtobusni po-

staji,
• v Šmarju -Sapu pri družbenem domu,
• na Polici pri gasilskem domu,
• v Št. Juriju pri družbenem domu,
• na Velikem Mlačevem na odseku za 

Gatino,
• v Spodnji Slivnici pri trafo postaji,
• v Zbirnem centru Špaja dolina,
• v Grosupljem na ekološkem otoku na 

Slomškovi ulici.

Dva v Občini Dobrepolje:
• na Vidmu pri/na ekološkem otoku 

pred gasilskim centrom,
• pri Cerkvi (Struge) pri osnovni šoli.

Kovinski zbiralniki imajo odprtino, 
skozi katero se plastenka zbranega olja 
lahko odda. Zbiralnik je opremljen z na-
lepko, na kateri so podane informacije, 
na kakšen način se olje zbira, napisana 
je telefonska številka, na katero lahko 
občani pokličejo, če opazijo, da je zbi-

ralnik poln, ali potrebujejo kakršnokoli 
dodatno informacijo o načinu zbiranja 
olja. Gre za drugačen način zbiranja od-
padnega jedilnega olja, kot je trenutno 
vzpostavljen drugod po Sloveniji. Na 
način, ki ga vzpostavljamo, odpadnega 
jedilnega olja ni treba prelivati, ne pri-
haja do mešanja odpadnega jedilnega 
olja z odpadnim motornim oljem ter do 
razlivanja olja v neposredni bližini zbi-
ralnikov. 

Odpadno olje bodo občani lahko 
še vedno oddali tudi v Zbirnem centru 
Špaja dolina ali v zbirnih akcijah nevar-
nih odpadkov v spomladanskem in je-
senskem času.

V Javnem komunalnem podjetju 

Grosuplje se zavedamo, da se z nepravil-
nim ravnanjem, kot je zlivanje odpadne-
ga olja v straniščno školjko, povzročajo 
mašenje kanalizacijskih cevi in okvare 
na čistilnih napravah, kar posledično 
pomeni zviševanje stroškov vzdrževanja. 
Prav tako z zlivanjem odpadnega olja na 
domač kompostnik tvegamo onesnaže-
nje rek in podzemne vode, ki so nepre-
cenljiv vir pitne vode. Ravno tako bi radi 
preprečili zlivanje v zabojnike za biolo-
ške odpadke.

Odpadnega jedilnega olja torej:
• ne smemo mešati z drugimi odpadki,
• ne smemo zlivati v straniščno školjko 

ali druge odtoke,
• ne smemo zlivati v naravo,
• ne smemo odlagati med biološke od-

padke ali na kompost,
• ne smemo odlagati v zabojnik za me-

šane komunalne odpadke.

Na vseh nas je, da damo odpadnemu 
jedilnemu olju nov smisel. Tako s predajo 
odpadnega jedilnega olja v ulični zbiral-
nik v veliki meri vsi skupaj prispevamo k 
ohranjanju zdrave družbe in čistega oko-
lja. Nepravilno odloženo odpadno olje 
pomeni visoko organsko onesnaženje. ■
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Obnovljene tri naj planinske poti
V sklopu akcije Naj planinska pot so konec poletja v novi podobi zasijale tri planinske poti.

Jesenski dnevi z zmernimi temperaturami so lahko, če so tudi jasni in poti kopne, kot nalašč za obisk gora, ne smemo 
pa pozabiti na specifične razmere v visokogorju. Iščete idejo za planinski vzpon? Podajte se na eno od poti, ki so jih v 
sklopu akcij Naj planinska pot 2023 in 2024 markacisti obnovili s podporo Zavarovalnice Triglav. Obnovljene so lanska 
zmagovalka – pot s Kamniškega sedla do Brane in Planjave – ter prvo- in drugouvrščeni naj planinski poti po letošnjem 
izboru planink in planincev. To sta Koželjeva pot ob Kamniški Bistrici in pot Jama Topla–Mala Peca na Koroškem.

Uroš Gačnik, povzeto po prispevku PZS

Ljubitelji gora in planin v sklopu akcije 
Naj planinska pot vsako leto glasujejo 
za planinske poti, ki so potrebne obno-
ve. Izbor je v sodelovanju Zavarovalnice 
Triglav in Planinske zveze Slovenije letos 
že sedmič potekal v sklopu tradicionalne 
akcije Očistimo naše gore.

Obnovljena pot s Kamniškega sedla do 
Brane in Planjave 
Zmagovalko akcije Naj planinska pot 
2023, pot s Kamniškega sedla do Brane 
in Planjave, so markacisti zaradi vremen-
skih razmer obnovili (šele) letos poleti. 
Lani so obnovo namreč onemogočale 
ujme, ki so močno prizadele večji del 
Slovenije, tudi planinske poti. 

Planjava in Brana sta razgledna skal-
na vrhova Kamniško-Savinjskih Alp, ki 
ju povezuje planinska pot prek Kamni-
škega sedla, kjer Kamniška koča privab-
lja številne planince. Stalno je odprta le 
še do konca septembra, potem pa ob 
vremensko ugodnih koncih tedna, zato 
morajo planinci pred odhodom preveriti 
odprtost koče na spletni strani Planinske 
zveze Slovenije (PZS) oz. Planinskega 
društva (PD) Kamnik. Čeprav je pot iz 
Kamniške Bistrice na Kamniško sedlo 
lahka planinska pot, zahteva dobro fizič-
no pripravljenost, saj so za vzpon potreb-
ne tri ure, s sedla pa še dobra ura na Bra-
no in dve uri na Planjavo. Jesenski dnevi 
so kratki, zato je treba na pot pravočasno. 
Korenine so že prekrite z listjem, zato naj 
planinci poskrbijo za dobro obutev, viso-

ke planinske čevlje, lahko tudi pohodne 
palice, v nahrbtniku naj imajo tudi topla 
oblačila, kapo in rokavice ter naglavno 
svetilko. 

Naj planinska pot 2024 – vstopnica v 
visokogorje
Koželjeva pot ob Kamniški Bistrici je pri-
ljubljena lahka planinska pot, primerna 
za vse starosti, ki vodi po desnem bregu 
Kamniške Bistrice v zatrep doline do 
samega izvira reke. V začetku so jo po-
imenovali tudi Kamniški vintgar. Ime je 
dobila po Maksu Koželju, slikarju iz Ka-
mnika. Pot, v ospredju katere so lepota 
soteske Predoselj, Mali izvirk, jezero, iz-
vir Kamniške Bistrice ter Kraljevi studen-
ci med Jurjem in sotesko Predoselj, vas 
pripelje v osrčje Kamniško-Savinjskih 
Alp čez Spominski park in je vstopnica 
v visokogorje.

Koželjeva pot ob Kamniški Bistrici je 
bila zaradi lanskih avgustovskih poplav, 
podorov in podrtih mostov do letošnje 
obnove zaprta. Obnoviti je bilo treba 
skoraj celotno pot s krajšimi presled-
ki, požagati in odstraniti podrto drevje, 
odstraniti nanose lesa in drugega na-

nesenega materiala, izdelati stopnice in 
bočne zaščite. Lahke planinske poti pa 
ne smemo podcenjevati, saj je preprede-
na s koreninami, zato zahteva dobro pla-
ninsko obutev, predvsem starejšim bodo 
prav prišle pohodne palice.

Jama Topla–Mala Peca
Pot poteka od Krajinskega parka Doline 
Topla mimo naravnih in kulturnih zna-
menitosti, z restavriranimi mlini in habi-
tatom redkih metuljev, planinskega orla 
in drugih ptic ter rastlinja. Planinska pot 
od jame Topla se najprej bolj ali manj 
drži rudarske ceste, nato preči travnik in 
pod strmimi skalami hudournik Zajčja 
peč. Višje lahko s poti zavijete do votline 
kralja Matjaža, izberete planinsko pot do 
Doma pod Peco ali pa se povzpnete na 
Malo Peco.

Planinska pot je urejena, zaradi ob-
sežnega vetroloma, ki je pred dobrim 
tednom dni podrl žičnico in ohromil 
cesto za oskrbovanje, pa je trenutno 
zaprt Dom na Peci, zato naj planinci v 
prihodnje pred obiskom preverijo aktu-
alne razmere glede odprtosti planinske 
koče. ■

Jama Topla–Mala Peca
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Ana Janžekovič, svetovalka za zagotavljanje 
varne hrane ČZS, fotografije: arhiv ČZS

Ob prehladnih obolenjih si lahko po-
magamo tudi z uporabo čebeljih pridel-
kov. Apiterapija je metoda, ki uporablja 
čebelje pridelke za podporo ohranjanja 
zdravja in dobrega počutja.  

 Dr. Peter Kapš, zdravnik specialist in-
terne medicine, navaja naslednje mož-
nosti, kako si lahko ob prehladu poma-
gamo s čebeljimi pridelki: 
• Uživamo vsaj dve veliki žlici medu 

dvakrat dnevno. Med raztopimo v treh 
decilitrih vode ali mlačnega čaja in to 
spijemo pred jedjo.

• Inhalacije s petodstotno raztopino 
medu izvajamo vsaj sedem dni. 

• Za inhalacije lahko uporabimo tudi 
vodno raztopino propolisa (deset kap-
ljic tinkture zmešamo s pol decilitra 

vode in vlijemo v inhalator). Inhalaci-
je lahko izvajamo trikrat na dan. 

• Propolis v pršilu lahko uporabimo za 
nos, saj učinkovito pomaga odstraniti 
izcedek, ki zapira nos. 

• Izpiramo ustne votline z alkoholno 
raztopino propolisa. 

• Za izpiranje ust in žrela lahko upora-
bimo tudi vodno raztopino medu. 

• Pripravimo si lahko mešanico medu: 
98 gramov medu z enim gramom 
matičnega mlečka in enim gramom 

propolisa. Mešanico uživamo dnevno. 
Seveda ne gre pozabiti tudi na klasično 

spremljavo prehladnih obolenj, in sicer 
obilico čaja z medom. Ob tem bodimo 
pozorni, da medu ne dodajamo v vrel čaj, 
saj se s tem zmanjšajo njegove protivne-
tne in antioksidativne značilnosti, ki jih 
v času prehladov najbolj potrebujemo. 

Vir: Kapš P. (2012). Zdravljenje s čebelji-
mi pridelki: apiterapija. Novo mesto: Grafika 
Tomi.

Pri prehladu si lahko pomagamo z apiterapevtskimi 
nasveti
Letošnja jesen se je začela s hitro ohladitvijo. S tem se je pojavil tudi prvi val prehladnih obolenj. Prehlad povzroča 
več kot 200 različnih virusov. Težava prehladov in virusnih obolenj je, da antibiotiki ne delujejo proti virusom. Zato je 
potrebna drugačna obravnava bolezni. 

Matični mleček za imunski sistem
Matični mleček je edinstven čebelji pridelek, ki skrbi za ugoden razvoj čebelje družine, saj je prva hrana za mlade 
čebele in edina hrana za čebelje matice. Je bela do belo-rumena gosta tekočina s kiselkasto-pekočim okusom. Vsebuje 
paleto vitaminov, mineralov, aminokislin in maščobnih kislin. Zaradi ugodne sestave se s pridom uporablja v farmaciji, 
prehranski industriji in kozmetiki. 

Ana Janžekovič, svetovalka za zagotavljanje 
varne hrane, JSSČ, ČZS

Matični mleček ugodno deluje na pre-
snovo in delovanje žlez z notranjim izlo-
čanjem, viša odpornost, blaži menopav-
zalne in menstrualne težave in pomaga 
pri splošni izčrpanosti. Ugodno deluje 
tudi pri anemiji in aterosklerozi. Če ga 
uporabljamo v kozmetične namene, 
pripomore k pospeševanju obnavljanja 
povrhnjice, normalizira izločanje žlez in 
izboljšuje elastičnost ter vlažnost kože. 

Zaradi edinstvene in bogate sestave 
je matični mleček občutljiva snov in ga 
je treba hraniti v hladilniku. Shranjeva-
nje na sobni temperaturi ni primerno. 

Zajemamo ga s plastično ali leseno žlič-
ko. Uporabi kovinskih žlic se izogibamo. 
Uživamo ga zjutraj na tešče. Postavimo 
ga pod jezik in pustimo, da se počasi 
vsrka. Kuro lahko izvajamo šest tednov, 
nekajkrat letno. Uživamo ga lahko sve-
žega ali liofiliziranega, v kombinaciji z 
medom in drugimi čebeljimi pridelki ali 
v kombinaciji z drugimi živili. ■ 
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Zima trka na vrata!
Vozniki, dočakajte dež, meglo, sneg in poledico pripravljeni. Dodatna previdnost in večja pozornost sta v jesenskih 
in zimskih razmerah nujni, a za varno vožnjo še vedno premalo, kajti tudi vozilo mora biti tehnično brezhibno in 
predpisano opremljeno.

Damjan Lenček, pomočnik načelnika PP 
Grosuplje

Priporočila za vožnjo v zimskih 
razmerah in pozimi
1. Hitrost vozila zmanjšajte in jo prila-

godite razmeram ter stanju vozišča.
2. Povečajte varnostno razdaljo med 

svojim vozilom in vozilom, ki vozi 
pred vami.

3. Zavirajte narahlo in po potrebi po-
stopno, z večkratnim pritiskom na 
stopalko.

4. Ne spreminjajte smeri vožnje sun-
kovito, saj vsako tako ravnanje lahko 
povzroči zanašanje vozila. Podobno 
velja tudi za sunkovito speljevanje.

5. Zelo pomembna je izbira pravilnega 
prestavnega razmerja, ker lahko pre-
majhna moč na pogonskih kolesih 
zmanjša učinkovitost vodenja vozi-
la in onemogoči potrebne popravke 
smeri vožnje, prevelika pa povzroči 
zdrsavanje pogonskih koles in zana-
šanje vozila.

6. Vozite čim bolj enakomerno, brez 
premočnega pospeševanja ali 
zmanjševanja hitrosti.

7. Posebej bodite pozorni na iz-
postavljene dele ceste, kjer se pogo-
steje pojavlja poledica.

8. Računajte z daljšim časom potova-
nja, zato se od doma odpravite prej 
kot običajno.

9. Med vožnjo bodite zbrani, predvsem 
pa strpni do drugih udeležencev v 
prometu. V takih razmerah so še po-
sebej pomembni vozniška kultura, 
etika in solidarnost.

10. Pred vožnjo dobro očistite vsa stekla 
in poskrbite, da se z vozila ne bodo 
raztresali sneg, led, voda ali druge 
snovi.

Pravočasno preverite:
1. pnevmatike,
2. zavore,
3. svetlobne naprave,
4. zimsko opremo.

Druga zimska oprema
Priprava motornega vozila na zimo 

naj zajema tudi pregled drugih naprav in 
opreme vozila. Poleg pnevmatik, zavor, 
krmilnega mehanizma in luči je tu še vr-
sta drugih naprav, ki jih mora uporabnik 
vozila občasno, pred zimo pa pravočas-
no in skrbno preveriti:
1. Akumulator: pregledati, očistiti in 

namazati je treba kabelske priključ-
ke ter preveriti stanje elektrolita v 
celicah.

2. Hladilni sistem: preveriti je treba 
gostoto in raven hladilne tekočine.

3. Sistem za dovod zraka v vozilo: pri-
poročljivo je preveriti, ali so v siste-
mu tujki (smeti ali posušeno listje).

4. Olje v motorju: gladina olja mora 
vedno segati med obe oznaki (max 
in min) na merilni palici.

5. Sistem za močenje vetrobranske-
ga stekla: preveriti je treba količino 
vode v posodi ter ji dodati zadostno 
količino sredstva proti zmrzovanju.

6. Metlice brisalcev: preveriti je treba 
njihovo izrabljenost in jih po potrebi 
zamenjati.

7. Klinasti jermen: preveriti je treba 
stanje in napetost jermena, ki zago-
tavlja vrtenje alternatorja, črpalke 
hladilne tekočine in drugih naprav.

8. Sistem za dovod goriva: pri vozilih z 
dizel motorjem je priporočljivo pre-
gledati in po potrebi očistiti filter za 
gorivo.

9. Tesnila vrat: če jih bomo občas-
no namazali z glicerinom, v mrzlih 
dneh kljub mokroti vrata ne bodo 
primrznila.

10. Ključavnice na vratih in pokrovu 
prtljažnika: občasen vbrizg WD 40 
ali podobnega penetrirajočega an-
tikorozivnega sredstva bo preprečil 
pomrznjenje ključavnice.

V avtomobil, pripravljen na zimsko 
vožnjo, spadata metlica in strgalo za 
čiščenje stekel. Preverite tudi brisalce, 
morda je guma natrgana ali drugače 
poškodovana.

V posodi s tekočino za čiščenje vetro-
branskega stekla naj bo dovolj tekočine, 
ki v mrazu ne bo zmrznila.

Naprave za odtajevanje in sušenje 
vetrobranskega stekla ter naprave za 
ogrevanje in zračenje morajo zagotoviti 
normalno vidljivost skozi steklo.

Pred daljšo vožnjo preverite, ali imate 
v rezervoarju dovolj goriva. Sneg lahko 
preseneti tudi zimsko službo in zgodi se, 
da vozilo z nemočnimi potniki obstane 
na cesti, zato tudi odeja v vozilu ne bo 
odveč.

Pnevmatike
Vozilo bo pravilno in dobro opremlje-

no, če bomo upoštevali naslednja pravi-
la:
1. Vsa štiri kolesa opremimo z zimski-

mi pnevmatikami (»M+S« ali »M.S« 
ali »M&S«).

2. Štiri mesece (najmanj od 15. no-
vembra do 15. marca naslednje leto) 
imejmo zimske pnevmatike na vozi-
lu.

3. Najmanjša globina profila zimskih 
pnevmatik mora biti tri milimetre.
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4. Samo zimske pnevmatike na vseh 
kolesih omogočajo uspešno spelje-
vanje in pospeševanje, učinkovito 
zaviranje, nespremenjeno smer pri 
zaviranju in varno vožnjo skozi ovin-
ke. Zaradi posebne snovi pa bodo 
zimske pnevmatike tudi pri tem-
peraturi pod sedem stopinj Celzija 
dovolj mehke, da bodo zagotovile 
ustrezen oprijem tudi na suhi in ne-
zasneženi cesti.

5. Le zadostna globina profilov bo 
omogočila dobro odstranjevanje 
vode in brozge izpod koles ter sta-
bilnost v snegu in ledu. Kadar je 
na cesti več snega, pa priporočamo 
uporabo snežnih verig.

6. Ker se guma kot organska snov stara, 
po štirih letih ne glede na obrablje-
nost izgubi sposobnost optimalnega 
oprijemanja na cestišču. Pnevmati-
ke so edini stik našega vozila z vo-

ziščem, zato skrbimo, da bo vedno 
dober.

7. Za zimsko opremo štejejo tudi pole-
tne pnevmatike na vseh štirih kole-
sih in ustrezne snežne verige, ki mo-
rajo biti v zimskih razmerah pravilno 
nameščene na pogonskih kolesih. ■

OOZ GROSUPLJE ‒ podpora lokalnim 
obrtnikom in podjetnikom
Patricija Brezovar

Jesen počasi prehaja v zimo, s tem pa se približujejo tudi naši 
tradicionalni dogodki. Tudi letos organiziramo obdarovanje 
otrok Dedek Mraz 2024. Člani OOZ Grosuplje lahko svoje ot-
roke in otroke zaposlenih prijavite s pomočjo spletnega obrazca 
(QR-koda) ali s fizično prijavnico. Letos bo izvedena predstava 
Peter Pan. 

Datum Lokacija Naslov

10. 12. 2024 
ob 17.00

Kulturni dom 
Grosuplje

Dedek Mraz 2024 
Prijave: 
https://forms.gle/
ieo5RBhvvSF3bnE88

18. 12. 2024 
ob 9.00

Knjižnica 
Grosuplje

Prednovoletno srečanje 
podjetnic in obrtnic s Saro 
Isaković 
Prijave: 
https://forms.gle/
NynwPN3wAKmvF58K6

DELOVANJE OOZ GROSUPLJE: Vse svoje člane in stranke 
obveščamo, da se na nas lahko obrnete po elektronski pošti:
ooz.grosuplje@ozs.si in po telefonu: 01 786 51 30. 
V času uradnih ur pa se lahko zglasite v naši pisarni. 

»Pridi torej z menoj, tja, kjer čas ni važen, tja, kjer se rodijo 
sanje. Le pomisli na vesele, vesele reči in tvoje srce bo na krilih 
poletelo, za vedno, v deželo Nije.« 

(Peter Pan)

Prednovoletno srečanje podjetnic in obrtnic

V sredo, 18. decembra 2024, organiziramo prednovoletno sre-
čanje podjetnic in obrtnic v prostorih Knjižnice Grosuplje. Tok-
ratna gostja bo Sara Isaković. Udeležba na dogodku je brezplač-
na. Prijave so možne do zapolnitve prostih mest. 
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Delovni čas pomembnih služb, ustanov
AMBULANTA VIDEM - DOBREPOLJE
Ordinacijski čas ambulante:
Ponedeljek: 12.00 do 20.30.
Torek: 7.00 do 14.30.
Četrtek: 12.00 do 20.30.
Petek: 7.00 do 14.30.
Sreda: referenčna ambulanta  
od 7.00 do 14.30  
(po predhodnem dogovoru).

Kontaktna telefonska številka: 01 780 72 20.
Elektronska pošta:
narocanje@zd-videm.si  
(za naročanje na pregled),
ambulanta@zd-videm.si (za druga vprašanja). 

ZDRAVNIŠKA OSKRBA KONEC TEDNA IN 
PONOČI – dežurna služba
Ob delavnikih ponoči (od 19.30 do 6.30), od 
sobote od 14.00 do ponedeljka do 6.30 in 
ob praznikih deluje skupna dežurna služba 
za območje občin Grosuplje, Ivančna Gorica 
in Dobrepolje, organizirana na lokaciji ZD 
Ivančna Gorica.
Za vsa NUJNA stanja kličite na telefonsko 
številko 112 ali dežurnega zdravnika na: 031 
656 000.

ZOBNA ORDINACIJA VIDEM  
(dr. Miha Markelj)
Ponedeljek: 12.30 do 19.00.
Torek: 13.00 do 19.30.
Sreda: 7.00 do 13.30.
Četrtek: 7.00 do 13.30.
Petek: 7.00 do 13.30.
Naročanje je možno na telefonskih številkah: 
01 780 78 66 in 031 478 290 ali po elektronski 
pošti: ordinacija@markelj.net.

ŠOLSKA ZOBNA ORDINACIJA
Kontaktna telefonska številka: 01 780 72 10.

LEKARNA LJUBLJANA, VIDEM
Ponedeljek in četrtek: 12.00 do 19.00.
Torek, sreda in petek: 7.30 do 14.30.
V času od 24.6. do 26.7. bo lekarna ob sredah 
zaprta.
www.lekarnaljubljana.si,  
kontaktna telefonska številka: 01 230 61 00, 
e-naslov: lekarna.dobrepolje@lekarna-lj.si.

FIZIOTERAPIJA KRAJNC
Od ponedeljka do petka: 6.00 do 11.00.
www.fizioterapija-krajnc.si, 
 kontaktna telefonska številka: 040 332 712, 
e-naslov: info@fizioterpija-krajnc.si.

OBČINA DOBREPOLJE – URADNE URE
Ponedeljek: 8.00 do 11.00 in 12.00 do 14.30.
Sreda: 8.00 do 11.00 in 12.00 do 17.00.
Petek: 8.00 do 11.00 in 12.00 do 13.00.
Kontaktna telefonska številka: 01 786 70 10.

KLICNI CENTER PROSTOFER (080 10 10)
Od ponedeljka do petka: 8.00 do 18.00. 

KNJIŽNICA GROSUPLJE – VIDEM
Delovni čas:
Ponedeljek: 12.30 do 19.00.
Torek: 8.00 do 15.00.
Sreda: 12.30 do 19.00.
Četrtek: 11.00 do 15.00.
Petek: 12.30 do 19.00.
www.gro-sik.si/Enote/Enota-Dobrepolje, 
kontaktna telefonska številka: 01 786 71 40.

ŽUPNIJSKA KNJIŽNICA
Petek: 18.00 do 20.00.

POŠTA VIDEM
Ponedeljek in sreda: 14.00 do 18.00.
Torek, četrtek in petek: 9.00 do 14.00.
Sobota: 9.00 do 12.00.
Kontaktna telefonska številka: 01 788 77 68.

KMETIJSKA ZADRUGA VIDEM
Od ponedeljka do petka: 7.00 do 17.00 (ob 
prestavitvi ure zimski čas – odprto do 16.00).
Sobota: 8.00 do 12.00.
Kontaktna telefonska številka: 01 780 72 04.

POLICIJSKA PISARNA DOBREPOLJE –  
Jakličev dom (vhod iz smeri igrišča)
Uradne ure:
Ponedeljek: 15.00 do 17.00.
Torek: 10.00 do 12.00.
www.policija.si, tel številka: 01 781 83 80, 
e-naslov: pp_grosuplje.pulj@policija.si

KONCESIONAR – UREJANJE POKOPALIŠČ,  
24-URNA DEŽURNA SLUŽBA
Pogrebne storitve Novak

Kontaktni telefonski številki: 07 388 81 00 in 
031 876 276, e-naslov: marija.novak@siol.net.

SKUPNA OBČINSKA UPRAVA ENOTNOST 
OBČIN
Sedež: Ljubljanska cesta 26, 1330 Kočevje 

Vodja SOU EO Kočevje, Kostel, Osilnica, 
Dobrova - Polhov Gradec in Dobrepolje:
Janko Kalinić

Telefon: 01 89 38 222 / 220
E-naslov: sou@kocevje.si

Elda Viler o knjigi: “Kaj reči o meni? Da sem iz Koštabone 
vedo vsi, da sem bila pevka tudi. Dolgo sem želela, 
da bi delček svojega življenja in dela pa različnih  
zakulisij na slovenski glasbeni sceni ovekovečila 
tudi v knjižni obliki in to se mi je uresničilo ravno 
na pragu osemdesetega rojstnega dne. Upam, 
da se bo uresničil tisti stavek iz uvoda v knjigo: 
»VZAMEŠ ME V ROKE!« in da me boste spoznali 
tudi v neki drugi, verjetno doslej neznani luči.”

“Med predstavitvijo zapojem tudi venček svojih pesmi.”

E L D A
Notranj i  naboj

Glasbeno-pogovorni večer ob predstavitvi knjige / VIDEM - DOBREPOLJE

Elda Viler / vodi Jožica Hribar
25. november / 18.00 / 
Jakličev dom, prostori knjižnice

Verjamem v čarovnijo, ki se 

lahko zgodi,

ko beremo dobro knjigo.

(J. K. Rowling)

Knjige moramo prav tako 

pazljivo in strastno prebirati,

kakor so jih pazljivo in 

strastno napisali.

(George Elliot)
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Domen alic
v

monoKOMEDIJI KOMEDIJIKOMEDIJIKOMEDIJIKOMEDIJI

Besedilo in režija: 
Matej Mijatovic

Jakličev dom, Videm – Dobrepolje 
29. 11. ob 19:30

Vstopnice: TIC Medvode, www.eventim.si (spletna prodaja, bencinski servisi Petrol in prodajna mesta v sistemu Eventim Si).

Dragi otroci in starši!

V prostore knjižnice Dobrepolje vas vabimo na gledališko 
predstavo v izvedbi Gledališča Pravljičarna

PSST! TO JE KNJIŽNICA.
 

V petek, 8. novembra 2024, ob 17.30  
v krajevni knjižnici Dobrepolje (Jakličev dom).

Ko se miški Minki za mišjo dlako uspe izmuzniti 
požrešnemu mačkonu, se znajde v prostoru, kjer ni bila 

še nikoli. Sprva misli, da se je skrila v trgovino, med 
škatle s kosmiči, a naposled ugotovi, da te »škatle« dišijo 

čisto drugače. In takrat se knjižna pustolovščina miške 
Minke šele dobro začne …

Predstava je namenjena otrokom od tretjega leta starosti 
naprej in traja 30 minut.
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Evropski teden mobilnosti v vrtcu Ringaraja
Evropski teden mobilnosti (ETM) je pobuda Evropske komisije, ki poteka vsako leto med 16. in 22. septembrom. 
Namenjen je spodbujanju trajnostne mobilnosti, zmanjševanju avtomobilskega prometa in izboljšanju kakovosti 
življenja v mestih. Teden mobilnosti je odlična priložnost, da tudi vrtci sodelujejo in otrokom na zabaven način 
predstavijo pomen trajnostnega načina prevoza, kot so hoja, kolesarjenje, uporaba javnega prevoza ter skrb za okolje.

Mateja Lohkar, koordinatorica Evropskega 
tedna mobilnosti za vrtec Ringaraja

Tema 23. izvedbe Evropskega tedna 
mobilnosti je »Udoben javni prostor – 
za vse.« Kakovostno urejen javni prostor 
prinaša v vsako skupnost številne koris-
ti. Kjerkoli so prebivalci, njihovi načini 
opravljanja vsakodnevnih in drugih poti 
ter njim pomembne dejavnosti enako-
vredno obravnavani, je kakovost življenja 
boljša: več je socialne pravičnosti, večja 
je varnost, manj je hrupa in onesnaže-
nosti zraka. Javni prostor je namenjen 
vsem! Vsem mora omogočati varno in 
udobno mobilnost ter podpirati soci-
alno noto skupnega javnega prostora. 
Javni prostor je dragocen vir, ki ga mo-
ramo negovati in varovati.

V vrtcu Ringaraja smo pripravili šte-
vilne dejavnosti, prilagojene starostni 
skupini otrok, ki vključujejo tako igro 
kot učenje. 

Z otroki smo se dnevno odpravili na 
sprehod, ki smo ga poimenovali pešbus. 

Med sprehodom (pešačenjem) smo 
opazovali prometne znake, učili otroke 
o varnem prečkanju ceste in pomena 
hoje kot oblike prevoza. Pozorni smo bili 
na kritična oz. nevarna mesta za pešce 

v prometu. Organizirali smo poligon za 
kolesarjenje ali skiroje, kjer otroci pre-
izkusijo svoje sposobnosti obvladovanja 
vozil in upoštevanja pravil. Veliko smo 
ustvarjali iz odpadnih materialov, spoz-
nali javna prevozna sredstva, naredili 
plakat in risbe na temo varnega prometa 
in trajnostne mobilnosti.

V skupini Medvedki smo organizi-
rali izlet z vlakom do Kočevja, kjer smo 
si ogledali Rudniško jezero. Tako otro-
ci spoznajo pomen javnega prevoza in 
hkrati odkrivajo okolico. Obiskala sta 
nas tudi policista. Otroci so spoznali 
pomembno vlogo policista, ki jo ima v 
skupnosti. Obisk policista je bil osredo-
točen na prometno varnost in pravila 
obnašanja v prometu. Z njima smo odšli 
na sprehod, kjer smo se osredotočili na 
pomembnost pravil hoje po pločniku, 
pravilno prečkanje ceste in pomembnost 
vidnosti s poudarkom na nošenju odsev-
nikov, s katerimi smo vidnejši v prometu, 
še posebej v temi ali slabi vidljivosti.

Nekatere skupine so beležile prihod 
in odhod otroka na trajnosten način. 
Pri tem so se za okolju prijazno potova-
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nje šteli pešačenje, kolesarjenje in kom-
binirano potovanje.

Trajnostnega razvoja se ne moremo 
učiti, moramo ga živeti. Zato je pomem-
ben tako kognitivni vidik učenja kot so-
cialno-čustveni. Gre za spremembo na 
področju znanja, razmišljanja, vredno-
tenja in delovanja. Vsak posameznik naj 
družbi dolgoročno prinese odločitev za 
trajnostne oblike mobilnosti.                      S 
spreminjanjem svojih navad lahko spre-
menimo podnebje na bolje. Vsako deja-
nje šteje. Vsak dan.

Zahvala Mateju Strahu za brezpla-
čen prevoz otrok od vrtca do železni-
ške postaje Dobrepolje in obratno, ko 
smo odšli na vlak do Kočevja. ■

Otrok, nepopisan list – teden otroka pri medvedkih
Ob letošnjem tednu otroka, ki smo ga praznovali že 70. leto zapored in je potekal od 7. do 13. oktobra, smo se 
osredotočili na temo Otrok, nepopisan list. Ob tej priložnosti smo se vprašali: Ali lahko najdemo kakšne vzporednice 
med otroštvom nekoč in danes? Na prvi pogled bi rekli, da težko; toliko se je spremenilo – tehnologija, način vzgoje, 
tempo življenja. Edino, kar ostaja enako, je samo bistvo: »biti otrok«.

Mojca Gruden za skupino Medvedki

Vsak otrok se rodi kot nepopisan list, 
vendar je njegovo odraščanje neločlji-
vo povezano s časom, v katerem živi, pa 
tudi z vzgojo, šolskim sistemom, družbo 
in okoljem, ki ga obkroža. Kljub temu pa 
osnovne potrebe otrok desetletja ostajajo 
nespremenjene.

Vsi otroci, ne glede na čas in prostor, 
potrebujejo ljubezen, občutek varnos-
ti, topel in zdrav dom. Potrebujejo igro, 
znanje, druženje z vrstniki, spodbudo, 
oporo, pomoč ter priložnosti za razvoj 
svojih talentov in interesov. Koncept ot-

roka kot nepopisanega lista pogosto po-
udarja pomen vzgoje in izobraževanja. 
Čeprav imajo otroci določene prirojene 
lastnosti, način, kako jih okolje oblikuje, 
in kakšne izkušnje pridobijo v zgodnjem 
življenju, močno vplivata na njihovo sa-
mopodobo, vrednote in vedenje. Pozitiv-
ni vplivi, ljubeča skrb, kakovostna vzgoja 
in izobraževanje lahko prispevajo k zdra-
vi osebnostni rasti otroka. 

Pri Medvedkih smo v tednu otroka 
popisali list:

• Spekli smo si vsak svojo pico. Na ob-
likovano testo si je vsak otrok naložil 
sestavine, ki jih rad je. Nato smo jo na 
praznični mizi ob praznovanju Evine-
ga rojstnega dne skupaj pojedli.

• Celo dopoldne smo preživeli v gozdu. 
Iz gozdnega materiala smo postavili 
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deklico in dečka. Nabirali smo gobe 
(marele). Na poti iz gozda smo zapeli 
oskrbovancem doma sv. Terezije, ki so 
se vračali z romanja v Podgorici. 

• Amarjev rojstni dan smo praznovali v 
gozdu. Spekli smo mu gozdno torto, 
na katero smo položili svečke.

• Na skupnostnem vrtu smo populili 
opore za fižol in jih shranili za nas-
lednje leto. 

• V igralnici smo ročno omlatili seme 
pire, ki smo ga letos pridelali, in ga 

pripravili za jesensko setev in semen-
sko banko rastlin.

• V ekovrtu smo postavili nove kompo-
stnike in jih napolnili z materialom 
za kompostiranje (zdravi rastlinski 
ostanki z vrta, slama, pokošena trava, 
zemlja, gnoj …).

• Z drugimi starejšimi skupinami vrtca 
in učenci razredne stopnje smo si v 
Jakličevem domu ogledali Skriti zak-
lad v okviru otroškega abonmaja. 

• Veliko časa smo posvetili prosti igri ot-

rok, likovnemu in glasbenemu ustvar-
janju.

• Z vsemi skupinami vrtca smo izvedli 
vajo evakuacije.

• Izvedli smo gibalno uro v športni dvo-
rani.

Otroci so cel teden raziskovali, se učili 
ter razvijali lastne interese. Skupaj smo 
imeli bogat teden, krepili smo zaupanje, 
sodelovanje, odgovornost, empatijo in 
povezanost. ■

Vaja evakuacije v vrtcu Ringaraja
V petek, 11. oktobra, smo v tednu otroka v vrtcu Ringaraja izvedli vajo evakuacije. Vaja evakuacije v vrtcu je 
pomemben varnostni ukrep, s katerim se otroci in zaposleni pripravijo na hitro in varno zapuščanje objekta v primeru 
izrednih razmer, kot so požar, potres ali druga nevarnost.

Mateja Lohkar, odgovorna za gašenje začetnih 
požarov in izvajanje evakuacije v vrtcu 
Ringaraja

Namen vaje je, da otroci in zaposleni 
vedo, kako pravilno ravnati in se mirno, 
a hitro premakniti na varno lokacijo. Cilj 
vaje je tudi zagotoviti, da vsi poznajo eva-
kuacijske poti in postopke in otrokom 
privzgojiti občutek varnosti in zaupanja, 
da bodo v kriznih trenutkih znali pravil-
no ukrepati. Takšne vaje je priporočlji-
vo izvajati redno, da se otroci in osebje 
vrtca čim bolje pripravijo na morebitne 
izredne razmere. Evakuacijska vaja je 
ključnega pomena za zagotavljanje var-
nosti in preprečevanje panike v primeru 
požara ali druge izredne situacije. Slogan 
»Vajo evakuacije vzemite skrajno res-
no« poudarja, kako pomembno je, da se 
vse osebe v objektu, zaposleni, otroci ali 
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obiskovalci, v celoti zavestno in odgovor-
no udeležimo teh vaj. 

Vzrok požara: V igralnici so praznovali 
rojstni dan z uporabo svečk na torti. Ker 
so pozabili ugasniti svečke, je zagorelo v 
kotičku dom. 

Scenarij evakuacijske vaje:
• V skupini Medvedki je prišlo do zače-

tnega požara.
• Požar se hitro razplamti.
• Požar se začne širiti po igralnici. 
• Požara z gasilnimi aparati ne moremo 

več obvladati.
• Pokličemo gasilce.

Vajo evakuacije smo izvedli 11. okto-
bra 2024. Odgovorna oseba za gašenje 
začetnih požarov in izvajanje evakuaci-
je je sprožila požarni alarm in poklicala 
gasilce. V novem vrtcu je osem oddelkov. 
Oddelki starostnega obdobja od 3 do 6 
let so se zelo hitro, umirjeno in previdno 
evakuirali na prostor, kjer je zbirno mes-
to evakuacije (pred parkiriščem vrtca). 
Štirje jaslični oddelki so se evakuirali 
malo počasneje, kajti otroci (novinci) so 
se komaj privadili na vrtec in vaja evaku-
acije je za nekatere lahko stresna. Vodja 
evakuacije je vodji intervencije, Primožu 
Šporarju, poročala, če se je uspelo vsem 
otrokom in strokovnim delavcem eva-
kuirati. Vse vzgojiteljice so imele pri sebi 

dokumentacijo – dnevnik s seznamom 
otrok, ki so bili tisti dan prisotni v vrtcu. 
Gasilci so najprej pogasili ostrešje vrtca. 
Ker so bili štirje otroci skupine Medved-
ki pogrešani, sta jih gasilca z dihalnim 
aparatom (IDA) začela iskati v notran-
josti vrtca. Nestrpno smo čakali, kdaj 
bodo rešeni in nepoškodovani pripelja-
ni na varno, na zbirno mesto. Naš vrtec 
zagotavlja požarno varnost in omogoča 
učinkovito ter varno ukrepanje gasilcev 
in reševalcev.

Otrokom so nato gasilci prikazali vajo 
z vedrovko in zbijanje tarče. Gasilci so 
zaposlenim in otrokom predstavili nji-

hovo opremo, otroci so si nadeli gasil-
ske čelade in si ogledali gasilsko vozilo, 
cisterno GVC-1. Pripravili so nam tudi 
poučno pravljico Pozabljena juha, ki jo 
je pripovedovala Zala Zevnik s pomočjo 
tehnike pripovedovanja ob slikah (kami-
šibaj).

Hvala gasilcem PGD Videm - Dobre-
polje za sodelovanje in pomoč pri izved-
bi vaje.

V vaji je sodelovalo 13 gasilcev PGD 
Videm-Dobrepolje z gasilskim moštve-
nim vozilom GVM-1 in gasilsko cisterno 
GVC-1. ■
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Lidija Pugelj in Jože Hočevar, vrtec Ringaraja

Kekec ne potrebuje posebne predstavitve, saj ga ni Slovenca, 
ki ga ne bi poznal. Literarni lik, ki ga je ustvaril pisatelj Josip 
Vandot, je nastal že daljnega leta 1918. Prva objava je bila v mla-
dinskem listu Zvonček. Po Vandotovih planinskih pripovedkah 
in motivih je kasneje režiser Jože Gale posnel tri filme o Kekcu: 
Kekec (1951, črno-beli), Srečno, Kekec (1963, barvni), Kekčeve 
ukane (1968, barvni). Kekec je s svojim dogajanjem in prikazo-
vanjem življenja v planinah postal del naše kulturne dediščine.

Kekčeva dežela, Kranjska Gora
Konec septembra smo se skupini Sovice in Medvedki 
iz vrtca Ringaraja odpravili na težko pričakovani izlet 
v Kekčevo deželo. Komaj smo čakali, da srečamo vse 
junake legendarne zgodbe o Kekcu.

Babice in dedki na obisku 
Andreja Škulj, mag. prof. pred. vzg.

Babice in dedki so kot čudežni mostovi 
med preteklostjo in prihodnostjo, pove-
zujejo nas s svojo modrostjo, ljubeznijo 
in izkušnjami. Čas, preživet z njimi, ni 
nikoli izgubljen. Vsak trenutek z njimi 
je dragocen zaklad, poln spominov in 
učenja.

Babice in dedki ne samo popestrijo 
otrokov vsak dan, ampak obarvajo nje-
gov čustveni svet in pustijo v spominu 
neprecenljive sledi.

Otroci in vzgojiteljici iz oddelka Me-
tulji smo v tednu otroka na obisk v vrtec 
povabili babice in dedke. Ker je gibanje 
dobro za zdravje in druženje na prostem 

zares prijetno, smo se odpravili na kra-
tek opazovalni sprehod. Skupno druže-
nje smo začeli pred vrtcem, kjer smo se 
najprej pozdravili, nato pa skupaj odšli 
do podgoriške cerkve. V velikem krogu 
smo ob spremljavi malih ritmičnih in-
štrumentov zapeli nekaj znanih otro-
ških pesmic. Sledila je pot do vrtca, kjer 
smo se odžejali in posladkali. Babicam 
in dedkom smo se za obisk v vrtcu zah-
valili z darilci, ki so jih izdelali otroci ob 
pomoči vzgojiteljic.

Ob klepetu in medgeneracijskem dru-
ženju smo preživeli čudovito dopoldne, 
ki se ga bomo vsi, tako otroci, babice, 
dedki ter strokovni delavki, še dolgo spo-
minjali. ■
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Kekčeva dežela za otroke ponuja en-
kratno doživetje med planinami in go-
rami. Vožnja z Bedancbusom, spust po 
toboganih Pehtine in Brincljeve koče, 
pobeg skozi skrivni rov, malica in čaj 
pri Pehti, srečanje z Bedancem in še in 
še razburljivih doživetij. Najbolj smo se 
zagotovo razveselili dobrega vremena, 
saj so oblaki zadržali kaplje in tako je bil 
naš izlet popoln. Ostali so vtisi prekrasne 
gorske pokrajine in lepih travnikov v pla-
ninah ter dejstvo, da smo končno srečali 
vse literarne junake. ■

Skok v prvi razred
Za naše prvošolčke je začetek šolskega leta prav posebno obdobje, saj so zanje to prvi dnevi, ki jih preživijo kot šolarji. 

Marjana Rus in Mojca Babič

V teh prvih tednih so se učenci pod 
vodstvom učiteljic že podali na različ-
ne dogodivščine, ki so obogatile njihov 
skok v šolske klopi. Ene lepših izkušenj 

učenci in učiteljici nabiramo, ko obišče-
mo bližnji gozd, kjer otroci spoznavajo 
naravo in se učijo, kako jo spoštovati. 
V gozdu smo spoznavali rastline, iska-
li liste, plodove in tekmovali v lovu na 
jesenske zaklade. Poslušali pa smo tudi 

pravljico o palčku Storžku in mu v goz-
du gradili pravljične hišice. V septembru 
smo obiskali tudi gobarsko razstavo v 
Hočevju, kjer so učenci spoznavali raz-
lične gobe, nato pa smo se peš podali na 
Šentrumar. Prav tako smo se podali na 
pohod po Dobrepoljski poti, kamor smo 
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v spremstvo in druženje povabili še ded-
ke in babice naših prvošolčkov. V šoli si 
večkrat vzamemo čas za branje pravljic. 
Skupaj raziskujemo različne zgodbe, ki 
spodbujajo domišljijo in ustvarjalnost. 
Nekoliko bolj smo se poglobili v pravljico 
Sneguljčica in sedem palčkov, ki smo jo 

večkrat prebrali, kasneje pa dobro pova-
dili in jo kot pravi igralci uprizorili našim 
vrtčevskim sosedom. Na svojo predsta-
vo smo povabili vzgojiteljici in otroke iz 
skupine Metulji, ki so se vabilu odzvali 
in nas podprli ter si ogledali naš nastop. 
V tednu otroka smo si ogledali tudi prvo 

predstavo letošnjega abonmaja z naslo-
vom Skriti zaklad. Prvi meseci šole so za 
otroke posebni, saj odkrivajo svet učenja 
in znanja, rastejo in se razvijajo ter sple-
tajo nova prijateljstva. Veselimo se vseh 
prihajajočih dogodivščin, ki nam jih še 
prinaša šolsko leto. ■

Z babicami in dedki na pohod
V svojo družbo smo povabili babice in dedke ter se z njimi odpravili na pohod.

Ines P. Šilc

Jesensko dopoldne, ko je sonce prav pri-
jetno grelo, listje pa že precej šumelo pod 
našimi nogami, smo se skupaj z učenci 
prve triade in njihovimi starimi starši 
odpravili na pohod. Pot nas je vodila od 
šole do Zagorice, od tam v Malo vas, nato 
k sv. Antonu, kjer smo tudi pomalicali, 

nato pa na Cesto in nazaj na Videm.
Izvedeni pohod je potekal v sklopu 

projekta Simbioza, v katerega je vključe-
na naša šola. Simbioza namreč podpira 
in spodbuja medgeneracijsko sodelova-
nje.

Lepo je bilo videti, kako so bili otro-
ci veseli, da so si babice in dedki za njih 
tisto dopoldne vzeli čas, hkrati pa je bilo 

opaziti, kako ponosni so stari starši na 
svoje vnuke. Čas, ki so ga preživeli sku-
paj, je bil kakovostno preživet, spomi-
ni, ki so nastali med druženjem, pa so 
neprecenljivi.

Zahvaljujemo se vsem, ki so se poho-
da udeležili. ■



Naš kraj ■ oktober 2024 23••• Iz vrtca in šole •••

Športni dan: planinski pohod na Kamen vrh
Kamen vrh je razgledna vzpetina na severnem obrobju Male gore. Z vrha, ki ga obdaja nizko grmičevje, je lep razgled 
na del Kamniško-Savinjskih Alp, Posavsko in Zasavsko hribovje, Gorjance, Veliki Rog, bližnjo Grmado ter Snežnik.

Katarina Vinšek, OŠ Ig

V torek, 24. septembra 2024, smo se pe-
tošolci Osnovne šole Ig podali na 783 
metrov visok Kamen vrh. Kljub deževni 
noči in slabi vremenski napovedi nas je 
zjutraj na Vidmu pričakalo toplo sonce. 
Po strmem začetku poti v Podpeči smo 
se ogreli in pot nadaljevali po jesenskem 
gozdu, kjer so nas krošnje dreves varo-
vale pred občasnimi kapljicami dežja. 
Po slabi uri hoje smo prispeli do koče, 
kjer so nas pričakali člani Planinskega 
društva Dobrepolje, ki so nas prav prija-
zno pogostili in poklepetali z nami. Ob 
tem bi se želela zahvaliti za gostoljubje, 
ki nam ga člani PD Dobrepolje izkažejo 
vedno, kadar jih potrebujemo. Ko smo 
se okrepčali z malico in odpočili, smo se 
podali nazaj v dolino, kjer nas je že čakal 
avtobus, da nas odpelje nazaj na Ig. Polni 
vtisov smo se vrnili v šolo. Preživeli smo 
res super športni dan!

Vtisi otrok: 
»V torek, 24. septembra, smo šli na Ka-

men vrh. Ko sem se doma pripravljal za 
izlet, sem bil v dvomih, da bomo sploh 
šli, saj je zjutraj deževalo. Toda vreme se 
je hitro popravilo in posijalo je sonce. Na 
poti nam je malo drselo in sem nekajkrat 
padel, a se je splačalo, saj je bil na vrhu 
izjemno lep razgled in prigrizki.« 

Anže Glavan, 5. c

»V torek smo šli na Kamen vrh. Imeli 
smo se zelo fino in upam, da se bodo tudi 
drugo leto imeli tako fino kot mi.« 

Sara Indihar, 5. c

»Včeraj sem se imel zelo dobro.  Ko 
smo prišli do cilja, smo lahko končno 
jedli in si kupili kaj sladkega.« 

Valter Horvat Lenarčič, 5. c 

»Včeraj smo šli na Kamen vrh. Hodi-
li smo po gozdni poti. Ko smo prišli do 
koče, smo se odpočili in odšli nazaj v do-
lino. Spodaj nas je čakal avtobus in imela 
sem se zelo lepo.« 

Klara Dolšak, 5. c

»V torek smo imeli športni dan. Šli 
smo na Kamen vrh. Meni je bilo zelo 
zabavno in lepo. Najbolj mi je bilo všeč, 
ko smo šli čisto na vrh, kjer je bil krasen 
razgled.« 

Ajlin Šabić, 5. c

»V torek mi je bilo zelo dobro, saj je bil 
to moj najboljši dan v šoli. Na poti je bilo 
zelo veliko blata in bilo je zelo spolzko.« 

Eva Zalar, 5. c
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Učenci iz Strug na jesenskem pohodu
Mojca Pugelj in Karmen Kljun (učiteljici)

V četrtek, 26. septembra 2024, smo imeli 
učenci in učitelji PŠ Struge športni dan. 
Tema športnega dne je bila JESENSKI 
POHOD.

Vsako leto v začetku jeseni z učenci 
odidemo na krajši pohod. Letos smo v 
spremstvu lovca krenili proti vasi Raplje-
vo. Da nam na poti ni zmanjkalo ener-
gije, so poskrbeli čokoladni bomboni 
družine Žunič, okusni rogljički mamice 
Nataše Klun in dobrote pri Štefki Fran-
celj. Hvala vsem za vašo velikodušnost in 
prijaznost.

Ko smo se sprehajali skozi prelepo je-
sensko pokrajino, smo lahko občudovali 
čudovite barve narave. Vsak korak nas je 
ob šepetanju vetra in ob nežnih dežnih 
kapljicah opomnil, kako dragocena je 
Struška dolina. ■

Zbiralna akcija starega papirja v PŠ Struge
»Biti z naravo, jo gledati in se z njo pogovarjati je resnična sreča.« (Lev Nikolajevič Tolstoj)
V petek, 11. oktobra 2024, smo pred PŠ Struge imeli že tradicionalno zbiralno akcijo starega papirja. 

Mojca Pugelj, vodja PŠ Struge

Učenci se omenjene akcije zelo veselijo. 
Posebno se je veselijo učenci 9. razreda, 
ki na dan akcije pomagajo polniti za-
bojnik, ko starši in krajani vozijo papir. 
Seveda jih vsako leto čaka tudi nagrada, 

za katero se Igorju in Petru lepo zahva-
ljujemo.

Iskrena hvala tudi krajanom Strug za 
sodelovanje. Vaša pomoč je pripomogla 
k uspehu akcije in upamo, da se nam 
boste v prihodnjem letu z enakim nav-
dušenjem ponovno pridružili.

Hvala tudi učencem naše šole, ki vsa-
ko leto radi pomagate pri sami akciji; 
poklon tudi staršem, ki spodbujate svoje 
otroke, da ohranjajo našo lepo naravo 
in zbirate papir celo leto. Zahvaljujemo 
se družini Pogorelc za pomoč pri vožnji 
papirja v Kočevje. Hvala tudi krajanom 
iz Ivančne Gorice. Vsak od nas lahko 
prispeva k čistejšemu okolju in lepši pri-
hodnosti. 

Naslednje leto v mesecu oktobru pa se 
ponovno vidimo. ■

Zbiranje odpadnega papirja 

ni samo družbeno koristno 

opravilo, temveč je tudi 

okoljevarstveno!
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Šolska maša v cerkvi sv. Avguština v Strugah
V nedeljo, 15. septembra 2024, smo se zbrali v cerkvi sv. Avguština, kjer je potekala šolska maša. Pri sveti maši smo se 
priporočili Bogu in ga prosili za blagoslov, Marijo pa smo prosili za božje varstvo. 

Mojca Pugelj, učiteljica in vodja PŠ Struge

POUČNA ZGODBA: Antropolog je preu-
čeval navade in običaje nekega afriškega 
plemena. Nekega dne je v mestu kupil 
kup sladkarij in jih dal v lično pleteno ko-
šaro. Postavil jo je pod osamljeno drevo 
in sklical otroke. Na določeni oddaljeno-
sti od drevesa je narisal črto in otrokom 
pojasnil, naj gredo za črto in počakajo na 
njegov znak. Ko bo zaklical: »Zdaj!«, naj 
stečejo in tisti, ki bo prvi prišel do košare, 
bo dobil vse sladkarije.

Ko jim je dal znak, so se otroci nepri-
čakovano prijeli za roke in skupaj pohite-
li do košare, kjer so si razdelili sladkarije 

in jih z užitkom pojedli. Antropolog je bil 
zelo presenečen. Vprašal jih je, zakaj so 

šli do košare skupaj, saj bi zmagovalec 
lahko dobil vse slaščice, ki so bile v njej. 
Ena od deklic mu je preprosto odgovo-
rila: »Kako je lahko eden izmed nas sre-
čen, če so vsi ostali nesrečni?« 

Bodimo tudi mi sočutni drug do dru-
gega, pomagajmo si med seboj, podajaj-
mo roko tistemu, ki jo potrebuje, če bo 
srečen vsak posameznik, bomo srečni 
vsi. Imejmo eno veliko srce na majhni 
šoli.

»Angelček varuh moj,
varuj me ti nocoj,
varuj me ti nocoj,
angelček moj.« ■

Požarna vaja na Osnovni šoli Toneta in Franceta Kralja 
Dobrepolje
V mesecu požarne varnosti smo tudi na naši osnovni šoli poskrbeli za ozaveščanje o požarni preventivi in pravilnih 
postopkih v primeru požara.

Janez Žnidaršič

Oktober ali mesec požarne varnosti, kot 
mu tudi drugače pravimo, je mesec, ko 
bi se moral vsak od nas zamisliti, kakšno 
vlogo v družbi lahko odigra pri prepreče-
vanju nastanka požara oziroma pri naj-
bolj učinkoviti omejitvi požara in škode, 
ki lahko ob tem nastane. Na naši osnovni 
šoli se vodstvo šole in vsi delavci zave-
damo svoje odgovornosti pri izvajanju 
uspešne požarne preventive, saj nam je 
v dopoldanskem času zaupanih več kot 
350 otrok.

V ta namen smo v petek, 11. oktobra 
2024, v dopoldanskih urah izvedli po-
žarno evakuacijo.  Predpostavka požar-
ne evakuacije je bil začetni požar, ki je 
nastal v kotlovnici. Požar, še posebno pa 
dim, sta se hitro začela širiti naprej. Ob 
8.45 je bil javljen požarni alarm. Takoj za-
tem je stekla požarna evakuacija. Proženi 
so bili tudi gasilci PGD Videm - Dobre-
polje, katerih odzivni čas je bil pohvale 
vreden. Po zaslugi znanja zaposlenih je 
evakuacija 350 učencev stekla zelo hitro. 

Na zbirnem mestu je učitelje in učence 
pričakal vodja evakuacije, ki je od zapo-
slenih pridobil pomembne informacije 
o številu učencev, ki so bili v razredu, ter 
o številu učencev, ki so se zbrali na zbir-
nem mestu. Ugotovilo se je, da sta dva 
učenca pogrešana. Gasilcem se je takoj 
javilo število pogrešanih učencev ter nji-
hovo zadnjo znano lokacijo ‒ učilnico. 
Rezultat dobre komunikacije in predaje 
pomembnih informacij gasilcem je bil, 
da so gasilci s hitrim posredovanjem 

uspešno našli oba učenca in ju pripelja-
li na varno. Po opravljeni vaji je sledila 
podrobna analiza poteka evakuacije.

Namen vaje je bil odkriti prednosti 
in slabosti našega znanja o ukrepanju 
v primeru požara ali druge naravne ne-
zgode. Zavedamo se svoje odgovornosti 
in bomo storili vse, da bomo v prihodnje 
karseda dobro pripravljeni na pravilno 
ukrepanje v tovrstnih situacijah, saj ne-
sreča nikoli ne počiva. ■
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Kulturni dan v vetrovnem in deževnem Trstu 
Osmošolci z Vidma in iz Strug smo skupaj z vodičkama Nino in Violeto spoznavali našo kulturno dediščino v Trstu. 
Obiskali smo Narodni dom, sinagogo in spoznali pomembno vlogo Slovencev v mestu. Kljub neugodnemu vremenu je 
bil dan poln zgodovinskih utrinkov in kulturnih doživetij.

Magda Tanko

V četrtek, 3. oktobra 2024, smo se z os-
mošolci odpeljali v Trst, mesto z bogato 
zgodovino in posebnim pomenom za 
Slovence. Svoje potovanje smo začeli z 
raziskovanjem mestnega središča, kjer 
smo se osredotočili na zgodovinsko vlo-
go Trsta za Slovence in na današnji po-

ložaj slovenske narodne skupnosti v tem 
obmorskem mestu.

Prvi postanek je bil v Terezijanski četr-
ti, kjer smo se sprehodili ob Velikem ka-
nalu, enem najbolj prepoznavnih delov 
mesta. Posebno pozornost smo name-
nili Narodnemu domu, zgradbi, ki jo je 
zasnoval arhitekt Maks Fabiani in je bila 
odprta leta 1904. Narodni dom je bil sko-

zi zgodovino kulturno in politično sre-
dišče Slovencev v Trstu. Leta 1920 je bila 
stavba med fašističnimi napadi tragično 
požgana, kar simbolizira težke čase, ki so 
jih Slovenci tam doživljali. Po letih obno-
ve in prizadevanj je danes stavba deloma 
vrnjena slovenski skupnosti in simboli-
zira vztrajnost in trdoživost Slovencev v 
boju za ohranitev svoje identitete.

Evropski dan jezikov v Kočevju
Na pobudo Sveta Evrope iz Strasbourga že od leta 2001 vsako leto 26. septembra praznujemo evropski dan jezikov. 
Na ta dan se po vsej Evropi odvija vrsta dejavnosti za otroke in z otroki. Vsi Evropejci se spodbujajo k učenju jezikov 
v kateri koli starosti, v šoli ali izven nje. Večjezičnost je pomembno orodje za boljše medkulturno razumevanje in je 
ključna sestavina bogate kulturne dediščine naše celine.

Helena Erčulj, učiteljica angleščine, in Breda 
Božič, učiteljica nemščine

Tudi na naši šoli se vsako leto aktivno 
spomnimo tega pomembnega datuma 
in za učence pripravimo različne dejav-
nosti. Letos sva se učiteljici angleščine in 
nemščine odločili dan jezikov obeležiti 
na drugačen način kot prejšnja leta. 

Tako smo se v četrtek, 26. septembra 
2024, z izbranimi učenci osmih in de-
vetih razredov z vlakom odpravili v Ko-
čevje, kjer smo mesto spoznavali v tujih 
jezikih. 

Najprej smo se odpravili do Kočevske-
ga jezera, v nemščini poslušali opis jeze-
ra in se zadržali na lepo urejeni plaži z le-
senim pomolom in klopmi za popotnike. 
Izvedeli smo, da sodi umetno Kočevsko 
jezero med najčistejša jezera v Sloveniji, 
njegovo okolico pa naseljujejo različne 
živali, med njimi tudi ogrožene ptice, in 
pestro rastlinje.

V nadaljevanju smo z opisi v angleš-
čini odšli do spomenika osvoboditve v 
samem središču Kočevja, se sprehodili 
do reke Rinže in Karlovega mostu ter obi-
skali župnijsko cerkev sv. Jerneja. Odšli 

smo tudi do Marijinega doma, zgradbe iz 
druge polovice 19. stoletja, kjer je danes 
sedež občine. Na poti nazaj smo bili že 
pošteno lačni, zato smo se odpravili na 
pico ter si polepšali popoldne. Na poti 
do železniške postaje pa smo obiskali še 
Vilo Sajovic, ki je primer secesijske arhi-
tekture na Kočevskem. 

Vožnja do Dobrepolja je minila v pri-
jetnem vzdušju in vsi smo se strinjali, da 
smo imeli lep izlet. V angleščini in nem-
ščini smo spoznali Kočevje ter na ta na-
čin obeležili evropski dan jezikov. ■
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Ob palači Marenzi smo se dotaknili 
zgodovine najstarejših slovenskih pisem, 
ki so pustila pečat v tem kulturnem pro-
storu, in prepoznali vlogo Slovencev v li-
terarni in intelektualni zgodovini mesta.

V nadaljevanju smo se sprehodili do 
sinagoge, ene največjih v Evropi, ki priča 
o bogati judovski skupnosti, ki je stoletja 
sooblikovala tržaško kulturno in gospo-
darsko okolje. Pred sinagogo smo opazili 
prisotnost vojakov, kar nas je spomnilo 
na negotove razmere na Bližnjem vzho-
du, zaradi katerih so oblasti v mestu 
sprejele dodatne varnostne ukrepe. Ta 
prizor nam je dal misliti o globalnih 
povezavah in vplivih tudi na oddaljena 
evropska mesta, kot je Trst.

Zaradi slabega vremena nam ni uspe-
lo obiskati Velikega trga, kjer stoji rojstna 
hiša pomembnega Slovenca Žige Zoisa, 
znanstvenika, mecena in osrednje oseb-
nosti razsvetljenstva. V bližini tega trga je 
nekoč delovala tudi slovenska čitalnica, 
prostor za intelektualne razprave in kul-
turni razvoj Slovencev v Trstu.

Nato smo se odpravili v Kleine Ber-
lin, ki je eden izmed manj znanih, a 
fascinantnih spomenikov iz druge sve-
tovne vojne. Kleine Berlin je obsežen 

sistem podzemnih rovov, ki so jih med 
vojno uporabljali tako civilisti kot nem-
ška vojska. V zakloniščih, zgrajenih pod 
mestom, smo izvedeli, kako so civilisti 
preživljali dolga obdobja bombardiranja, 
ter spoznali, kako sta bila v teh težkih ča-
sih organizirana šolanje in oskrba ljudi. 
Tudi nemški vojaki so tu našli zatočišče. 
Te hladne, temačne podzemne hodnike 

preveva duh zgodovine in dajejo obisko-
valcem otipljiv vpogled v težko življenje 
med vojno.

Kljub neugodnemu vremenu je bil 
dan poln navdihujočih trenutkov, ki so 
nas spominjali na globoke vezi med Slo-
venci in Trstom ter na njihovo vztrajnost 
v ohranjanju kulture in identitete. ■

Šolski novinarji na Cerkniškem jezeru
Da je Cerkniško jezero velik čudež narave, smo v živo videli učenci, ki obiskujemo izbirni predmet šolsko novinarstvo, 
izbirni predmet likovno snovanje ter novinarsko-literarni krožek. V sredo, 16. oktobra 2024, smo namreč odšli na 
Cerkniško jezero.

Staša Kušlan

Ob 8.25 so 36 otrok in tri učiteljice vsto-
pili na avtobus in prijazni šofer nas je 
odpeljal proti Cerkniškemu jezeru. Pot 
nas je peljala skozi Velike Lašče, Žlebič, 
Sodražico, Novo vas, Bloško Polico, Blo-
čice, Grahovo, Martinjak in Cerknico na 
Dolenje Jezero, ko smo zaradi zapore 
ceste, saj tam ravno poteka gradnja ka-
nalizacije, po stranskih makadamskih 
poteh prispeli do Centra za obiskoval-
ce Cerkniško jezero. Prav zaradi zapore 
glavne ceste smo videli tudi dele jezera, 
ki jih sicer ne bi. 

Center za obiskovalce Cerkniško jeze-
ro, kjer nas je sprejel zaposleni Notranj-
skega parka Dejvid Tratnik, sicer profe-
sor zgodovine in geografije, je star zgolj 
dve leti in je zelo moderno opremljen. 

Omogoča, da z vsemi svojimi čutili 
spoznamo Cerkniško jezero, ki je eno 
največjih presihajočih jezer v Evropi. 
Dejvid Tratnik nam je pokazal zelo za-
nimivo video predstavitev jezera v šti-
rih letnih časih in nas popeljal po obeh 
nadstropjih centra. Povedal nam je, da v 
suhem delu leta jezero izgine, tako da je 
mogoče v različnih letnih časih na istem 
kraju drsati, plavati, veslati, ribariti, se 
sprehajati in kositi travnik. Jezero se na 
Cerkniškem polju praviloma zadrži okoli 
osem mesecev na leto. Navadno se voda 
razlije po površini dobrih 20 kvadratnih 
kilometrov, ko pa je vode največ, površi-
na jezera meri okrog 26 kvadratnih kilo-
metrov. Ko je polno, je Cerkniško jezero 
največje jezero v Sloveniji. Je tudi biot-
sko zelo raznovrstno. Na Cerkniškem je-
zeru so namreč opazili 276 vrst ptic, 45 
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Obisk razstave uličnega umetnika Banksyja
Septembra so učenci OŠ Toneta in Franceta Kralja Dobrepolje, ki obiskujejo izbirni predmet likovno snovanje, skupaj z 
učitelji obiskali razstavo Banksyja v Ljubljani. Banksy je trenutno eden najbolj znanih uličnih umetnikov. Njegovo ime 
in identiteta sta neznana, zaradi česar je toliko bolj skrivnosten in medijsko zanimiv.

Andreja Gorjanc, OŠ Toneta in Franceta Kralja 
Dobrepolje

V začasno odprtem razstavnem prosto-
ru na Čopovi ulici v Ljubljani je bilo do 
6. oktobra razstavljenih več kot sto nje-
govih del, večinoma grafike in ovitki za 
različne glasbene ustvarjalce ter plakati 
iz njegovih prejšnjih razstav. Original-
na dela je organizator razstave Galerija 
Deva Puri pridobil iz zasebnih zbirk in 
galerij po Evropi.

Razstavljena so bila ena najbolj zna-
nih Banksyjevih del, kot so Flaying Co-
oper, Bomb Hugger, Flag in Monkey Qu-
een. Opice so poleg podgan motiv, ki se 
zelo pogosto pojavlja v njegovih delih. 

Razstavljena so bila tudi izvirna dela 
umetnikov, ki so na Banksyja vplivali ali 
je z njimi sodeloval, kot so Blek le Rot, 
Andy Warhol, Pablo Picasso in drugi. Pi-
cassov golob miru je na primer navdihnil 
Banksyjev grafit v Palestini.

Ogledali smo si tudi animacijo, ki jo je 
umetnik ustvaril za znano serijo Simpso-
novi. Delo je bilo zaradi svoje kritike iz-

koriščanja animatorjev v Aziji, ki ustvar-
jajo za serijo, preveč radikalno in ga 
naročniki niso predvajali. Banksy je tudi 
v drugih svojih delih družbenokritičen 
in se v svojih grafitih, ki jih ustvarja po 
celem svetu, aktivno odziva na aktualno 
dogajanje in stanja, kot so vojne, človeški 
pohlep, krivičnost, potrošništvo itd.

Razstavo smo si ogledali pod vod-
stvom simpatične vodičke, ki je razsta-
vljena dela in njihovo ozadje predstavila 
na zabaven in zanimiv način ter celo uro 
ohranjala pozornost učencev. Obisk raz-
stave je bila edinstvena priložnost, da so 
učenci videli izvirna dela znanega ume-
tnika. ■

vrst sesalcev, 125 vrst dnevnih metuljev 
ter 15 vrst dvoživk. Naš vodič nam je na-
tančno predstavil tudi avtohtone ribe, ki 
živijo na tem območju, in tiste, ki so jih 
v jezero prinesli od drugod.

Ko smo Center za obiskovalce 
Cerkniško jezero zapustili, smo zunaj 
pomalicali in nato v spremstvu vodiča in 
naših učiteljic odšli na sprehod po nasi-
pu do mostu, ki pelje v del, ki mu doma-
čini pravijo »Gorica«. Tam smo preverili 
višino vode – na dan našega obiska je 
bila ta skoraj štiri metre – in se razgledali 
po okoliških krajih in vzpetinah: Slivnici, 
Križni gori in Javornikih. Vodič nam je 
postavljal zanimiva vprašanja, na pri-
mer katera občina leži za Javorniki, ki se 
z mosta lepo vidijo, v katerih letnih časih 
je jezero najbolj polno vode ipd. Mi pa 
smo ga med drugim vprašali, koliko rib 
ribiči rešijo v enem letu. Podatek nas je 
presenetil, saj to niso kilogrami, ampak 
kar tone.

Ob 11.45 smo se nato odpeljali pro-
ti Dobrepolju. Najprej smo prispeli v 
Cerknico, ki je znana po pustnem kar-

nevalu, Butalcih in čarovnicah. Na naši 
levi bi nam tako v pustnem času s Sliv-
nice, hriba, visokega 1114 metrov, zago-
tovo mahale čarovnice, a če bi bilo vre-
me megleno, kot je bilo ta dan, jih tako 
ali tako ne bi videli. Smo se pa naučili 
mnogo novega, opravili dane naloge in 
se ob vrnitvi domov strinjali z Janezom 
Vajkardom Valvasorjem, ki je leta 1686 
napisal: »Brez skromnosti pravim, da je 
ta zgodba Cerkniškega jezera velik ču-
dež narave, in lahko se upravičeno in 
brez vsakršne pristranosti uvršča med 
največje čudeže narave.«

Hvala učiteljicam za organizacijo in 
Notranjskemu regijskemu parku oziro-
ma Dejvidu Tratniku za bogato predsta-
vitev. Šolski novinarji smo kljub mrzle-
mu vremenu uživali in pripravili različne 
fotoreportaže. ■
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Videm 34, 1312 Videm Dobrepolje ● tel.: 01/786 71 40
Obratovalni čas: 
Ponedeljek, sreda, petek: od 12.30 do 19.00.
Torek: od 9.00 do 15.00.
Četrtek: od 10.00 do 15.00.

Jasmina Mersel Šušteršič

V okviru projekta Nacionalni meseci 
skupnega branja, ki uradno poteka od 8. 
septembra, ko obeležujemo mednarodni 
dan pismenosti, do zadnjega dne v ted-
nu otroka v začetku oktobra, se zvrstijo 
številni dogodki in dejavnosti, ki prispe-
vajo k boljšemu prepoznavanju pomena 
bralne pismenosti in bralne kulture v 
slovenskem kulturnem prostoru. Kra-
jevna knjižnica Dobrepolje se je ob tej 
priložnosti pridružila projektu Beremo v 
gozdnih knjižnicah, katerega namen je 

ozaveščanje o pomenu branja, ki lahko 
poteka v različnih prostorih, tudi v nara-
vi, v gozdu. V sodelovanju s Turističnim 
društvom Dobrepolje in vrtcem Ringa-
raja, skupino Medvedki, smo v lokalnem 
gozdičku izvedli pravljico ter uredili bral-
ni kotiček.

V okviru Nacionalnega meseca skup-
nega branja poteka tudi promocijska ak-
cija Beremo skupaj, katere namen je pro-
mocija branja, ozaveščanje o pomenu 
branja in bralne kulture za vse generaci-
je. Ilustracija na letošnjem plakatu Bere-
mo skupaj je delo Suzi Bricelj iz slikanice 

Nine Mav Hrovat z naslovom O kraljevi-
ču, ki ni maral brati (Mladinska knjiga 
založba, 2021). Pravljico smo prebrali na 
pravljično ustvarjalni delavnici, ki je v 
knjižnici potekala ob tednu otroka. Pra-
vljica nas je nagovorila, da vsak izmed 
nas lahko postane pravi kraljevič z bra-
njem, saj na ta način pridobimo največje 
bogastvo, ki je znanje. Prebrali smo tudi 
poslanico ob tednu otroka z naslovom 
Otrok, nepopisan list, ki opominja, kako 
pomembno je, da otrokom omogočimo 
možnosti za srečno in izpolnjujoče ter 
radostno otroštvo. ■

Beremo skupaj!

Obisk učencev 1. do 5. razreda podružnične šole Kompolje  
v krajevni knjižnici Dobrepolje
Jasmina Mersel Šušteršič

Knjižnica Dobrepolje se med drugimi 
povezuje z lokalnimi vzgojno-izobraže-
valnimi ustanovami z namenom spod-
bujanja branja in bralnih vrednot. Učenci 
podružnične šole Kompolje pod vod-
stvom pedagoškega strokovnega osebja 
so v mesecu oktobru naravoslovni dan 
obogatili z obiskom krajevne knjižnice. 

V okviru knjižne in knjižnične vzgo-
je so se učenci seznanili z nalogami in 
delovanjem knjižnice, knjižnim in nek-
njižnim gradivom, postavitvijo in uredi-
tvijo gradiva ter se urili v samostojnem 
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iskanju. Med drugim so se seznanili 
z razporeditvijo gradiva na leposlovje 
in strokovno oziroma poučno gradivo. 
Navdušile so jih postavljanke s svojimi 
slikovnimi podobami, ki se izbočijo iz 
knjige. Učenci so knjige z zanimanjem 
pregledovali in se radostili nad številni-
mi vsebinami, ki jih te prinašajo. Imeli 
so raznovrstna zanimanja in poskušali 
smo za vsakega najti knjižna dela, ki so 
odgovorila na mnogotera vprašanja in 
vodila v nova znanja. Otroci so se sezna-
nili tudi s kulturo obnašanja v knjižnici 
ter primernim ravnanjem s knjigami, da 
te ostanejo zakladnice znanja za številne 
bralce. Knjižnica pa ni samo prostor za 
branje, temveč tudi prostor za pogovor in 
druženje s prijatelji, reševanje domačih 
nalog, učenje. ■

Državno tekmovanja pionirjev in mladincev v gasilski 
orientaciji
Da se uvrstiš na državno tekmovanje, moraš biti med najboljšimi na ravni občine ter kasneje tudi na regijski ravni. In to 
je ekipi pionirjev iz PGD Videm - Dobrepolje uspelo že drugo leto zapored.

Uroš Gačnik

V soboto, 21. septembra 2024, je vrelo od 
navdušenja, saj je 196 ekip (1500 udele-
žencev) komaj čakalo začetek tekmova-
nja. Tokrat so tekmovanje pripravili v GZ 
Logatec – na Medvedjem Brdu. Tekmo-
valce, mentorje in sodnike je pričakala 
res slikovita pokrajina. Jutranja meglica, 
ki se je dvigovala, je razkrila veličastno 
hribovje in lep pogled se je ustavil na so-
sednjih dolinah. Medvedje Brdo je upra-
vičilo svoje ime, saj je bila tekmovalna 
proga izjemno zahtevna, polna vzpetin 
in gorskega teka, tako so do izraza prišle 
ekipe, ki so bile fizično dobro pripravlje-
ne. 

Ekipe so se energično podale proti 
trasam, kjer so jih poleg pravilnega ori-
entiranja na terenu čakale še točke za 
izvedbo gasilskih veščin. Spopadli so 
se z vajo z vedrovko, vezanjem vozlov, 
topografijo, praktičnimi vajami iz orien-
tacije, hitrostnim zvijanjem cevi, spaja-
njem cevi (odvisno od kategorij tekmo-
valnih enot) ...

Poskrbljeno je bilo tudi za obtekmo-
valne dejavnosti, ki so jih med tekmo-
vanjem izvajale službe sistema zaščite, 
reševanja in pomoči, ali pa so se udele-

ženci odpravili na ogled leta 2022 zgraje-
nega novega gasilskega doma in opreme 
PGD Rovte. Gasilski dom v Rovtah so si 
med čakanjem na rezultate ogledali tudi 
mentorji in mladi iz PGD Videm - Dobre-
polje. Dom je res nekaj posebnega, pa 
ne samo zaradi tega, ker je investicija 
v objekt znašala več kot milijon evrov 
in je večino investicije pokrila občina. 
Društvo druge kategorije s povprečjem 
deset intervencij na leto se tako ponaša 
s sodobno stavbo, ki je premišljeno za-

snovana in resnično služi svojemu na-
menu. Prostori so namenski in bi bili kot 
taki potrebni v vsakem gasilskem domu. 
Gasilci se tako v njem dobro počutijo in 
skrbijo, da je operativna pripravljenost 
na višji ravni. Ker so bili mladi gasilci že 
v bližini, so si ogledali še 220 milijonov 
let stare dinozavrove stopinje, med tem 
sprehodom nabrali še »marele« in se za-
radi tega dobro nasmejali.

Ob končnem postroju in razglasitvi so 
se zboru mladih pridružili Zvonko Gla-
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žar, poveljnik Gasilske zveze Slovenije, 
Franjo Bukovec, predsednik regijskega 
sveta Notranjske gasilske regije, in Berto 
Menard, župan Občine Logatec. Po na-
govorih je sledila razglasitev. V kategoriji 
pionirjev je ekipa PGD Videm - Dobre-
polje v sestavi: David Kadunc, Aljaž 
Ficko, Gal Gačnik, rez. Nejc Jakič ter 
mentor Gregor Ficko dosegla vrhunsko 
uvrstitev. Zasedli so peto mesto in za 50 
stotink zgrešili stopničke. Mladi so bili 
res odlično pripravljeni, žal se je pripe-
tila neljuba napaka, ki jih je stala dru-
gega mesta v državi ter s tem ponovitve 
lanskoletnega uspeha. Vsi člani, mladi 
gasilci ter vodstvo društva smo ponosni 

na naše tekmovalce, saj so ponovno do-
kazali, kaj zmoremo. Ne hodimo na dr-
žavna tekmovanja le tekmovat. Hodimo 
se potegovat za najvišja mesta, kar doka-
zuje usposobljenost mentorskega kadra 
ter očitno pravilno ter kontinuirano delo 
z mladimi.

Ob vrnitvi z državnega tekmovanja z 
vrhunskim rezultatom pred domači ga-
silski center na Vidmu so jih člani v dru-
štvu ter starši pričakali z dobrodošlico, 
sladko torto, otroško penino ter obve-
znim vodnim slavolokom. 

Hvala vsem članicam, članom in star-
šem, ki ste poskrbeli za prijeten sprejem. 
Ponovno velika zahvala mentorjem in 

tekmovalcem – saj vemo, brez vas pač 
ne gre. 

Čestitke so deževale in, ja, fantje, po-
nosni smo na vas. Želimo vam še veliko 
prijetnih druženj v gasilskih vrstah, ko pa 
pride vaš čas, si želimo, da nas zamenja-
te in še naprej izvajate pomembno javno 
gasilsko službo v Občini Dobrepolje.

Ker pa je druženje med mentorji in 
mladimi vedno veselo, smo že čez nekaj 
dni člani društva voščili našemu jubi-
lantu mentorju Gregorju. Naj bo mlaj, 
ki je bil za to priložnost postavljen, še 
dolgo pričevalec veselja, povezovanja in 
veselega druženja. Gregor, čestitke tudi 
tukaj. ■ 

PGD Videm – Dobrepolje se je tekmovanja udeležil  
s sedmimi ekipami
Janez Kaplan, PGD Videm - Dobrepolje

PGD Videm – Dobrepolje  je osrednje 
društvo, ki vrši v prvi vlogi operativno 
poslanstvo. Ostale dejavnosti v prete-
klosti niso bile toliko izražene, zato smo 
letošnje leto toliko bolj veseli, saj smo na 
tekmovanje odšli s kar sedmimi ekipami 
in bili tako najštevilčnejši v celotni Gasil-
ski zvezi Dobrepolje. 

Sedem ekip pomeni 70 ljudi, ki si je 
poleg ostalih dejavnosti vzelo čas za vaje 
in sobotno tekmovanje. Veseli nas, da 
smo se uspeli tako številčno zbrati. Še 
bolj pa smo bili veseli šestih osvojenih 
pokalov, ki bodo krasili društvene vitrine. 
Kot predsednik sem vesel in ponosen ter 
tudi tu čestitam članicam in članom za 
ves trud in uspehe. ■
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Občinsko in regijsko gasilsko tekmovanje
Tekmovanja so sestavni del gasilskih dejavnosti. Pri tekmovanju ne gre le za merjenje hitrosti in izkazovanje 
poznavanja in rokovanja z orodjem. Pomembno vlogo imajo tekmovanja na področju telesne pripravljenosti in pa 
druženja.

Uroš Gačnik

Občinsko tekmovanje je v soorganizaciji 
GZ Grosuplje potekalo v soboto, 28. sep-
tembra, in je napovedalo začetek števil-
nih dejavnosti v mesecu oktobru – me-
secu požarne varnosti. V dopoldanskem 
delu so nastopile pionirske in mladinske 
enote ter enote starejših gasilcev, popol-
dne pa so tekmovale članske ekipe. Dan 
se je začel z lepim vremenom, popol-
dne pa sta tekmovalno veselje nekoliko 
skazila močan dež in veter, ki sta dobro 
zmočila in premrazila tako tekmovalce 
kot sodnike. Kljub vsemu je bilo tekmo-
vanje uspešno izvedeno. V nadaljnje tek-
movanje so se uvrstile prve tri ekipe iz 
vsake kategorije.

Iz GZ Dobrepolje je na občinskem tek-
movanju sodelovalo 26 ekip, ki so se uvr-
stile po spodnjem razporedu.

Kategorija pionirjev: 
1. mesto PGD Videm - Dobrepolje 2,
2. mesto PGD Zagorica,
3. mesto PGD Videm - Dobrepolje 1,
4. mesto PGD Kompolje,
5. mesto PGD Ponikve.
Nedokončana vaja PGD Zdenska vas.

Kategorija pionirk:  
1. mesto PGD Videm - Dobrepolje.

Kategorija mladincev:
1. mesto PGD Zdenska vas,
2. mesto PGD Videm - Dobrepolje,
3. mesto PGD Zagorica.

Kategorija članov A:
1. mesto PGD Zagorica,
2. mesto PGD Zdenska vas 2,
3. mesto PGD Zdenska vas 1,
4. mesto PGD Videm - Dobrepolje,
5. mesto PGD Ponikve.
PGD Kompolje ni tekmovalo.

Kategorija članic A:
1. mesto PGD Struge,
2. mesto PGD Ponikve.

Kategorija članov B:
1. mesto PGD Zagorica,
2. mesto PGD Ponikve,
3. mesto PGD Videm - Dobrepolje,
4. mesto PGD Struge.

Najboljše tri ekipe pionirjev.

Ekipa najmlajših tekmovalk. Močno je deževalo, vseeno pa je prevladala dobra volja.
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Kategorija članic B:
1. mesto PGD Videm - Dobrepolje, 
2. mesto PGD Ponikve,
3. mesto PGD Struge.

Kategorija starejših gasilcev:
1. mesto PGD Ponikve.

V soboto, 12. oktobra, ko sta bila so-
časno organizirana tudi Dobrepoljski 
tek in Dobrepoljsko vandranje, se je 19 
ekip odpeljalo na regijsko tekmovanje, 
ki je potekalo v organizaciji GZ Ivančna 
Gorica. 

Športni park Ivančna Gorica je gostil 
regijsko gasilsko tekmovanje regije Lju-
bljana II. V celodnevnem programu je na 
osrednjem športnem kompleksu v Obči-
ni Ivančna Gorica tekmovalo okoli 1400 
gasilk in gasilcev iz gasilskih zvez Dobre-
polje, Grosuplje, Ivančna Gorica, Kočev-
je, Loški Potok, Ribnica. Tekmovalo je 
127 enot. Med vsemi nastopajočimi se je 
tokrat najbolje odrezala gasilska mladi-
na: drugo mesto med pionirji so dosegli 
gasilci iz PGD Videm - Dobrepolje, mla-
dinci iz PGD Zdenska vas pa so osvojili 
prvo mesto. Tudi preostale ekipe so bile 
vrhunsko pripravljene, žal je nekaterim 
zmanjkalo malo športne sreče za dose-
go vidnejših rezultatov. Pogoje za tre-
ninge imamo namreč slabe. Posamezna 
društva se spopadajo s prostorsko stisko 
in vsak se znajde, kot se lahko. Športni-
ki in gasilci zato nestrpno pričakujemo 
izgradnjo stadiona s tekaško stezo, kjer 
bomo lahko pripravljali ekipe in se vese-
lili morebitnih vrhunskih uspehov naših 
občanov.

Mesta, ki so jih dosegle naše enote na 
regijskem tekmovanju: 

Kategorija pionirjev: 
2. mesto PGD Videm - Dobrepolje 2,
8. mesto PGD Zagorica,
17. mesto PGD Videm - Dobrepolje 1.

Kategorija pionirk: 
7. mesto PGD Videm - Dobrepolje. 

Kategorija mladincev:
1. mesto PGD Zdenska vas,
8. mesto PGD Videm – Dobrepolje,
10. mesto PGD Zagorica.

Kategorija članov A:
11. mesto PGD Zagorica,
15. mesto PGD Zdenska vas 2,
18. mesto PGD Zdenska vas 1.

Kategorija članic A:
8. mesto PGD Struge,
11. mesto PGD Ponikve.

Kategorija članov B:
6. mesto PGD Zagorica,
12. mesto PGD Ponikve,
13. mesto PGD Videm - Dobrepolje.

Kategorija članic B:
8. mesto PGD Videm - Dobrepolje, 
10. mesto PGD Ponikve,
11. mesto PGD Struge.

Kategorija starejših gasilcev:
4. mesto PGD Ponikve.

Iskrene čestitke vsem, ki ste kakorkoli 
prispevali, da so bili tekmovalni dnevi us-
pešno izvedeni. Prav tako čestitke vsem 
ekipam, ki ste se uvrstile na regijsko tek-
movanje. Še posebej pa želimo uspehov 
mladini, ki nas bo zastopala prihodnje 
leto na državnem tekmovanju. Posebna 
pohvala vsem mentorjem in mladini, ki 
vzajemno skrbijo, da bo tradicija gasil-
stva in medsebojne pomoči živela tudi v 
prihodnje. ■

Najboljše tri ekipe mladincev.

Starejši gasilci iz Ponikev, so se ponovno izkazali.
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Interveniranje dobrepoljskih gasilcev v preteklem 
mesecu
Interveniranje je prva in najpomembnejša zadolžitev vseh gasilcev. Veseli smo lahko, da nam ni treba pogosto hiteti na 
pomoč. V kolikor pa smo pozvani, pa se vedno odzovemo.

Uroš Gačnik

Gasilci iz PGD Kompolje so bili 13. sep-
tembra 2024 pozvani na črpanje vode iz 
kleti. V kleti je bilo pribl. 50 centimetrov 
vode, ki so jo izčrpali.

V ponedeljek, 23. septembra 2024, ob 
11.56 so bili gasilci PGD Videm - Dobre-
polje, PGD Zdenska vas, PGD Ponikve 
obveščeni o požaru stanovanjske hiše v 
Ponikvah. Ob prihodu so gasilci ugoto-
vili, da je požar že dodobra razvit v zgor-
njem nadstropju hiše, vsi stanovalci pa 

so bili že na varnem. Izklopili so elektri-
ko in od dežurnega električarja zahtevali 
izklop hiše od omrežja. Začeli so gasiti. 
Hitro so požar omejili in pogasili. Objekt 
so na koncu pregledali še s termokame-
ro. Na gasilski straži je ostalo domače 
društvo PGD Ponikve. Začasno so tudi 
prekrili uničeno ostrešje s folijo ter tako 
preprečili morebitno zamakanje.

Regijski center za obveščanje (ReCo) 
je 23. septembra 2024 aktiviral gasilce 
PGD Videm - Dobrepolje. Obveščeni 
so bili, da je ujet maček v kanalizacij-

skem jašku. Ob prihodu so ugotovili, da 
je maček v cevi za meteorne vode, ki je 
povezana s kanalizacijo. Zavarovali so 
kraj dogodka in odprli pokrova jaškov. 
S tehničnim posegom so mačka zvabili 
v enega od jaškov in ga od tam prenesli 
na površje.

Gasilce PGD Kompolje in PGD Videm 
- Dobrepolje je ReCo 27. septembra 2024 
ob 15.10 obvestil o onemogli osebi v vasi 
Podgora. Ob našem prihodu oseba ni 
kazala znakov življenja, zato smo začeli 
temeljne postopke oživljanja. Postop-

Zbiramo pomoč za družino po požaru
V ponedeljek, 23. septembra 2024, je 
na naslovu Ponikve 104, 1312 Videm - 
Dobrepolje, pogorela hiša družine Grm 
- Zupančič. Družina je lastnica hiše, go-
jijo tudi nekaj živali. V družini so štirje 
mladoletni otroci. Sinova, stara 13 in 14 
let, hodita v OŠ Brinje, ena hčerka, sta-
ra sedem let, je prvošolka, tri leta stara 
sestrica pa je doma. Starši se trudijo, da 
bi otroci hodili v šolo, oče opravlja ob-
časna dela.

Hiša – bivši vikend ‒ je imela leseno 
konstrukcijo, spodaj je bila delno obzi-
dana, pred kratkim so obnovili kopal-
nico. Poškodbe po požaru in gašenju 
so po mnenju gradbenikov tako hude, 
da bo treba objekt verjetno porušiti. 
Natančnega poročila še ni, verjetno pa 
je šlo za stik pri električni napeljavi. 
Objekt žal ni bil zavarovan.

Civilna zaščita Občine Dobrepolje 
nas je takoj pozvala, da skupaj poma-
gamo družini. Krajevna organizacija 
RK Dobrepolje je s pomočjo donator-
jev poskrbela za najnujnejše potrebšči-
ne: hrano, oblačila, higienski material, 
ležišča … Za šest mesecev so dobili 
zasilno kontejnersko bivališče ob svoji 
hiši. V tem času bodo morali obnoviti 
svoj dom. Potrebovali bodo predvsem 

sredstva za gradbeni material, veliko 
dela opravijo sami in s pomočjo sorod-
nikov, znancev in vaščanov.

Tudi na RKS – Območno združenje 
Grosuplje smo sprejeli sklep, da poma-
gamo z zbiranjem finančne pomoči za 
plačilo računov za gradbeni material.

 Rdeči križ Slovenije nam je iz skla-
da solidarnosti že namenil 2500 evrov, 
odzvale so se že tudi nekatere krajev-
ne organizacije RK, vendar še veliko 
manjka, da bi lahko pozidali dom do 
strehe.

Pomoč za družino Grm - Zupančič 
lahko nakažete na račun RKS – Ob-
močno združenje Grosuplje, Gasilska 
cesta 6, 1290 Grosuplje:

SI56 0202 2001 6581 140, 
sklic: 00 2309-2024, 

namen: POMOČ GRM ZUPANČIČ.

Za pomoč se vsem iskreno zahvaljuje-
mo.  

Tajnica KORK Dobrepolje,
dr. Zora Korošec Koruza

Predsednica RKS – OZ Grosuplje,
Mirjana Jarc



Naš kraj ■ oktober 2024 35••• Iz društev •••

ke smo izvajali do prihoda dežurnega 
zdravnika in službe NMP.

V ponedeljek, 30. septembra 2024, 
je ReCo pozval PGD Zagorica in PGD 
Videm - Dobrepolje na dimniški požar. 
V naselju Zagorica so se vnele saje v di-
mniški tuljavi stanovanjskega objekta. 

Gasilci z Vidma in Zagorice so pogasili 
požar, iznesli gorljive snovi ter očistili 
dimniško tuljavo izgorelih saj. Gasilci so 
tuljavo ter okolico dimnika pregledali s 
termovizijsko kamero, gorljive obloge so 
bile opazne na vrhu dimnika. Gasilci so 
odsvetovali nadaljnje kurjenje do priho-

da pooblaščenega dimnikarja.
Gasilci PGD Kompolje so 13. oktobra 

2024 ob 13.02 z lokalne ceste Kompolje 
‒ Mala Gora ‒ Ribnica v Občini Dobrepo-
lje odstranili podrto drevo ter voznikom 
omogočili varen prehod. ■

Začetek jeseni v PGD Kompolje
Jeseni se v PGD Kompolje ponovno začne aktivnejše delo na raznih področjih. Po koncu poletnih počitnic se je na vaje 
vrnila gasilska mladina in se pripravljala na tekmovanje desetin. Oktobra pa so z rednimi mesečnimi vajami začeli tudi 
operativni gasilci.

Tjaša Grandovec, PGD Kompolje

PGD Kompolje je bilo v mesecu sep-
tembru in oktobru pozvano na tri inter-
vencije. Več je zapisano v skupnem poro-
čilu intervencij GZ Dobrepolje.

Naši najmlajši gasilci so se takoj po 
končanih poletnih počitnicah vrnili na 
vaje, na katerih so se začeli pripravljati 
na tekmovanje. Ponovili so vajo z ved-
rovko, razvrščanje ter štafeto z ovirami. 

Občinsko tekmovanje desetin je poteka-
lo 28. septembra v Grosuplju. Skupina 
pionirjev je zasedla četrto mesto. Gasil-
ska mladina pa tudi po tekmovanju na-
daljuje redne tedenske vaje, na katerih 
pa ni cilj samo priprava na tekmovanja, 
vendar tudi na zabaven in sproščen na-
čin seznaniti najmlajše z gasilstvom, de-
lovanjem organizacije ter jih na tak način 
navdušiti za nadaljnje delo v društvu.

Z oktobrom so se na svoje vaje vrnili 

tudi operativni gasilci. Prve vaje so bile 
posvečene obnovi protokola gasilskega 
pogreba. Pri tem je na pomoč priskočil 
Janez Puželj, podpoveljnik Gasilske zve-
ze Ribnica. Za njegovo strokovno preda-
vanje in vodenje se mu operativne gasil-
ke in gasilci zahvaljujejo. Tovariš Puželj 
nam je predal znanje protokola, ki ga 
na žalost vsak gasilec enkrat potrebuje. 
Ponovil je, kako ohraniti dostojanstvo 
in spoštovanje naših tovarišev ob nji-
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hovem zadnjem slovesu. Skupaj smo se 
pogovarjali in obujali zgodovino društva. 
Ugotovili smo, da je bil Ignacij Merhar 
prav tako imenovan za častnega člana 
našega društva, kar je samo še pouda-
rilo pomen ohranjanja bogate tradicije. 
Takšen način operativnih vaj nas pove-
zuje in spominja na vrednote tovarištva, 
medsebojne podpore ter spoštovanja, ki 
jih gojimo v gasilski organizaciji.

Ne tekmujejo pa samo najmlajši člani 
našega društva, vendar tudi operativni 
gasilci, ki so se 12. oktobra udeležili 10. 
taktičnega tekmovanja »ZMAJ 2024« v 
PGD Kot - Brezje. Dosegli so šesto mesto 
od 14 ekip iz vse Slovenije. ■

PGD Zdenska vas ponovno na državno tekmovanje
Tako kot vsako leto smo tudi letos v začetku septembra zdenski gasilci začeli intenzivne priprave na tekmovanje. 
Pripravljale so se ekipe pionirjev, mladincev ter dve ekipi članov A. 

Tjaša Blatnik, mentorica mladine PGD 
Zdenska vas

Med tem je nekaj naših članov pridno 
obiskovalo tečaj za gasilskega častnika, 
ki poteka v zgornjih prostorih našega 
gasilskega doma. Po uspešnih vajah ni 
manjkalo druženja in nabiranja moči za 
naslednje vaje. V soboto, 28. septembra, 
se je v Grosuplju odvijalo občinsko tek-
movanje. Dopoldne sta nastopili ekipi 
pionirjev in mladincev. Pionirjem sreča 
letos žal ni bila naklonjena, so pa zato 
mladinci dosegli odlično prvo mesto. 
Popoldne sta nastopili obe ekipi članov 
A. Kljub močnemu nalivu v času nastopa 
sta se obe ekipi odrezali izvrstno. Mlajša 
ekipa članov A je dosegla drugo mesto, 
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Boštjan Hren, poveljnik GZ Dobrepolje

Tečaj gasilski častnik ‒ Dobrepolje 
2024

Prostovoljni gasilci morajo biti v skladu 
z Zakonom o gasilstvu usposobljeni za 
opravljanje operativnih nalog gasilstva, 
kot so gašenje in reševanje ob požarih, 
prometnih oziroma ekoloških in indu-
strijskih nesrečah, zaščita in reševanje 
oseb in premoženja ob naravnih in dru-
gih nesrečah, požarna straža ter druge 
splošne reševalne naloge. Operativne 
naloge gasilstva so tudi preventivne in 
operativne naloge v zvezi z varstvom pred 
požarom. Tečaj gasilski častnik, ki poteka 
na lokaciji GZ Dobrepolje, obsega 98 ur, 
od tega 63 ur teoretičnih predavanj in 35 
ur praktičnih vaj. Predavanja potekajo na 
lokaciji PGD Zdenska vas, praktični del 
pa bo potekal v Stolarni Dobrepolje in 
na regijskem poligonu v Grosuplju. Tečaj 
se bo zaključil s končnim preverjanjem 
znanja na lokaciji ICZR Ig. Tečaj poteka 
na ravni regije Ljubljana II pod vodstvom 
regijskega poveljnika Jožeta Andolška. 
Na tečaju predavajo predavatelji in in-
štruktorji iz naših lastnih gasilskih vrst, 

za kar se jim že vnaprej zahvaljujemo. 
Zahvala tudi PGD Zdenska vas, ki nam je 
odstopila prostore za izvedbo predavanj.

Usposabljanje za vodenje intervencij

Tečaj je potekal na lokaciji Gasilska bri-
gada Ljubljana, obiskovali so ga trije 
tečajniki iz GZ Dobrepolje. Na usposa-
bljanju je sodelovalo 30 tečajnikov iz 
regije Ljubljana I in regije Ljubljana II. 
Tečaj obsega naslednje teme: povelj-
niško mesto, vodja intervencije, vloga, 
naloge in odgovornosti, informatika pri 
vodenju intervencij, predstavitev siste-
ma vodenja intervencij, organiziranje 
dela z velikim število enot, vodja načr-
tovanja ‒ vloga, naloge in odgovornosti, 
vodja operativnih enot ‒ vloga, naloge in 
odgovornosti, načrtovanje in vodenje na 
karti, topografija, vodenje intervencij ob 
velikih nesrečah, sprejemno mesto, vod-
ja logistike ‒ vloga, naloge in odgovorno-
sti, komuniciranje z javnostjo, simulacija 
intervencije (velik požar objekta), simu-
lacija intervencije (poplava), simulacija 
intervencije (požar v naravi).

Vodenje intervencij je kompleksna 
naloga, za katero so potrebna tako teo-

retična znanja kot praktično usposablja-
nje. Zasnova programa zahteva urejen 
sistem vodenja z znanimi postopki. Za 
uspešno vodenje je treba vzpostaviti 
transparenten in primerljiv sistem, ki 
temelji predvsem na enostarešinskem 
vodenju, delegiranju nalog ter ustrezni 
zasnovi podpore znotraj gasilskih enot in 
izven njih. Glede na zahtevne naloge in 
velika pooblastila, ki jih ima vodja inter-
vencije v skladu z Zakonom o gasilstvu, 
je treba gasilce za opravljanje teh nalog 
usposobiti. ■

starejša pa tretje mesto. Sledila sta dva 
tedna priprav na regijsko tekmovanje. V 
tem času smo pokazali tudi solidarnost 
na malce drugačen način in se udeležili 
krvodajalske akcije, ki je potekala 4. ok-
tobra v Osnovni šoli Toneta in Franceta 
Kralja Dobrepolje. Čas za pripravo na 

tekmovanje je hitro minil in treba je bilo 
pokazati znanje tudi na regijskem tek-
movanju. Mladinci so svoje delo opravili 
več kot odlično, saj so dosegli prvo mesto 
in postali regijski prvaki. Tudi ekipi čla-
nov A sta se odrezali dobro, vendar ne 
dovolj, da bi se uvrstili naprej. Dosegli 

sta 15. in 18. mesto, a nič zato, saj smo 
se vsi skupaj na koncu veselili odličnega 
rezultata mladincev. Zdenski gasilci tako 
nadaljujemo tradicijo doseganja visokih 
rezultatov in uvrstitev na državna tek-
movanja, saj smo jih od leta 2008 pa do 
danes nanizali kar 14. ■

Usposabljanje gasilcev GZ Dobrepolje

Dokler komunikacija teče, 

skoraj ne opazimo, da 

komuniciramo, zaplete 

se, ko pride do težav v 

komunikaciji.
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Jože Lenarčič

Na lep jesenski dan v ponedeljek, 30. 
septembra, smo se odločili za oglede 
zanimivosti v naši bližnji okolici. S šti-
rimi vozili in udeležbo 29 članov smo se 
odpravili na ogled Županove jame. Ne-
kateri smo bili v njej že večkrat, vendar 
je od takrat minilo že kar nekaj časa. Ob 
dogovorjeni uri nas je sprejela lokalna 

vodička in nas popeljala v kraški svet 
podzemlja.

Županova jama je ena lepših kraških 
jam na Dolenjskem. Obiskovalce navdu-
šuje že od leta 1926, ko je domači župan 
Josip Perme odkril notranje dele in jih 
povezal z že prej znano Ledenico. Raz-
giban jamski sistem z izredno bogatimi 
kapniki je v skladih jurskih apnencev 
oblikoval nekdanji podzemni tok po-

toka Podlomščice. Sestavlja jo sedem 
podzemnih dvoran. Naseljujejo jo ne-
katere drobne jamske živali, prilagojene 
na večno temo. Tu prezimijo nekateri 
netopirji, predvsem mali in veliki pod-
kovnjak. V tej jami so posneti prizori v 
filmih o Vinetouju in tudi v filmu Kekče-
ve ukane.

Sledil je ogled naslednje zanimivo-
sti. V okolici naselja Cerovo, v bližini 

Mesec oktober mesec požarne varnosti:  
Požarna varnost – bodi pripravljen, bodi varen! 
V mesecu oktobru smo gasilci še posebej aktivni, saj je oktober mesec požarne varnosti. V tem mesecu imamo pregled 
delovanja vseh sedmih društev, skupno vajo, dneve odprtih vrat in še bi lahko naštevali.

Boštjan Hren, poveljnik GZ Dobrepolje 

Že v septembru smo se gasilci udeležili 
občinskega gasilskega tekmovanja, ki je 
potekalo na lokaciji regijskega poligona v 
Grosuplju. Iz Gasilske zveze Dobrepolje 
je sodelovalo 26 ekip v šestih kategorijah, 
12 ekip se je uvrstilo naprej na regijsko 
tekmovanje, ki je potekalo 12. oktobra 
2024 v Ivančni Gorici.  Vsem ekipam če-
stitam za doseženi uspeh, zahvala vsem 
sodnikom in drugemu osebju za pomoč 
pri sami izvedbi.

V mesecu oktobru so se dejavnosti na-
daljevale po društvih. Društva so imela 

dneve odprtih vrat, kjer so bile prikaza-
ne različne točke, kot so gašenje s peno, 
uporaba aparata AED, gašenje požara v 
kuhinji in evakuacija vrtca, šole. Glede 
na pozitivno izkušnjo preteklih let bodo 
tudi letos na Gasilski zvezi Slovenije iz-
vedli klasično oglaševanje s plakati ter 
oglaševanje na družbenih omrežjih. Le-
tos je bilo natisnjenih 5400 izvodov pla-
katov s tematiko meseca oktobra. URSZR 
je izdelala TV- in radijski spot, oglas za 
oglaševanje na avtobusih ter nagradno 
igro. Že tradicionalno smo pregledova-
li hidrantna omrežja. Šolam, vrtcem in 
drugim organizacijam smo pomagali pri 

izvedbi evakuacij, ki so sicer v domeni 
organizacij samih. Gasilci jim pri tem 
lahko pomagamo s strokovnimi nasve-
ti – ob nesreči gasilci ne sodelujemo pri 
evakuaciji, ampak po potrebi rešujemo 
občane, ki se jim ne uspe pravočasno 
umakniti na varno.

V sklopu meseca požarne varnosti v 
GZ Dobrepolje smo organizirali skupno 
vajo v soboto, 26. oktobra 2024, ob 16. uri 
v Kompoljah. 

Po vaji so sledili kratka analiza, zaklju-
ček in druženje. ■

Jesenske dejavnosti veteranov GZ Dobrepolje
Letošnje poletje je kar hitro minilo. Veterani GZ Dobrepolje smo za to jesen načrtovali še kar nekaj dejavnosti.
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Posvet članic regije Ljubljana II je potekal v Dobrepolju
V petek, 13. septembra 2024, je na Vidmu potekal tradicionalni posvet članic regije Ljubljana II. Dogodek, ki je postal 
nepogrešljiv, je namenjen izmenjavi izkušenj, strokovnemu izpopolnjevanju in utrjevanju vezi med članicami. Letos 
je bila organizacija dogodka zaupana GZ Dobrepolje. Zbralo se je več kot 200 članic iz naslednjih gasilskih zvez: 
Dobrepolje, Ivančna Gorica, Grosuplje, Loški Potok, Ribnica, Kočevje ter deset gostov. 

Ana Pugelj, predsednica komisije za članice  
GZ Dobrepolje

Posvet se je začel v poznih popoldan-
skih urah in kljub slabemu dvodnevne-
mu vremenu je, kakor naročeno, tudi 
dež ponehal. Članice in gostje smo se 
zbirali pred Jakličevim domom, kjer je 
vsak prejel spominek na ta dogodek. Po-

tem smo se odpravili pred gasilski cen-
ter PGD Videm - Dobrepolje. Posvet je 
odprla predsednica komisije za članice 
regije Ljubljana II Romana Marinč, ki je 
vse lepo pozdravila. Sledili so kratki go-
vori in pozdravi naslednjih gostov: pred-
sednika GZ Dobrepolje Boštjana Škulja, 
predsednika regije Ljubljana II Bojana 
Kocjana, župana Občine Dobrepolje 

Janeza Pavlina ter predstavnice Sveta 
članic GZS Alenke Božič. Posveta so se 
udeležili tudi poveljnik regije Ljubljana 
II Jože Andolšek, poveljnik GZ Dobre-
polje Boštjan Hren ter predsednica GZ 
Vrhnika Andreja Lenarčič. Po nago-
vorih in pozdravih je sledil prikaz vaje 
tehničnega reševanja iz vozila, ki so ga 
prikazale članice PGD Videm - Dobre-

znamenite Županove jame, stoji znana 
srednjeveška cerkvica sv. Miklavža na 
Taboru. Pod vodstvom vodiča smo se 
ustavili v dolinici, kjer stoji kapelica sv. 
Antona, ki je zelo obiskana. Po stezi smo 
se povzpeli na Tabor nad Cerovim iz 15. 
stoletja, ki je eden najlepše ohranjenih 
protiturških taborov. Stoji na 492 metrov 
visoki vzpetini nad Grosupeljsko kotli-
no. Znotraj obzidja je cerkev sv. Nikolaja 
z izjemnimi freskami. Freske so izdelali 
hrvaški slikarji v prvi polovici 16. stole-
tja. Okrog cerkve je bil v istem stoletju 
zgrajen tudi obrambni tabor, v katerem 
so se pred vpadi Turkov organizirano 
branili kmetje iz okoliških vasi. Zaradi 
izjemne lege ni bil nikoli osvojen. Da-
nes eden redkih še ohranjenih tovrstnih 
taborov je eden najpomembnejših spo-
menikov tega zgodovinskega obdobja na 

Slovenskem.
Gasilci imamo veliko gasilskih kole-

gov po Sloveniji. Izkoristili smo bližino 
Ponove vasi in obiskali tamkajšnje vete-
rane. Sprejeli so nas v društveni dvorani. 
Njihova veteranska tekmovalna enota že 
dalj časa nastopa na različnih tekmova-
njih in tudi na pokalnih tekmovanjih GZ 
Slovenije, kjer že nekaj let osvaja pred-
vsem prva mesta. Prisotni se niso mogli 
načuditi nad številom pokalov, ki so jih 
že osvojili. Za naše člane je bila to dob-
ra spodbuda, da bi jih začeli posnemati 
tudi v naših društvih. Na koncu nam je 
poveljnik društva razkazal tudi vso njiho-
vo opremo. Udeleženci ekskurzije so bili 
s programom zelo zadovoljni.

 V nadaljevanju bi omenil tudi tekmo-
vanje GZ Dobrepolje v soboto, 28. sep-
tembra, na lokaciji PGD Grosuplje, ki so 

se ga udeležili tudi starejši gasilci PGD 
Ponikve. 

V soboto, 12. oktobra, pa je sledilo re-
gijsko tekmovanje vseh šestih GZ regije 
Ljubljana II. v športnem parku Ivančna 
Gorica. V močni konkurenci izbranih 21 
veteranskih enot je PGD Ponikve osvojilo 
dobro, a nehvaležno četrto mesto.

V mesecu oktobru je načrtovanih še 
več dejavnosti v PGD, kjer sodelujejo ve-
terani. Odvijajo se operativne vaje, dnevi 
odprtih vrat, ocenjevanje društev in še 
marsikaj.

 Za starejše gasilce je zelo pomembno, 
da se kljub svojim letom pridružijo mlaj-
šim v svojih društvih, jim prenašajo svoje 
izkušnje in sodelujejo z njimi po svojih 
zmožnostih. ■
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polje. Po vaji je sledil premik v dvorano 
Jakličevega doma. V dvorani sta nas že 
pričakala predavatelja ter tudi zaupnika 
Helena Šlajnar (zaupnica iz GZ Cerkni-
ca) ter Luka Zalokar (zaupnik, jamar iz 
GZ Cerknica). Predstavila sta nam vlogo 
psihosocialne pomoči v sistemu zaščite 
in reševanja. V sistemu zaščite in reševa-
nja obstaja mreža zaupnikov in psiholo-
gov, ki lahko v primeru potrebe poma-
gajo vsem pripadnikom in pripadnicam 
enot, ko se med svojim delom srečajo s 
težkimi dogodki. Izvedba razbremenil-
nega pogovora se priporoča, ko se pojavi 
stiska. Pomembno je, da se v čim kraj-
šem času ponudi in tudi sprejme pomoč 
pri spoprijemanju s stisko. Zgodnje pre-
poznavanje stiske in ukrepanje sta na-
mreč prva koraka na poti okrevanja. 

Po predstavitvi je sledilo glasbeno raz-
vedrilo mladega harmonikarja Matevža 
Novaka. Ker so bili naši želodčki že malo 
prazni, sta sledila pogostitev v spodnjih 
prostorih Jakličevega doma ter druženje 
članic različnih društev. Za pogostitev so 
poskrbeli Okrepčevalnica pri Petru ter 
članice GZ Dobrepolje. 

Zahvaljujem se vsem, ki so kakorkoli 
pripomogli pri uspešni izvedbi dogodka. 
Hvala Občini Dobrepolje za prostor Jakli-
čevega doma ter društvu upokojencev za 
možnost uporabe prostorov za pogosti-
tev. Posebna zahvala gre Jani in Tomažu 
Strah iz Zagorice, ki sta nam podarila več 
kot 200 lesenih kuhalnic za spominek na 
dogodek. Hvala Mr. Laser za ugodno gra-
viranje, Jožetu Puglju za donacijo medu, 

predvsem pa se zahvaljujem vsem člani-
cam GZ Dobrepolje za vrhunsko speče-
no pecivo ter sodelovanje in pomoč pri 
izvedbi dogodka. Hvala tudi vsem redar-
jem ter PGD Videm - Dobrepolje in PGD 
Zagorica za posojene gasilske klopi.

Letošnji posvet je znova pokazal, kako 
pomembni so tovrstni dogodki za krepi-
tev gasilskega duha, izmenjavo znanj in 
povezovanje med članicami regije. ■

Dejavnosti bolničarjev prostovoljcev v mesecu  
prve pomoči
Drugo soboto v septembru obeležujemo mednarodni dan prve pomoči, v Sloveniji pa tudi začetek meseca prve 
pomoči, ki se zaključi 16. oktobra, na svetovni dan oživljanja. V tem času poteka veliko dejavnosti za širjenje znanja PP, 
ki rešuje življenja.

Anica Smrekar, sekretarka RKS ‒ OZ Grosuplje

V soboto, 14. septembra, je na Igu potekalo regijsko preverjanje 
ekip prve pomoči, ki se ga je udeležilo 11 ekip iz ljubljanske 
regije, med njimi kar dve ekipi – 12 bolničarjev ‒ prostovoljcev 
iz RKS – OZ Grosuplje.

Bolničarji so sodelovali tudi ob slovesnem praznovanju 60. 
letnice župnije Grosuplje, z delavnicami za otroke pa so širili 
znanje tudi 8. oktobra 2024 ob dnevu dejavnosti na podružnič-
ni šoli Polica in isti dan na vaji evakuacije na osnovni šoli na 
Adamičevi cesti v Grosupljem. 

Poleg tega so se obvezali, da bodo prikazovali ukrepe PP na 
prazniku krompirja v Ivančni Gorici in pomagali pri nudenju 
prve pomoči tekačem na maratonu v Ljubljani. Redno zago-
tavljajo prvo pomoč tudi na rokometnih tekmah in podobnih 
dejavnostih v Grosupljem.

Vse te dejavnosti pripomorejo k utrjevanju znanja in prip-
ravljenosti ekip, če bi jih v primeru večjih nesreč vpoklicala ci-
vilna zaščita, katere del so. Vedno pa dobrodošli tudi novi člani 
ekip in drugi prostovoljci, da se nam pridružite! ■
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Novo vodstvo RKS – OZ Grosuplje
Na izrednem zboru članov smo 18. septembra 2024 izvolili novo predsednico, podpredsednico in članici Območnega 
odbora RKS – OZ Grosuplje. Predsednica je Mirjana Jarc, ki se je do sedaj že izkazala z delom za boljši svet v Rdečem 
križu in drugod. 

Anica Smrekar, sekretarka RKS – OZ Grosuplje

Nova podpredsednica je Jožica Blatnik 
iz Ambrusa, nova članica Območnega 
odbora iz Občine Grosuplje Breda Škrja-
nec in iz Občine Ivančna Gorica Marjeta 
Škrjanec. Vsem čestitamo in želimo us-
pešno opravljanje humanitarnega dela 
za najranljivejše med nami.

Ob izvolitvi je nova predsednica de-
jala, da je njena prioriteta izboljšanje 
pogojev dela RKS ‒ OZ Grosuplje, ker 
je opravljanje vsega zahtevnega huma-
nitarnega dela možno šele, ko lahko vsi 
predani prostovoljci in zaposleni op-
ravljajo svoje delo v primernih prostorih 
in s potrebno sodobno opremo za svoje 
delo. Dodala je še: »Svojo največjo pri-

ložnost vidim v krepitvi prepoznavnosti 
humanitarnega poslanstva Rdečega 
križa pri vseh občankah in občanih. Ve-
denje o tem, kaj je poslanstvo Rdečega 
križa, ki ga lahko izpolnjuje prav vsak, 
odpira vrata vzgoji za humanitarnost 
in spodbujanju mladih za prostovoljsko 
delo v naših vrstah. Prav je, da že naj-
mlajši v vrtcih zvedo, kako lahko rešijo 
življenje in še drugače prispevajo, da 
smo kot skupnost odpornejši ob narav-
nih in drugih nesrečah in da to vedo tudi 
najstarejši, ki živijo doma ali v domu 
starejših, učenci, ustvarjalci, zaposleni v 
javnih in zasebnih podjetjih ter zavodih, 
samozaposleni, brezposelni ... Skratka 
prav vsak prebivalec občin Grosuplje, 
Ivančna Gorica in Dobrepolje.« ■

Dejavnosti v Društvu gobarjev Štorovke Šentrumar 
Hočevje v jesenskih mesecih leta 2024
Dogodki v gobarskih društvih v poznopoletnih in jesenskih mesecih so nas vodili na Štajersko na Roglo, na Goričko v 
Dobrovce, v sosednjo Občino Ivančna Gorica in na Dolenjsko v Novo mesto. Na stojnici z razstavo gob smo bili prisotni 
tudi na Vidmu na Dobrepoljskem krompirjevanju in Dobrepoljskem vandranju. 

Gerta Gregorka 

Gobarsko društvo Kostanjevka Zreče je v 
drugi polovici meseca avgusta 2024 orga-
niziralo že 24. mednarodno srečanje go-
barjev v Restavraciji pod Roglo. Ko smo 
prispeli pod Roglo, so se pri Restavraciji 
pod Roglo že zbirali gobarji, člani go-
barskih društev iz Slovenije in Hrvaške, 
bilo nas je precej več kot preteklo leto. 
Člani Gobarskega društva Kostanjevka 
Zreče so poskrbeli za vodeno gobarjenje 
z njihovimi vodiči po okoliških gozdovih. 
Primerke, ki smo jih prinesli gobarji iz 
okoliških gozdov, smo skupaj determini-
rali. Zelo smo se potrudili in na dvorišč-
ni strani Restavracije pod Roglo postavili 
razstavo gob. Determinirali smo več kot 
120 različnih primerkov gob. Razstava 
gob na novi lokaciji pod Roglo je organi-
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zatorju, Gobarskemu društvu Kostanjev-
ka Zreče, nedvomno odlično uspela. 

    Le teden dni pozneje smo se odpravili 
na Goričko v Dobrovce, kjer je Gobarsko 
društvo Snežka iz Dobrovc organiziralo 
8. mednarodno srečanje gobarskih dru-
štev, ki je potekalo, kot vsa leta do sedaj, 
v Športnem parku Dobrovce, kjer ima se-
dež tudi Gobarsko društvo Snežka. Or-
ganizatorji srečanja so članom gobarskih 
društev iz Slovenije, Hrvaške in Srbije 
dodelili vodiče, da se po večurnem go-
barjenju na Mariborskem Pohorju, Are-
hu in vse do Ruške koče ne bi izgubili. 
Na Mariborskem Pohorju smo nabrali 
nekoliko več primerkov gob kot pred te-
dnom dni pod Roglo. Prikazali in deter-
minirali smo več kot 200 primerkov gob, 
nekaj zanimivih vrst gob, tudi takšnih, ki 
ne rastejo v naših gozdovih. Snežkin učni 
park, v katerem so postavili razstavo gob, 
je res nekaj posebnega, vreden ogleda. 
Razprostira se na pribl. 3000 kvadratnih 
metrih površine v naravnem okolju in je 
razdeljen na tri območja: gobarska učna 
pot, zeliščna učna pot in avtohtone ptice. 

    Na povabilo Občine Ivančna Gorica 
in Sveta za starosti prijazno občino smo 
se v mesecu septembru udeležili njiho-
ve že 11. jubilejne prireditve – Vsi smo 
ena generacija. Prireditev je potekala na 
novi lokaciji, na tržnici v Ivančni Gorici. 
Medgeneracijsko druženje so soobliko-
vali številni nastopajoči. Med prireditvijo 
in po njej so svoje dejavnosti na stojnici 
predstavila številna lokalna društva, dru-
ge organizacije in posamezniki iz Občine 
Ivančna Gorica. Člani Društva gobarjev 

Štorovke Šentrumar Hočevje iz Občine 
Dobrepolje smo na stojnici predstavili 
dejavnosti našega gobarskega društva in 
postavili manjšo razstavo gob, prikaza-
li in determinirali več kot 50 primerkov 
gob. Obiskovalci prireditve so si razstavo 
gob ogledali z velikim zanimanjem, imeli 
številna vprašanja, na katera smo z vese-
ljem odgovarjali. To je naše poslanstvo 
in prispevek k ozaveščanju o varovanju 
in ohranjanju narave.

Z Gobarskim društvom Novo mesto 
že vrsto let zelo dobro sodelujemo. Po-
magamo si pri nabiranju primerkov gob 
za razstavo in sodelujemo pri postavitvi 
razstave. Tudi letos je bilo tako. Člani 
društva smo nabirali primerke gob v 
okolici Hočevja in Muljave za razstavo 
gob v Novem mestu in jim primerke tudi 

dostavili. Razstava gob v Novem mestu, 
v organizaciji Gobarskega društva Novo 
mesto, je bila za obiskovalce odprta dva 
dni, v petek in soboto, v atriju Gostišča 
na trgu na Glavnem trgu v Novem mestu. 
Prikazali in determinirali so več kot 400 
primerkov gob. Bravo, Dolenjci. 

V nedeljo, 22. septembra 2024, je Tu-
ristično društvo Dobrepolje organiziralo 
Dobrepoljsko krompirjevanje na občin-
skem trgu na Vidmu. Iskali so najtežji 
krompir, krompir zanimivih oblik, oku-
šali krompirjeve jedi, spoznavali zanimi-
vosti o krompirju. Topla jesenska nede-
lja je na trg pred Jakličevim domom na 
Vidmu privabila številne obiskovalce, ki 
so ta dan želeli preživeti kar najbolj pri-
jetno. Na trgu pred Jakličevim domom 
so na stojnicah lokalni pridelovalci hra-
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ne obiskovalcem ponudili svoje dobrote. 
Člani Društva gobarjev Štorovke Šentru-
mar Hočevje pa smo postavili manjšo 
razstavo gob, več kot 60 primerkov, ki 
smo jih nabrali v okolici Hočevja in Mu-
ljave. Obiskovalce je zabaval ansambel 
MEH EKSPRES. Otroci so se zabavali na 
napihljivem gradu in na ustvarjalnih de-
lavnicah. Turistično društvo Dobrepolje 
se je vsem obiskovalcem, lokalnim po-

nudnikom hrane in tudi našemu dru-
štvu zahvalilo za sodelovanje na njihovi 
prireditvi. 

Turistično društvo Dobrepolje je 
drugo soboto v oktobru 2024 organizi-
ralo množičen športno rekreativni dogo-
dek ‒ 15. Dobrepoljsko vandranje in 14. 
Dobrepoljski tek. Daljša, 16 kilometrov 
dolga dobrepoljska pot vodi z Vidma 
do gobarskega doma na Šentrumarju 

in nazaj v Dobrepoljsko dolino. Člani 
društva smo v okolici Hočevja, Muljave 
in Ivančne Gorice nabrali primerke gob 
in na stojnici na prireditvenem prostoru 
na Vidmu postavili manjšo razstavo gob, 
determinirali 69 primerkov gob in odgo-
varjali na številna vprašanja obiskoval-
cev športno rekreativnega dogodka. ■

Piknik ČD Dobrepolje
V soboto, 14. septembra 2024, ob 15. uri smo se člani ČD Dobrepolje zbrali na družabno izobraževalnem pikniku. Piknik 
je potekal pri Koči pri Koritu v Podgori. Kljub slabemu vremenu je bila udeležba odlična.

Miha Tekavec, predsednik Čebelarskega 
društva Dobrepolje

Po nekajletnem premoru, za katerega je 
bila kriva tudi korona, smo se čebelarji 
Dobrepoljske doline zbrali na društve-
nem pikniku. Kot narekuje dobra čebe-
larska praksa, smo izkoristili priložnost 
in medse povabili vzrejevalca čebeljih 

matic Miho Novaka. Pri njem naše dru-
štvo že vrsto let kupuje čebelje matice. 
Z veseljem smo prisluhnili njegovemu 
pogledu na čebelarstvo. Predstavil je tudi 
svoj sistem vzreje matic. Sledilo je nekaj 
vprašanj, kar je vodilo v zanimiv pogovor. 

Po končanem uradnem delu je sledi-
lo druženje ob dobri hrani in pijači, kjer 
smo si čebelarji izmenjali prepotrebne 

izkušnje iz prejšnjih in letošnje sezone. 
Zaključek je, da se vreme spreminja in s 
tem so pogoji za čebelarjenje vsako leto 
zahtevnejši. Zato sta stalno izobraževa-
nje in usposabljanje v čebelarstvu izje-
mno pomembna. 

Kasneje se nam je pridružila tudi Tina 
Žerovnik, dipl. biol., zaposlena na Čebe-
larski zvezi Slovenije. Tina je specialistka 
za ekonomiko v čebelarstvu. Tudi njene 
izkušnje in nasveti so v čebelarstvu vred-
ni zlata. Še posebej takrat, ko je čas, da 
čebelarji svoje izdelke ponudimo potro-
šniku. Ta čas pa je za nas že tu. Tako nas 
boste lahko našli na mnogokateri prire-
ditvi v občini, kjer vam bomo ponudili 
čebelarske pridelke. Lahko pa poiščete 
najbližjega čebelarja in to opravite pri 
njem in s tem delujete in kupujete lo-
kalno.

Na koncu lahko svoje srečanje oce-
nimo kot zelo uspešno. Po nekajletnem 
premoru smo si enotni, da piknik pono-
vimo tudi naslednje leto.

NAJ MEDI! ■
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Marija Nučič, predsednica Društva podeželskih 
žena Dobrepolje – Struge, foto: dr. Jernej Stare, 
arhiv DPŽ

V poletnem času smo pripravile delavni-
co peke piškotov, ki je potekala pri čla-
nici Nadi Vidrih. Imele smo tudi nekaj 
sestankov.

Za državno ocenjevanje iz peke kruha, 
ki je potekalo v Beli Cerkvi, smo spekle 
pet poprtnikov, od katerih so vsi osvoji-
li zlata priznanja. Tokrat smo pekle jaz, 
Alenka, Jožica, Marta in Marija. Poprtnik 
Marije Grandovec je dobil vse možne 
točke. Na ta uspeh smo zelo ponosne, 
hkrati pa smo lepo zastopale našo obči-
no na sami podelitvi priznanj ter po vseh 
drugih medijih.

V mesecu septembru smo se udele-
žile dveh prireditev: gobarske razstave 
v Hočevju ter krompirjevanja na Vidmu. 
Na obeh prireditvah smo se predstavile s 
svojimi dobrotami. Bilo je lepo, uspešno 
in pohvalno.

V oktobru smo to udeležbo ponovile 
na Dobrepoljskem vandranju, kamor so 

nas ponovno povabili člani TD Dobrepo-
lje, za kar se jim najlepše zahvaljujemo in 
želimo si še naprej uspešno sodelovati.

V januarju bomo ponovno organizi-
rale državno tekmovanje v peki poprtni-
kov, ki bodo kot vsako leto, na praznik 

Sv. treh kraljev. Vabimo vas, da se nam 
pridružite ter pokažete svoj izdelek nam 
in vsem drugim na razstavi.

Vse, ki si želite v našo družbo, pa ste 
lepo vabljene, da se nam pridružite.

Lepo pozdravljeni. ■

Nekaj utrinkov iz Društva podeželskih žena  
Dobrepolje -Struge
Čas je že, da se spet oglasim s prispevkom, ki se nanaša na delo članic Društva podeželskih žena Dobrepolje - Struge.

Mineva drugo leto, odkar nas je zapustila ljudska 
pripovedovalka g. Ančka Lazar
Marija Žnidaršič, TD Dobrepolje

Obdarjena z ljubeznijo do glasbe, izre-
dnim spominom, spoštovanjem do na-
ših prednikov in njihovih običajev, lju-
beznijo do narave, vero v Boga in ljudi 
ter s sposobnostjo komunikacije z ljudmi 
različnih izobrazb in starosti je v svojem 
življenju opravila za našo skupnost ve-
liko delo.

Zaradi ohranjanja ljudskih pesmi, 
pripovedk in običajev iz naših krajev, ki 
so danes vsi dostopni na avdio in video 
nosilcih, ter zaradi sodelovanja z mlaj-
šimi generacijami in širjenja zavesti o 
bogastvu ljudskega izročila, ji je Obči-

na Dobrepolje leta 2021 podelila naslov 
ČASTNA OBČANKA.

Tisti, ki smo jo poznali, se je bomo 
spominjali z vsem spoštovanjem. In prav 
v znak spoštovanja smo TD Dobrepolje 
v sodelovanju z Občino Dobrepolje na 
njeno rojstno hišo postavili spominsko 
ploščo z napisom:

V SPOMIN LJUDSKI PRIPOVEDOVALKI 
NAŠIH ZGODB V PRISTNI DOBREPOLJŠČINI

ANČKI LAZAR 
1927–2022

S PONOSOM, TVOJI DOBREPOLJCI IN ČLANI 
TD DOBREPOLJE

OBČINA IN TD DOBREPOLJE
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15. Dobrepoljsko vandranje in 14. Dobrepoljski tek
V soboto, 12. oktobra, so številni pohodniki in tekači izkoristili lepo vreme in se na Vidmu in okolici udeležili že 
tradicionalnih pohodov in tekov. Organizator prireditve je TD Dobrepolje v sodelovanju z Občino Dobrepolje in 
Športnim društvom Dobrepolje.

Dušica Hočevar in Andreja Štorman Vreg,  
TD Dobrepolje

Topla jesenska sobota je na trg privabi-
la veliko število ljudi iz bližnje in daljne 
okolice. Prvi pohodniki so se zbrali že 
pred 8. uro in se podali na najdaljšo pot. 
Zbrane je pozdravil župan g. Janez Pavlin 
in vsem zaželel prijetno »vandranje«. V 
imenu TD Dobrepolje se je predsednica 
društva zahvalila častnemu članu, g. Edi-
ju Zgoncu, ki je 14 let vodil pohodnike po 
najdaljši poti Dobrepoljskega vandranja. 
V teh letih je več sto pohodnikov vodil 
po različnih poteh, kjer so spoznavali za-
nimivosti naše prelepe doline. S svojim 
strokovnim znanjem je obogatil pohode, 
za kar smo mu neizmerno hvaležni.

Ob 8. uri so prvi pohodniki najdaljše 
trase krenili do gobarske koče na Šen-
trumarju. Tam so jih z dobrodošlico pri-
čakali prijazni člani gobarskega društva 
Štorovke in jim predstavili gobarsko kočo 
z razglediščem. 

Naslednji pohod ob 9. uri je potekal 
po Dobrepoljski dolini, kjer so si poho-
dniki ogledali dolino in spoznali posa-
mezne vasi. Ustavili so se na Tisljevem 
razgledišču, kjer so imeli krajši postanek 
z domačimi dobrotami.

Družine z majhnimi otroki so se zbra-
le ob 10. uri in se podale na sprehajalno 
pot Račke Kratkotačke. Postanek je bil 

pri Stari luži, kjer so opazovali življenje 
v vodi in okolici ter se malo posladkali 
s pecivom.

Vsi pohodniki so se vrnili na Videm, 
kjer so na trgu pokramljali s tekači in dru-
gimi obiskovalci ter se okrepčali z mali-
co. Na stojnicah Društva podeželskih 
žena Dobrepolje - Struge, Čebelarskega 
društva in Društva gobarjev Štorovke so 
si ogledali razstavo gob in kupili lokalne 
izdelke in pridelke. 

Jubilejno 15. Dobrepoljsko vandranje 
je bilo uspešno izvedeno. Zahvaljujemo 

se vsem članicam in članom Turistične-
ga društva Dobrepolje, ki so sodelovali 
pri organizaciji in izvedbi prireditve. 
Zahvala tudi Jožetu Kralju za vodenje, 
Tjaši Volek za dežurstvo v primeru prve 
pomoči, Športnemu društvu Dobrepolje 
in Občini Dobrepolje, DPŽ Dobrepolje - 
Struge, Čebelarskemu društvu Dobrepo-
lje, Društvu gobarjev Štorovke, gasilskim 
društvom Zdenska vas, Videm - Dobre-
polje in Zagorica, Športnemu društvu 
Cesta in ZŠAM-u. ■  
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Občina Dobrepolje in Turistično društvo Dobrepolje sta 
organizirala že 5. Dobrepoljsko krompirjevanje na Vidmu
Prijetno druženje, kjer se vse vrti okrog krompirja, je tudi letos napolnilo občinski trg na Vidmu.

Matjaž Štern, Dušica Hočevar,  
Turistično društvo Dobrepolje 

Ob nedeljskih popoldnevih se središče 
Vidma izprazni in sameva, v popoldan-
skih urah 22. septembra 2024 pa je zaži-
velo in zadišalo. Mladi in stari so se trli na 
trgu. Večina se jih je umirjeno družila ob 
polno zasedenih mizah. Otroci so med 
vreščanjem jurišali na napihljiv grad, po-
tem ko so se preizkusili na ustvarjalnih 
delavnicah. 

Okrog trga postavljene stojnice so bile 
polne različnih vsebin. Katera krompir-
jeva specialiteta je najbolj okusna? Mor-
da krompirjeva pita, morda krompirjeva 
solata ali krompirjev golaž? In kakšne 
so krompirjeve sladice? Pa kakšen okus 
imajo različne sorte krompirja v »tensta-
nem« krompirju? Ponujeno je bilo okrog 
20 različnih krompirjevih degustacij, za 
vse okuse. 

Kdor si je vzel čas, je lahko na stojni-
cah izvedel različne recepte in zanimi-
vosti o krompirju, ki so jih z veseljem 
zaupale prizadevne članice Turističnega 
društva Dobrepolje. Prav tako pa sta bila 
predstavljena zgodovina in pridelovanje 
dobrepoljskega krompirja v daljšem pri-
spevku za vse obiskovalce.

Za tekmovalno vzdušje je bilo poskr-
bljeno ob tehtanju in izboru najtežjega 
krompirja. Za umetniški izziv pa je ko-
misija imela težko nalogo izbrati krom-
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pir najbolj zanimivih oblik, v izboru so 
prevladovale srčaste oblike.

Člani TD Dobrepolje so prikazali 
tradicionalen način izdelave dobrepolj-
skih zobotrebcev, udeleženci priredi-
tve so lahko poskusili tudi sami izdelati 
zobotrebce s tradicionalnim orodjem, 
krivčkom.

Kmetija Jakopič je ponujala domače 
pridelke, ČD Dobrepolje medovite zak-
lade, Društvo gobarjev Štorovke je prip-
ravilo poučno mini razstavo gob. Izpod 
marljivih rok članic Društva podeželskih 

žena Dobrepolje - Struge so bile ponuje-
ne razne sladke dobrote, ki so obogatile 
ponudbo. 

Ansambel Meh Ekspres nas je zabaval 
z glasbo za vse okuse, poskrbljeno je bilo 
tudi za jedačo z žara in pijačo iz jurčka, 
kot se za veselico spodobi.

Tudi tokrat smo imeli lepo vreme in 
dober obisk ljudi dobre volje.

Kdor je Dobrepoljsko krompirjevanje 
zamudil, se nam lahko ponovno pridruži 
naslednje leto.

Zahvaljujemo se: Občini Dobrepolje 

in županu občine za prijazen pozdrav, 
Avtoprevozništvu Grandovec, Društvu 
podeželskih žena Dobrepolje - Struge, 
ČD Dobrepolje, Društvu gobarjev Što-
rovke, kmetiji Jakopič, kmetiji Levstek, 
eko kmetiji Marolt, družini Erčulj, Jo-
žetu Šuštarju, članicam in članom TD 
Dobrepolje za pripravo krompirjevih 
jedi in pomoč pri organizaciji prireditve, 
PGD Zdenska vas, PGD Zagorica, ZŠAM 
Grosuplje - Dobrepolje in vzgojiteljicam 
vrtca Ringaraja Mateji, Ester in Veroniki 
za izpeljavo likovne delavnice. ■

Novo šolsko leto, nove volitve
Jesen nas je pozdravila z barvnimi listi na drevesu, z vonjem po kostanju in z začetkom 
študentske študijske sezone in vseh dogodkov, ki pridejo zraven.

Erika Dizdarević, ŠK GROŠ

S koncem oktobra je v naši organizaciji 
ponovno nastopil čas za sklic rednega 
občnega zbora in volitev v organe kluba 
za šolsko leto 2024/2025. Tako smo se 
zbrali v soboto, 26. oktobra 2024, v na-
ših prostorih na Industrijski cesti 1g, kjer 
smo predstavniki organov kluba imeli 
svoje letno poročilo, sprejeli smo projek-
tni in finančni načrt za leto 2025 ter po-
trdili spremembe pravilnikov in statutov, 
ki jih v prenovljeni obliki lahko najdete 
na naši spletni strani: www.klub-gros.
com. Predstavili so se novi kandidati za 
člane dijaškega odbora dijaške sekcije, 
disciplinske komisije, nadzornega in 
upravnega odbora. Svoj dvoletni pred-
sedniški mandat pa je zaključila pred-
sednica Aleša Palčič. Zahvaljujemo se ji 
za ves vloženi trud, za vodenje ekipe in 
za vse spremembe, ki so nastopile v času 
njenega delovanja in delovanja ekipe, ki 
jo je v tem obdobju spremljala. Čestita-
mo pa novo izvoljeni predsednici Anji 
Jančar, za katero lahko s ponosom re-
čemo, da je prva predsednica iz Občine 
Dobrepolje. Veselimo se, kaj bo prineslo 
delovanje pod njenim vodenjem. Vse, ki 
pa še niste najbolj seznanjeni s sestavo 
teles študentskih klubov in njihovega 
splošnega organiziranja, pa vabimo, da 
si na naši spletni strani preberete članek 
»Kaj je študentski klub GROŠ?« ali pa nas 
v živo obiščete in vam iz prve roke odgo-
vorimo. Ob tem pa bi vse zainteresirane 
študente in dijake radi povabili, da se 
pridružite naši ekipi in organizirate svoj 

projekt ali pa pridete spoznati nove ljudi 
in začutite ta klubski duh, ki nas groševce 
veže.

Za nami je že tretja edicija Glasbenega 
atlasa, ki je potekal v soboto, 5. oktobra 
2024, pri gasilskem domu v Grosuplju v 
sklopu dogodkov proslavitve 25. obletni-
ce, ki je barvala to leto našega delovanja. 
Oder so grele skupine Kreera, Jet Black 
Diamonds, Dan D in Siddharta, plesišče 
pa ste ogreli vsi obiskovalci, ki se vam 
prav posebno zahvaljujemo, saj ste s svo-
jo energijo za nas zagotovo ustvarili ve-
čer, ki bo v spominu organizacijske ekipe 
ostal še dolgo. Prav to pa je tudi eno iz-
med naših vodil, saj kot aktivisti uživa-
mo v svojem delu, ki seveda kdaj s seboj 
prinese tudi padce, ki pa se vzdignejo z 
nasmeški obiskovalcev ter z dobrimi vtisi 
in povratnimi informacijami udeležen-
cev. Hvala vsem našim članom in tistim, 
ki se redno udeležujete naših dogodkov, 
saj brez vas tudi nas ne bi bilo že 25 let.

Z novo sezono pa se vračajo tudi zdaj 
že tradicionalni dogodki, kot so pub 
kviz, na katerem so se ekipe pomerile v 
četrtek, 24. oktobra 2024, in se borile za 
naziv Groševe modre glavice. Poleg tega 

pa se ob sredah, v terminu od 19.00 do 
20.30, v telovadnico Osnovne šole Žalna 
vrača tedenska rekreacija. Šport, ki se na 
rekreaciji izvaja, se tedensko spreminja, 
trenutno je napovedana odbojka za 30. 
oktobra in košarka za 6. novembra. O 
nadaljnjem programu pa se bodo lahko 
udeleženci dogovorili skupaj, glede na 
interes. Rekreacija je za člane ŠK GROŠ 
brezplačna, za nečlane je 20 evrov na se-
zono. Izpolni prijavnico na naši spletni 
strani, da se pridružiš aktivni ekipi, in ne 
pozabi na športno opremo.

Vse študente in dijake, ki imate letos 
veljavni študijski status, bi še enkrat radi 
povabili, da se včlanite k nam, če se še 
niste. Zakaj? Članarina je brezplačna 
in velja za celotno študijsko leto. S se-
boj pa prinese popuste za naše dogod-
ke, brezplačen tisk študijskega gradiva, 
brezplačno članstvo v Mestni knjižnici 
Grosuplje, popust na članarino v fitnesu 
in mnoge druge. Včlanitev je možna v 
času naših uradnih ur z veljavnim potr-
dilom o vpisu za študijsko leto 2024/2025 
in s podpisano pristopno izjavo. Se vidi-
mo!

Uradne ure: ponedeljek, sreda in pe-
tek od 18.00 do 20.00 v Grosuplju, Indu-
strijska cesta 1g; torek od 18.00 do 20.00 
v Ivančni Gorici, Cesta 2. grupe odredov 
17; četrtek v Jakličevem domu, Videm 34, 
po dogovoru.

Facebook: GROŠ študentski klub
Instagram: @sk.gros
spletna stran: www.klub-gros.si ■
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Marta Šuštar

Pravimo, da so to naravne nesreče in ni-
koli ne vemo, kdaj nas lahko katera do-
leti. Kljub tehničnemu in vsesplošnemu 
napredku so ljudje običajno nemočni, ko 
pred njihovimi očmi izginja vse, kar so 
si s trdim delom ustvarili, še huje pa je, 
če izgubijo celo življenje. Na srečo je še 
veliko sočutnih ljudi, ki se ob naravnih 
in drugih nesrečah odzovejo in po svojih 
močeh pomagajo. 

Poplave
Karitas se vedno odziva na take dogodke. 
Lansko leto, ko so Slovenijo doletele ka-
tastrofalne poplave, je preko prostovolj-
cev Karitas, ki so skoraj v vsaki vasi, prva 
pomagala ljudem na terenu. Odzvale so 
se tudi Karitas evropskih držav, še po-
sebno Poljska. Letos septembra je prav 
te države, ki so nam največ pomagale, 
doletela ista usoda. 

Slovenska karitas je takoj s pomočjo 
lokalnih Karitas v Srednji Evropi name-
nila prvih 30.000 evrov za nujno pomoč 
s katastrofalnimi poplavami prizadetim 
prebivalcem v srednji Evropi. Sodelavci 
lokalnih Karitas so prejeta sredstva upo-
rabili za nujno pomoč prizadetim. K so-
lidarnosti s poplavljenimi se je odzvala 
tudi slovenska Cerkev kot odgovor na 
veliko solidarnost, ki smo jo bili deležni 
od evropskih cerkva in Karitas ob lanskih 
poplavah v Sloveniji. Na pobudo Sloven-
ske škofovske konference so dve nedelji 
potekale nabirke za pomoč poplavljenim 
po vseh župnijah. V župniji Dobrepolje je 
bilo zbranih 2.400 evrov, v župniji Struge 
pa 500 evrov, kar kaže na veliko sočutje 
in solidarnost naših župljanov.

V oktobru so rušilne poplave prizade-
le še Bosno in Hercegovino. Takoj nas-
lednji dan je Slovenska karitas nakazala 
10.000 evrov pomoči Karitas Bosne in 
Hercegovine. Direktor Karitas Bosne in 
Hercegovine, g. Tomo Knežević, se je 
takole zahvalil: »Zelo smo hvaležni za 

vaš hiter odziv in pomoč. Veliko nam po-
meni. Situacija na prizadetih območjih s 
poplavami je namreč zelo težka in ljudje 
potrebujejo hitro pomoč. S pomočjo svo-
jih partnerjev in velikodušnih donatorjev 
želimo predvsem pomagati tistim, ki so 
izgubili vse.«

Slovenska karitas še naprej zbira 
sredstva za pomoč v poplavah prizade-
tim ljudem, saj so stiske na poplavlje-
nih območjih res hude. Do 7. oktobra 
je zbrala dobrih 30.000 evrov za pomoč 
poplavljenim v Bosni in Hercegovini. 
Več informacij lahko najdete na: www.
karitas.si.

Požar
Na srečo v naših krajih letos ni bilo po-
plav. So pa tudi v naši občini ljudje, ki so 

v hudi stiski in nujno potrebujejo pomoč. 
V septembru so ognjeni zublji uničili 
dom družini Grm - Zupančič iz Ponikev. 
Posredujem prošnjo za pomoč gospe 
Stanke Grm:

»Smo sedemčlanska družina. S par-
tnerjem imava štiri otroke. Trije so v 
osnovni šoli, ena pa je še predšolska. 
Z nami živi tudi dedek. Leta 2018 smo 
kupili manjšo hišo – lesen vikend v Po-
nikvah. Vselili smo se leta 2020, ko se 
je prejšnji lastnik izselil. Hiška je bila v 
zelo slabem stanju. Ves čas od vselitve 
smo jo obnavljali in vložili v obnovo vse 
prihranke.

Letos, 23. septembra 2024, nam je hiša 
pogorela. Zgornji del hiše je popolnoma 
uničen, spodnji del hiše pa je zaradi po-
žara neuporaben in ga je treba podreti. 
Trenutno stanujemo v mobilni hiški in 
kontejnerju, kar sta nam omogočila CZ 
in Občina Dobrepolje. Pogodba velja za 
šest mesecev, zato moramo čim prej na 
novo pozidati hišo. 

Zelo smo hvaležni gasilcem, CZ, Rde-
čemu križu, Občini Dobrepolje, OŠ Bri-
nje in Župnijski karitas Dobrepolje za 
vso dosedanjo pomoč. Še posebno smo 
hvaležni ge. Zori Koruza, ki nam je v 
prvih dneh po požaru, ko smo bili v naj-
večji stiski, zelo veliko pomagala in nam 
ponudila za nekaj dni tudi nastanitev in 
prenočišče v svoji hiši. Iskreno se zahva-
ljujemo vsem!

Nikomur ne želimo, da bi se znašel v 
takšnem položaju, kakor smo zdaj mi. 
Lepo prosimo vse dobre ljudi za pomoč 
pri nakupu materiala, da bi lahko začeli 
obnovo oz. gradnjo hiše. Že vnaprej hva-
la za vsak vaš dar.

Denar lahko nakažete na račun Žu-
pnijske karitas Dobrepolje, ki nam bo z 
vašimi darovi pomagala.«

Stanka Grm

Voda in ogenj
Voda je dobrina, ki jo nujno potrebujemo za življenje. Kadar se sprostijo sile narave, kadar voda prestopi bregove, se 
zlije v hudournike, zalije vasi in mesta, ruši domove, ceste in mostove, pa povzroči veliko škode. Tudi ogenj je dobrina 
in prijetno nam je, ko sedimo ob kaminu ali se grejemo ob topli peči. Ko pa ognjeni zublji zajamejo hišo, hlev, tovarno, 
gozd, se zgrozimo ob njegovi silni moči.
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Župnijska karitas Dobrepolje se prid-
ružuje prošnji družine Grm - Zupančič. 
Obiskali smo jih in si ogledali pogorišče. 
Želimo jim pomagati, ker so res vse izgu-
bili. Pripravljeni so tudi sami poprijeti za 
delo in čim prej obnoviti dom. Ob takih 
nesrečah se običajno lokalni prebivalci 
velikodušno odzovejo. Verjamem, da bo 
prošnja ganila vaša srca in boste po svo-
jih močeh pomagali. 

Naj obrazložim še to, da Karitas nikoli 
ne daje prosilcu denarja, pač pa plača po 
predračunu trgovcu, dobavitelju ali izva-
jalcu oz. plača račun ali položnico. Žu-
pnijska karitas je družini že pomagala z 
nakupom hrane in higienskih potrebščin 
ter nakazala 1.000 evrov na predračun za 
gradbeni material.

Sredstva, ki se bodo zbrala na našem 
računu v ta namen, bodo v celoti pora-
bljena za pomoč družini Grm - Zupan-
čič, predvsem za gradbeni material in 
opremo.

Podatki za nakazilo:
TRR je odprt pri NLB d.d., 
št. računa pa je:
SI56 0204 6025 4986 661. 
Koda namena: CHAR
Namen plačila: POŽAR 2024
Sklic: SI00 23092024

Če želite, lahko svoj dar oddate tudi 
osebno v župnišču.

Svečke Karitas 
Tudi letos so na voljo v župnijski cerkvi 
na Vidmu svečke Karitas z lepimi moti-
vi. Svečke so iz bele plastike, ki se popol-

noma reciklira. Svoj dar za ljudi v stiski 
lahko namenite s prostovoljnim prispev-
kom za svečo. Naj svečka na grobu vaših 
dragih sveti tudi za ljudi v stiski!

Zahvala
Hvala gospodu, ki ne želi biti imeno-

van, ker je kupil dva večja paketa hrane 
za eno šestčlansko in eno sedemčlansko 
družino. Obe družini se iskreno zahva-
ljujeta. Hvala vsem, ki imate sočutno 
srce. Bog vam povrni vse dobro.

Jubileji
V petek, 18. oktobra,, smo obiskali dve 
simpatični gospe iz vasi Cesta in jima 
voščili za častitljivih 90 let. To sta gospa 
Angela Grebenc, ki je praznovala sep-
tembra, in gospa Frančiška Boštjančič, 
ki je imela rojstni dan pred nekaj dnevi. 
Obe sta bili zelo veseli obiska in prijetno 
je bilo klepetati z njima. Povedali sta ve-
liko zanimivih reči. O tem pa več v pri-
hodnji številki Našega kraja. ■

Kaj pomaga, moji bratje, če kdo pravi, da ima vero, nima pa del? Mar ga lahko vera reši? 15 Če sta brat ali sestra gola in jima manjka vsakdanje 
hrane, 16 pa jima kdo izmed vas reče: »Pojdita v miru! Pogrejta se in najejta!« a jima ne daste, kar potrebujeta za telo, kaj to pomaga? 17 Tako je tudi 
z vero, če nima del; sama zase je mrtva. (Jakob 2, 14-17)

Jesen v Zavodu svete Terezije
Jesen je čas, ko se narava umirja in pripravlja na zimski počitek. Ponuja nam še zadnje pridelke in dobrote.  
S stanovalci smo jesen zaužili s polno žlico.

Janja Pečjak, dipl. del. ter.

Včasih je ličkanje koruze sodilo med 
najpomembnejša jesenska kmečka op-
ravila. Ob večerih, ko so ličkali, so se 
zbrali stari in mladi. Za nekatere je bila 
to prava »veselica«. Naši stanovalci so se 

konec septembra zbrali v dopoldanskem 
času, zličkali so nekaj zabojev koruze in 
obujali spomine. Z njo smo okrasili svoj 
kozolček v Cvetkinem parku. Obiskale so 
nas tudi Ljudske pevke Rožce iz Društva 
podeželskih žena Dolenjske Toplice. Pre-
pevale so stare ljudske pesmi. Dve izmed 

nastopajočih pišeta tudi avtorske pesmi. 
Stanovalcem sta podarili knjigi s pesmi-
mi, ki jih z veseljem prebiramo. 

Oktober smo začeli s praznovanjem 
rojstnih dni stanovalcev, ki so praznovali 
v mesecu juliju, avgustu in septembru. 
Bilo jih je kar 23. Poleg voščila in majhne 
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pozornosti so se posladkali s torto, ki so 
jo spekle naše kuharice. 

Jesen je precej nepredvidljiva glede 
vremena. Tisti dan, ki je lep, sončen, brez 
dežja, je treba dobro izkoristiti. S stano-
valci smo ujeli lepo vreme in se odpravi-
li na romanje do cerkve Marije, Kraljice 
rožnega venca, v Podgorici. Dan res ne 
bi mogel biti lepši, saj smo na poti nazaj 
srečali skupino otrok iz vrtca Ringaraja, 
ki so nam zapeli dve jesenski pesmi. 

Že tradicionalno smo tudi letos orga-
nizirali kostanjev piknik s svojci. Uživali 
smo v pečenem kostanju, jabolčnem za-
vitku in moštu. Skupaj smo zapeli nekaj 
pesmi in se družili. Luštno je bilo. ■

Prizma Ponikve v oktobru 
V delovni terapiji se vedno potrudimo, da smo v koraku s časom in sledimo koledarskim dogodkom. V mesecu oktobru 
smo tako obeležili svetovni dan glasbe in hoje.

Barbara Bavdek, dipl. del. ter., Prizma Ponikve 

Svetovni dan glasbe smo obeležili 2. ok-
tobra 2024 s karaokami. Petnajst stano-
valcev se je opogumilo in poprijelo za 
mikrofon. Drugi smo raje v ozadju uživa-
li v repertoarju, ki je bil zelo raznovrsten, 
slišali smo vse od Michaela Jacksona do 
Didl boogie woogieja. 

Tudi letos smo se odločili, da gremo 
za svetovni dan hoje na pohod do Velikih 
Lašč. Močno se pozna, da imamo novo 
skupino pohodnikov, ki to pot prehodijo 

vsak ponedeljek. Kondicija in zagnanost 
sta bili zato tako visoki, da smo v dobri 
urici bili že nazaj v hiši.

Brez redne mesečne kulinarične de-
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lavnice ne gre in v jesenskem času se 
jabolčna pita že spodobi. Zbrali smo se 
v dvorani zavoda in si skupaj ogleda-
li potrebni seznam sestavin, ki nam ga 
vedno predhodno priskrbi naša kuhinja. 
Razdelili smo se v dve skupini. Tako so 
nekateri ribali jabolka in drugi pomagali 
pri izdelavi testa. Seveda se je tehtnica 
odločila, da ravno ta dan ne bi nič merila 

v gramih. Tako smo se vsega skupaj lotili 
po strokovni metodi »od oka«, kar se je 
na koncu izkazalo za izjemno pozitivno 
obliko dela. Pognali smo dve pečici in si 
že za čas kosila lahko s toplo pito tudi 
postregli. Bila je odlična. ■

Bliža se predčasni konec (mandata)
Vsi znaki kažejo, da so se botri oziroma globoka država odpovedali Robertu Golobu. Proti predsedniku vlade so 
sproženi postopki, ki so jih do sedaj (najbrž) načrtno zavirali.

Jože Tanko

Politična jesen bo res vroča. Ne samo 
zaradi sprejemanja proračunskih do-
kumentov, kar se vsako leto dogaja ok-
tobra in novembra, ampak predvsem 
zaradi afer predstavnikov vlade, ki so jih 
povzročali z dejanji ali vehementnimi 
izjavami od začetka, torej od prvih dni 
tega mandata, in dogodkov, ki se doga-
jajo zadnje tedne. 

Zdaj so se neodvisne institucije, komi-
sija za preprečevanje korupcije, policija 
in tožilstvo odločili, da bodo proti pred-
sedniku vlade sprožili postopke zaradi 
dejanj, na katerih se je do sedaj nabiral 
prah. Teh pa ni malo.

Da spomnim samo na nekatere: na-
poved o čiščenju »janšistov« v policiji, 
pa o čiščenju »janšistov« na javni RTV, 
oba projekta so več ali manj realizirali 
in na pozicije imenovali svoje ljudi. RTV 
npr. načrtno izvaja politično segregaci-
jo. Še iz časa pred Golobovim imenova-
njem za premierja je znana zgodba o do-
mnevnem pranju denarja na Kosovu, v 
katerega je vpleten veleposlanik Martin 
Berišaj, ki naj bi prenašal denar, pa odprt 
račun na njegovo ime v Bukarešti, eno-
rmna nakazila na podružnice GEN-I-ja 
po Balkanu. V zadnjem času pa finanč-
no poslovanje Golobovega podjetja Star 
Solar z državnim Borzenom, v katerem 
je skupščina vlada. Za zdaj so uvedli 
postopek proti Golobu le zaradi čišče-
nja »janšistov« v policiji, verjetno bo že 
zadoščalo. 

Naj ob tem spomnim, da so njegovi 
poslanci v državnem zboru storili vse, da 
ovirajo ustanovitev preiskovalnih komi-
sij, ki bi se ukvarjale z Golobovimi posli. 
Tisti dve, ki pa sta bili ustanovljeni, pa jih 
sami vodijo ‒ eno njihov poslanec Aleš 

Rezar, drugo Tomaž Lah. Ti dve komisiji 
nikakor nočeta zaslišati Goloba. Golob 
se prav tako ni udeležil nobene od nad-
zornih komisij – ne tiste za nadzor pro-
računa in ne tiste za nadzor varnostno-
obveščevalnih služb, čeprav je na POP 
TV in RTV obljubil, da komaj čaka, da 
bo vse pojasnil in z dokumenti in pričami 
dokazal, da ni storil nič protipravnega. 

Očitno je Golobovo gizdalinstvo pre-
kipelo tudi tistim, ki so ga medijsko lan-
sirali. Ni prvi, ki je mislil, da je zaradi 
pozicije in zmage na volitvah močnejši 
od omrežja globoke države. Tako kot 
nekateri pred njim se bo verjetno moral 
predčasno posloviti. Poslanci njegove 
stranke, ki so ga do sedaj podpirali, bodo 
več ali manj kolateralna škoda. Tako kot 
so bili nekoč Jankovićevi, Cerarjevi, Šar-
čevi ali Bratuškovi.

Sočasno s procesi proti Golobu se že 
peljejo nekateri drugi projekti, ki naj bi 
ujeli v jadra razpadlo Golobovo volilno 
telo.

Eden takih projektov je »Logar«. Po 
eni strani nagovarja volilno bazo SDS, ki 
jo podobno kot tranzicijska levica z vlado 
na čelu poskuša oslabiti, po drugi strani 
pa zagovarja prednostno povezavo z levi-
čarji, če bo slučajno odigral pomembno 

vlogo pri sestavljanju nove vlade. Pravza-
prav je Logarju, če se ga posluša, ravno 
povezava z levičarji prednostna povolil-
na naloga. Vsem je najbrž že jasno, da 
od sedanje Golobove koalicije nobena 
stranka ne bo dobila pomembnega de-
leža volilnega telesa in da »globoka dr-
žava« potrebuje nov obraz. Menim, da 
je Logar kar priročen, če ne ravno za fa-
vorita, pa vsaj za igralca za drugo mesto 
načrtovane bodoče leve koalicije.

Sicer se napovedujejo še nekatere 
nove stranke, ki najverjetneje ne bodo 
imele odločilnega vpliva na oblikovanje 
bodoče politike. Stranko naj bi ustano-
vil predsednik državnega sveta Marko 
Lotrič, v politiko naj bi se s svojo ekipo 
vrnil Karl Erjavec, na politični parket 
vstopa Pavel Rupar z »upokojenci«, pa 
morda še kdo. 

Da se volitve bližajo, nakazuje tudi 
ponovno oživljeni sodni postopek proti 
Janezu Janši, ki mu znova sodijo v veriž-
nih in zgoščenih narokih za nepremični-
no v Trenti. Tožilstvo zgodbo pogreva že 
kakšnih deset let, oživi pa, tako kot vse 
dosedanje sodne postopke proti Janši, 
na primer Patrio, nekaj mesecev pred 
volitvami, potem pa čudežno za dlje 
časa ponikne vse do naslednjih volitev. 
Ni kaj, ključnega politika desnice je treba 
načrtno zaposliti, da se brani pred kon-
struiranimi in nesmiselnimi obtožbami 
na sodišču, predvsem pa ga je treba čim 
večkrat pokazati v sodni dvorani, da se 
pri ljudeh oživi sum, da nekaj že mora 
biti res. Ampak če bi bilo res kaj res, bi 
ga najbrž že davno obsodili. 

Priprave na predčasne volitve so to-
rej v polnem teku. Parol bo pred uradno 
kampanjo in v njej izrečenih veliko, le 
malo pa bo strank, ki jih bo sposobno 
uresničiti. ■
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Stanka Kuplenk

Prve znake sem opazila pod prho, dojka 
je bila drugačna in na otip sem začutila 
majhno bulico, kot drobno zrno, vendar 
si nisem želela priznati, da je kar koli 
narobe. Po nekaj mesecih pa je to malo 
zrnje zraslo v velikost dojenčkove pesti. 
Po pregledu na Onkološkem inštitutu in 
biopsiji (punkcija ‒ vzorec tkiva, ki gre v 
pregled) sem po tednu dni dobila potrje-
no diagnozo – rak dojke.

Diagnoza je pomenila šok. Volja in 
podpora mojih najdražjih sta mi dali 
moč, da sem lažje stopala po poti.

Po diagnozi se je moje življenje spre-
menilo. Terapije niti niso bile najhujše 
dejanje, ampak moje misli, ki so se po-
dile po glavi in videle le najslabše, veli-
ko negativnosti. Zelo počasi, počasi sem 
premagovala depresijo. Veliko dela in 
dela na sebi je bilo vloženega, da sem 
sedaj to, kar sem. Naučila sem se spre-
jemati svoja čustva, o njih govoriti in jih 
ubesediti ter povedati naglas.

Med zdravljenjem sem imela hor-

monsko terapijo, ki, kljub preprostemu 
prejemanju zdravila, pusti velike po-
sledice v telesu. Pri svojih 44 letih sem 
se morala sprijazniti s predčasno me-
nopavzo, in to je bilo zelo težko. Moje 
telo je izgubilo energijo, čutila sem, da 
se staram – nenehni oblivi, nespečnost, 
redčenje las, lomljenje nohtov, težave z 
mehurjem …

Tri leta po diagnozi sem se odločila še 
za rekonstrukcijo dojke z lastnim tkivom. 
Operacija je zelo zahtevna in čas okre-
vanja je bil dolg. Vztrajanje, moja volja, 
moževa podpora in podpora otrok so me 
dvigali, da sem vztrajala in da sem telo 
okrepila, razmigala do te mere, da nor-
malno delujem, brez kakršnihkoli ovir. In 
ja, ovire so le v glavi.

»O bolezni moraš govoriti. Če ne mo-
reš s svojimi najbližjimi, poišči strokovno 
pomoč. Tudi to je pot k uspešni ozdravi-
tvi. Če duša boli, telo trpi, boli in zboli. 
In vse, kar te obdaja zunaj, se preslikava 
v tvojo notranjost.« 

»Vdih mi da energijo, z izdihom pa 
lahko stran pošljem vso napetost.« 

Čustvo, ki ga občutim, je HVALEŽNOST.
Drage ženske in moški, pri zgodaj 

odkritem raku dojk je verjetnost ozdra-
vitve večja. 

Zato »PRETIPAJ ŠE SVOJE«.

GOVORICA SRCA

Pesem je – govorica srca.
Pesem so – besede na belem papirju.
Pesem so – moje misli, prelite v črke in 
besede.
Zbledele bodo črke in besede,
zgubile se bodo moje misli,
ostala bo govorica srca.

(Stanka Kuplenk)

Postavitev spominske plošče Anici Lazar in zahvala 
Turističnemu društvu Dobrepolje
Najprej naj bralce tega glasila seznanim, da sta konec septembra kamnoseška mojstra v prisotnosti predstavnikov 
Turističnega društva Dobrepolje v Zagorici na fasado hiše št. 54 namestila kamnito ploščo v spomin Anici Lazar, ki je 
bila v tej hiši tudi rojena. 

Alojzij Erčulj

Na plošči so njeni osebni podatki in 
zahvala njenemu življenjskemu delu kot 
pripovedovalki zgodb v dobrepoljskem 
narečju.

Če človek razmisli malo globlje, je 
ta zahvala zelo upravičena, saj je delo 
Anice Lazar pomembno za zdajšnje ob-
dobje, predvsem pa je v spodbudo za 
prihodnje rodove. Gospa Anica Lazar je 
vse svoje aktivno življenje živela in de-
lala v Ljubljani kot prodajalka čevljev. 
Razumljivo je, da je v trgovini govorila 
»ljubljansko«, toda dobrepoljsko narečje 

je ohranila do potankosti in tudi s tem 
ohranjala lepoto raznovrstnosti sloven-
ske besede, za katero so se v zgodovini 
borili in osebnostno izgorevali naši ve-
liki možje.

Razžalostim se ob misli, kako danes 
ravnamo z našim jezikom. Lepe sloven-
ske besede nadomeščamo s tujkami, ki 
so predvsem predvsem ameriškega iz-
vora. To počnemo nezavedajoč se, da 
nas bodo v prihodnosti lahko preglasili 
tuji jeziki.

Pomembno je tudi njeno delo na po-
dročju pripovedovanja zgodb, iz katerih 
vidimo, kako so živeli naši predniki in 

kakšni so bili njihovi običaji. Menim, da 
so obdobja med seboj vsebinsko pove-
zana, kljub temu da v nekaterih delih 
ozračja velja trditev, naj se odpovemo 
spominu – preteklosti ‒ in se raje posve-
timo sedanjosti ter prihodnosti.

To obeležje na hiši št. 54 v Zagorici je 
sedanjost, ki naj bo v spodbudo tudi v 
prihodnosti.

Turističnemu društvu Dobrepolje, ki 
je pobudnik tega dejanja, in vsem dru-
gim, ki ste kakorkoli sodelovali pri iz-
vedbi tega dogodka, se v imenu domačih 
lepo zahvaljujem nečak Alojzij Erčulj. ■

Rožnati oktober, svetovni mesec ozaveščanja o raku dojk
Že 20 let živim »rožnato« življenje. Vem, da se sliši nenavadno, pa vendar, pred 20 leti sem dobila diagnozo rak dojke.
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Še en uspešen Dobrepoljski tek
Druga sobota v oktobru je že tradicionalno namenjena edini množični tekaški prireditvi v naši občini – 
Dobrepoljskemu teku. Tudi letos je po ulicah Vidma in drugih vasi teklo okrog 200 udeležencev. Prireditev je del 
Dobrepoljskega vandranja in športno-rekreativne akcije Slovenija v gibanju. Dobili smo nova občinska prvaka v teku.

Bojan Novak; foto dr. Jernej Stare in Tamino 
Petelinšek

Štirinajsti Dobrepoljski tek je bil letos po 
mnogih letih sodelovanja s tekaško ak-
cijo Teki Dolenjske samostojna tekaška 
prireditev, saj omenjene akcije ni več. 
Zaradi tega smo pričakovali manj teka-
čev na desetkilometrski progi, a je bil 
upad manjši od pričakovanj in na progo 
se je podalo 69 rekreativcev. 

Še pred tem so središče Vidma prep-
lavili navdušeni osnovnošolski tekači, 
ki so tudi letos startali v treh starostnih 
skupinah. 

Najprej najmlajši, učenci prvega tri-

letja, na 500 metrov dolgi progi, nato pa 
še učenci in učenke drugega in tretjega 
triletja, oboji na 1700 metrov dolgi progi. 

Lansko zmago na deset kilometrov je 
ponovil Andrej Mikelj, ki je le za 13 se-
kund zaostal za svojim (lanskim) rekor-
dom proge (33:13). Najhitrejša v ženski 
kategoriji je bila Kim Ameršek, ki je pro-
go zmogla v času 39:13. Tudi letos smo 
ob koncu teka podelitve pripravili po sta-
rostnih kategorijah, rezultate pa si lahko 
ogledate spodaj. Najhitrejše tri fante in 
dekleta smo nagradili tudi v vseh treh 
osnovnošolskih starostnih kategorijah.

Tekmovanje je štelo tudi kot občinsko 
prvenstvo Občine Dobrepolje. Občinska 
prvaka sta postala Tomaž Šinkovec in Pe-
tra Grandovec.
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REZULTATI 14. 
DOBREPOLJSKEGA TEKA:

Moški – absolutno:
1. Andrej Mikelj (33:13)
2. David Slemenšek (34:44)
3. Davor Krašovec (36:01)

Ženske – absolutno:
1. Kim Ameršek (39:13)
2. Maša Sterle (41:35)
3. Marjana Černe (44:25)

Moški – člani A:
1. David Slemenšek (34:44)
2. Črt Bambič (38:54)
3. Maks Meglen (41:02)

Moški – člani B:
1. Tilen Štimec (38:07)
2. Klemen Trontelj (43:25)
3. Rok Novak (56:24)

Moški – člani C:
1. Lojze Tomažič (37:06)
2. David Lipaj (41:58)
3. Matej Levstek (42:28)

Moški – člani D:
1. Andrej Mikelj (33:13)
2. Davor Krašovec (36:01)
3. Marko Grobelšek (36:58)

Moški – člani E:
1. Marko Škrleb (39:56)
2. Stanko Brozovič (41:29)
3. Gorazd Milavec (44_39)

Ženske – članice A:
1. Kim Ameršek (39:13)
2. Maša Sterle (41:35)
3. Ana Kotar (48:30)

Ženske – članice B:
1. Marjana Černe (44:25)
2. Petra Grandovec (47:53)
3. Irena Svetec (50:08)

Ženske – članice C:
1. Ana Peček (55:27)

REZULTATI OBČINSKEGA 
PRVENSTVA OBČINE 
DOBREPOLJE:

Moški ‒ absolutno:
1. Tomaž Šinkovec (39:27)
2. Maks Meglen (41:02)
3. Maks Mustar (43:15)

Ženske – absolutno:
1. Petra Grandovec (47:53)
2. Petra Kastelic (49:57)
3. Irena Svetec (50:08)

Moški, rojeni 1995 in mlajši:
1. Maks Meglen (41:02)
2. Maks Mustar (43:15)
3. Gabrijel Turk (43:59)

Moški, rojeni 1975 do 1994:
1. Tomaž Šinkovec (39:29)
2. Jože Šuštar (43:57)
3. Primož Šporar (45:26)

Moški, rojeni 1974 in starejši:
1. Marko Marolt (45:46)
2. Sebastjan Groznik (1:02:36)

Ženske, rojene 1990 in mlajše:
1. Petra Kastelic (49:57)
2. Alja Lenarčič (54:13)
3. Žana Groznik (54:13)

Ženske, rojene 1989 in starejše:
1. Petra Grandovec (47:53)
2. Irena Svetec (50:08)
3. Andreja Škulj (57:56)

Na občinskem prvenstvu je so-
delovalo 28 tekačev in tekačic.

REZULTATI OTROŠKIH 
TEKOV:

Prvo triletje (500 metrov) – 
fantje:
1. Tomaž Kušlan
2. Nejc Štrubelj
3. Oskar Šinkovec

Prvo triletje – dekleta:
1. Lejla Miklič
2. Eva Šporar
3. Nina Šporar

Drugo triletje (1700 metrov) – 
fantje:
1. Jan Atelšek
2. Žan Šporar
3. Tine Zajc

Drugo triletje – dekleta:
1. Nuša Štih
2. Taja Kravcar
3. Žana Drobnič

Tretje triletje (1700 metrov) – 
fantje:
1. Erazem Stare
2. Maksim Kodak
3. Rene Gliha Škufca

Tretje triletje – dekleta:
1. Ana Čarman
2. Nina Potočnik
3. Larisa Založnik
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Po uspešni organizaciji se moramo v prvi vrsti zahvaliti čla-
nom PGD Videm - Dobrepolje, ki so, tako kot pretekla leta, zgle-
dno in srčno varovali tekače na progi. 

Hvala Osnovni šoli Toneta in Franceta Kralja Dobrepolje, še 
posebej obema učiteljema športa, Alenki Leskovar in Andreju 
Antoliču, ter vodstvu šole za pomoč pri organizaciji. Hvala tudi 
pokroviteljem:  Jože Šuštar, s. p., Tomaž Strah, s. p., in Zlatar-
stvo Gros Grosuplje. Za okrepčevalni postaji se zahvaljujemo 
Jožetu Klunu iz Turističnega društva Podgora in vaški skupnosti 
Bruhanja vas.

Se vidimo naslednje leto, mogoče tudi s kako novostjo … Že 
zdaj vabljeni.

Več fotografij si lahko ogledate na FB-strani Športnega 
društva Dobrepolje. ■

Odličen začetek futsal sezone za vse ekipe  
Futsal kluba Dobrepolje
Do izdaje novembrske številke Našega kraja lahko na začetek sezone gledamo z veseljem in ponosom, saj so vse naše 
ekipe v vrhu državnega prvenstva. Za člansko ekipo je najboljši začetek, odkar nastopa v 1. slovenski futsal ligi.

Bojan Novak

Od izida zadnje številke je članska eki-
pa, ki ima na domačih tekmah stabilno 
podporo vsaj 200 gledalcev, odigrala dve 
tekmi in iztržila štiri točke. Najprej je 4. 
oktobra remizirala na vročem gostovanju 
v Ribnici (2 : 2 proti ekipi THE Nutrition 
Extrem), nato pa je prikazala odlično igro 
na domači tekmi proti ekipi KMN Oplast 
Kobarid in zmagala s 4 : 0. 

Na lestvici naši fantje zasedajo zelo 
visoko tretje mesto. Na petih tekmah so 
zbrali tri zmage, en neodločen rezultat in 
en poraz. Zanimivo, da imajo fantje tre-
nerja Danija Kaljeviča za zdaj najboljšo 
obrambo v ligi. Na petih tekmah je pre-
jela le devet zadetkov. 

Selekcija U-19 na lestvici zaseda dru-
go mesto, dvakrat je zmagala in enkrat 
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Razpored domačih tekem ekip Futsal kluba Dobrepolje:
Nedelja, 27. 10. – U-15 (13.30): Futsal klub Dobrepolje : KMN Oplast Kobarid
Nedelja, 27. 10. – U-19 (16.00): Futsal klub Dobrepolje : KMN Miklavž
Sobota, 2. 11. – U-13 (12.00): Futsal klub Dobrepolje : ŠD Extrem A
Sobota, 2. 11. – U-13 (13.00): Futsal klub Dobrepolje : Siliko Vrhnika Fortrade
Sobota, 2. 11. – U-17 (14.30): Futsal klub Dobrepolje : KMN Bronx Škofije
Petek, 8. 11. – člani (20.30): Futsal klub Dobrepolje : KIX Ajdovščina
Nedelja, 10. 11. – U-19 (16.00): Futsal klub Dobrepolje : KMN Sevnica
Nedelja, 17. 11. – U-15 (13.30): Futsal klub Dobrepolje : KMN Benedikt
Nedelja, 17. 11. – U-19 (16.00): Futsal klub Dobrepolje : ŠD Mlinše
Petek, 22. 11. – člani (20.30): Futsal klub Dobrepolje : KMN Bronx Škofije
Sobota, 23. 11. – U-17 (14.30): Futsal klub Dobrepolje : KMN Miklavž
Sobota, 30. 11. - U-13 (10.00): Futsal klub Dobrepolje : KMN Bronx Škofije
Sobota, 30. 11. - U-13 (13.00): Futsal klub Dobrepolje : Oplast Kobarid

minimalno izgubila proti vodilni ekipi 
(0 : 1). Na trenutno drugem mestu je tudi 
ekipa U-17, ki je na štirih tekmah trikrat 
zmagala in igrala neodločeno. Ekipa 
U-15 je po dveh tekmah s popolnim iz-
kupičkom na prvem mestu. 

Tekmovanje 2. novembra začenja še 
naša zadnja selekcija. Na domačem tur-
nirju se bo ob 12.00 pomerila z ekipo ŠD 
Extrem A, ob 13.00 pa še z ekipo Siliko 
Vrhnika Fortrade. 

Vabimo vas na domače tekme naših 
ekip! Vstop je na vse tekme, razen na 
članske, brezplačen.

Vse dejavnosti kluba lahko spremljate 
na FB-strani kluba. ■

Futsal Dobrepolje - Velike Lašče 2024
S tekmami 16. kroga se je v soboto, 21. septembra 2024, v organizaciji ŠD Kompolje in ŠMD Turjak končala letna futsal 
liga. Novost letošnje lige je bila združitev dveh lig ‒ dobrepoljske in velikolaške. Z združitvijo smo poleg številčnosti 
pridobili kakovost lige.

Boštjan Grandovec, ŠD Kompolje

V letošnji različici tekmovanja je nastopilo 11 ekip iz 
občin Dobrepolje, Velike Lašče, Grosuplje, Ribnica 
in Žužemberk. Po končanem prvem delu ‒ enokro-
žni ligaški sistem ‒ se je liga razdelila v dve skupini: 
skupino za prvaka (za mesta od 1 do 6) in skupino za 
mesta od 7 do 11.

Prvenstvo je bilo odločeno že dva kroga pred kon-
cem, ko si je ekipa GALAKTIKI, predvsem po zaslu-
gi odličnih iger v prvem delu, priigrala neulovljivo 
prednost in postala prvi prvak združene lige. V boju 
za drugo in tretje mesto so pred zadnjim krogom os-
tale še tri ekipe (ŠD RAČNA, ŠPORT DESIGN – AE 
ANDOLŠEK in KMN KOT & ŠTUPICA TRANSPORT). 
Na koncu so podprvaki postali igralci ekipe ŠD RAČ-
NA, tretje mesto pa je osvojila ekipa ŠPORT DESIGN 
– AE ANDOLŠEK. Nagrado za FAIR PLAY je prejelo 
ŠD PREDSTRUGE, medtem ko je bil najboljši strelec 
lige Kevin TOMŠIČ (ŠD RAČNA). Po izboru ekip je 
bil najboljši igralec lige Nik PINTARIČ (GALAKTI-
KI), najboljši vratar lige pa Tadej CIMERMAN (ŠD 
PREDSTRUGE). ■
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Ob sobotah zvečer v športni dvorani Dobrepolje tretjo 
sezono zapored rekreativna zimska futsal liga
Bojan Novak

V soboto, 12. oktobra, se je začela tretja 
izvedba zimske dobrepoljske futsal lige. 
Letos v njej sodeluje deset ekip, ki se 
bodo merile do 8. marca 2025.

Vsako soboto je od 17.30 do 22.30 v 
športni dvorani Dobrepolje pestro. Zbe-
re se namreč kar 12 ekip, ki se merijo na 
šestih tekmah. Naslov prvaka brani ekipa 
Žugič ograje.

Ligo z rezultati in napovedmi sprem-
ljamo na FB-strani Zimska futsal liga 
Dobrepolje.

Vabljeni, da si pridete ob sobotah zve-
čer pogledat kakovostne tekme. 
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Zaključena sezona teniške piramide 2024
V prvi polovici meseca oktobra smo zaključili še eno razburljivo sezono teniške piramide. Letos se je tekmovanje zaradi 
vremenskih razmer začelo nekoliko pozneje kot običajno, saj je bil mesec maj izjemno deževen. Tekmovanja so tako 
stekla šele junija, kar pa ni zmanjšalo zagnanosti in želje po zmagi med tekmovalci.

Aleš Tegel

Letošnje tekmovanje je prineslo nekaj 
sprememb v pravilih, ki so še dodatno 
začinile borbo za vrh. V zadnjih treh te-
dnih tekmovanja se je 16 najbolje uvr-
ščenih tekmovalcev pomerilo v turnir-
skem sistemu na izpadanje. Ta napeta 
in dinamična sprememba je omogočila, 
da se je tekmovanje zaključilo v velikem 
slogu, kjer so morali igralci pokazati vse 
svoje spretnosti in vzdržljivost.

Kljub novostim v pravilih je vrh pira-
mide že četrtič zapored osvojil Kristjan 
Petrušen, ki s svojo nepopustljivo igro 
znova potrjuje svoj status najboljšega 
tenisača v občini. Na drugo mesto se je 
uvrstil Miha Kuplenk, tretje mesto pa je 
osvojil Tine Klinc.

Poleg prve trojice so se na lestvici do 
osmega mesta razvrstili še Franjo Strah, 
Boštjan Strnad, Marko Hočevar, Miha 
Kadunc in Jon Novak. Vsi tekmovalci so 
pokazali izjemno borbenost in nepo-

pustljivost, zato si zaslužijo pohvale za 
prikazano igro.

Pred nami je zimski premor, ko se 
bodo tenisači preselili na pokrite povr-
šine, kjer bodo vzdrževali kondicijo in 
izpopolnjevali svojo igro. Tekmovalni 
duh se bo znova prebudil spomladi, ko 
bodo igrišča v Zalipovcu spet odprla svo-
ja vrata.

Na tem mestu bi se radi zahvalili tudi 

vsem, ki so s svojim prizadevnim delom 
pomagali pri vzdrževanju teniških igri-
šč. Njihova skrb za igrišča je omogočila 
nemoten potek tekmovanj in kakovostne 
pogoje za vse igralce.

Vsem udeležencem letošnjega tekmo-
vanja še enkrat iskrene čestitke za dose-
žene rezultate in hvala za sodelovanje!

Lep teniški pozdrav! ■

Strelsko društvo Bukovec vabi nove člane
V Strelskem društvu Bukovec že vrsto let negujemo tradicijo športnega streljanja, ki združuje natančnost, 
osredotočenost in vztrajnost. Ta plemeniti šport ne zahteva zgolj fizične kondicije, temveč tudi mirno roko, ostro 
oko ter močan značaj. Streljanje z zračno puško, ki je ena izmed disciplin, je še posebej priljubljeno, saj omogoča 
začetnikom, da se na dostopen način preizkusijo v strelskem športu.

Luka Jakič

Streljanje z zračno puško poteka na kraj-
ših razdaljah, običajno deset metrov, kar 
omogoča strelcem natančno merjenje v 
tarčo. Gre za šport, ki spodbuja koncen-
tracijo, izboljšuje koordinacijo in krepi 
samozavest. Je primeren za vse starostne 
skupine, tako za mlajše kot tudi starejše, 
saj ne zahteva posebne fizične moči, 
temveč predvsem mirnost in disciplino. 
Poleg tega streljanje spodbuja spoštova-
nje pravil in razvoj odgovornosti, kar je 
ključno tudi v vsakdanjem življenju.

V Strelskem društvu Bukovec vas 
zato z veseljem vabimo, da se nam pri-

družite in se preizkusite v streljanju z 
zračno puško. Vsak petek od 19.00 do 
21.00 lahko novi interesenti brezplačno 
obiščete naše strelišče v kletnih pro-
storih Jakličevega doma in preizkusite 

svojo natančnost pod budnim očesom 
naših izkušenih inštruktorjev. Prvi obisk 
je brezplačen, zato je to odlična prilož-
nost, da spoznate šport in ugotovite, ali 
je streljanje prava dejavnost za vas. Spo-
dnja starostna omejitev je sedem let, zato 
vabimo tudi najmlajše, da se preizkusijo 
v tej zanimivi športni disciplini.

Za več informacij o članstvu in tre-
ningih se lahko obrnete na naše vadite-
lje ali nas obiščete na strelišču. Veselimo 
se vaše udeležbe in vas pričakujemo na 
enem izmed naslednjih treningov!

Naj bo vaša roka mirna in zadetki na-
tančni! ■
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Vodoravno Navpično 
8. V letu 2024 praznuje 30 let delovanja. (dve besedi) 
9. Tone in France sta imetnika tega. 
10. Znan je tudi po psevdonimu Podgoričan. 

1. V zgodovini občine smo imeli le tri. 
2. Skupno v Dobrepoljski in Struški dolini jih je 24. 
3. V njemu imamo zvon in klas. 
4. Splošni pravni akt ali predpis vlade ali občinskega 
sveta, s katerim se urejajo posamezna vprašanja 
splošnega pomena ali vprašanja notranje organizacije 
in delovanja. 
5. Imajo ga tudi v cerkvi. 
6. Simbol slovenstva. 
7. Trenutno nas je 3882. 

 

Kotiček za razvedrilo :)

SUDOKU

OD PIKE DO PIKE

KRIŽANKA
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E K O L O Š K O - H U M A N I T A R N A  A K C I J A  2 0 2 4

akcijo podpirajo:

Občina 
Dobrepolje

Občina 
Ivančna Gorica

Zbrana sredstva bomo 
letos namenili Blažu 
iz okolice Ivančne 
Gorice za specializirane 
terapije na domu.

Namesto pretiranega 
krašenja grobov se naših 
pokojnih spomnimo s 
prostovoljnim prispevkom, 
ki bo reševal življenja.

OHRANIMO LEP SPOMIN 
IN DARUJMO ZA REŠEVANJE ŽIVLJENJ

SMS DONACIJE · Skenirajte QR kodo ali napišite sporočilo SMS s ključno 
besedo SVECKA na številko 1919 in prispevali boste 5 EUR za medicinske 
pripomočke in zdravljenje bolnih in življenjsko ogroženih v ekološko-
humanitarni akciji Manj svečk za manj grobov 2024. 

Pravila in pogoji za sodelovanje pri storitvi SMS-donacija so objavljeni na spletni strani https://manjsveck-
manjgrobov.si. Prispevajo lahko uporabniki mobilnih storitev Telekoma Slovenije, T-2ja, Telemacha  in A1.svecka

MANJ SVEČK ZA MANJ GROBOV je vseslovenska ekološko-humanitarna akcija ljudi za ljudi.

Vsako leto se v projekt vključi več sto prostovoljcev, organizacij in podjetij iz vse Slovenije, 
s pomočjo katerih smo v zadnjih letih zbrali že več kot pol milijona evrov. 
Vsa zbrana sredstva vsako leto namenimo za nakup zdravstvenih naprav in pripomočkov, 
ki REŠUJEJO ŽIVLJENJA.

Svečke na grobu so močan simbol spomina na naše najdražje in z akcijo ne želimo rušiti 
tradicije. Tega spomina pa ne smemo okrniti s pretiravanjem. Svoje pokojne nosimo v 
mislih in srcih vsak dan, s sodelovanjem v akciji Manj svečk za manj grobov pa naredimo 
še nekaj dobrega za tiste, ki nas najbolj potrebujejo.

Zbrana sredstva iz naših treh občin (Dobrepolje, Grosuplje in Ivančna Gorica) bomo 
letos namenili tridesetletnemu Blažu iz okolice Ivančne Gorice, ki je preživel 
tragično trčenje z vlakom na nezavarovanem prehodu.

Blaž je ob trku utrpel hudo poškodbo leve strani glave, zaradi česar ne govori in ne hodi. 
Njegova družina, še posebej mama, se vsak dan neizmerno trudi, da bi mu omogočila 
čim boljšo rehabilitacijo. Blaž za napredek potrebuje različne specializirane terapije 
na domu, kar za družino predstavlja velik finančni zalogaj. Z vašo pomočjo mu bomo 
omogočili dodatne terapije, ki so ključne za njegov govorni in gibalni napredek.

Verjamemo, da nam bo s skupnimi močmi uspelo doseči zastavljeni cilj. Bodite zraven.

Prostovoljci Študentskega kluba Groš vas bomo čakali na stojnicah na pokopališčih 
Resje (Grosuplje), Šmarje – Sap, Videm in Šentvid pri Stični v četrtek, 31. 10., in petek, 
1. 11. 2024. Na voljo bomo tudi za vse dodatne informacije. 

V zameno za dar boste prejeli zastavico sočutja, ki jo lahko pustite na grobu.

OHRANIMO LEP SPOMIN IN DARUJMO ZA REŠEVANJE ŽIVLJENJ

koordinator akcije v Grosuplju, Dobrepolju ter Ivančni Gorici
ŠK Groš

vodji akcije  
Primož Jelševar, Tanja Brajer

Pogovarjala sta se o varnostnih razmerah 
na območju občine. Sogovornika sta se 
strinjala, da so varnostne razmere sta-
bilne. Pohvalila sta sodelovanje lokalne 
skupnosti s Policijsko pisarno Dobrepo-
lje, ki se v zadnjem obdobju dodatno kre-
pi. Z razporeditvijo novih policistov na 
Policijsko postajo Grosuplje se je stanje 
izboljšalo, prisotnost policistov na tere-
nu, vključno z območjem Občine Dobre-
polje, pa je večja, kar krepi tudi zaupanje 
tamkajšnje lokalne skupnosti v delo poli-
cije. Župan se je ministru zahvalil za so-
delovanje in ga povabil na delovni obisk.

Vir. Spletna stran občine Dobrepolje

Minister za notranje zadeve Boštjan Poklukar se je sestal 
z županom Občine Dobrepolje Janezom Pavlinom
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Ne bomo tožili, ker si odšel. 
Hvaležni bomo, ker si bil.

 

 

ZAHVALA

Nepričakovano nas je zapustil

ANTON GAČNIK
(1935–2024).

Lepo se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem, 

vaščanom in vsem, ki ste nam izrekli sožalje, darovali sveče, 
cvetje in ga pospremili k večnemu počitku.

 Hvala g. župniku Francu Škulju in ministrantom  
za opravljeni obred.

Hvala zboru Rafko Fabiani za zapete pesmi.
Iskrena hvala Godbi Dobrepolje za odigrane skladbe.

Hvala gasilcem PGD Kompolje in PGD Videm - Dobrepolje 
za hitro pomoč.

Hvala pogrebni službi Novak za organizacijo pogreba.
Hvala vsem, ki ste ga imeli radi!

Vsi njegovi

Zdaj bivaš vrh višave jasne,
kjer ni mraku, kjer ni noči;
tam sonce sreče ti ne ugasne,
resnice sonce ne stemni.
                  (Simon Gregorčič)

ZAHVALA
Ob mnogo prezgodnji izgubi naše ljube

URŠKE ŠPORAR
(1983‒2024)

iz Male vasi, stanujoče v Ljubljani.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sodelavcem, sovaščanom in znancem.

Zahvala gospodu župniku Francu Škulju in pogrebni službi 
Novak za organizacijo pogrebne slovesnosti.

Zahvala vsem in vsakemu posebej, ki ste nam kakorkoli 
izkazali pomoč, molili in darovali sredstva v želeni namen.

Vsi njeni

Ne jokajte na mojem grobu,
ni me tam, ne spim.
Sem v pomladni sapi vetra,
v zimskem snegu se iskrim,
sem sončni žarek v žitnem polju
in dežna kaplja na jesen.
Sem zjutraj ptica v mirnem letu,
zvečer kot zvezda zažarim.
Prosim, ne jokajte na mojem grobu,
nisem tam, ne spim.

ZAHVALA
Ob prezgodnji izgubi našega dragega sina, vnuka, brata,  

botrčka in prijatelja

PRIMOŽA SERNELA
(29. 10. 2000–2. 10. 2024.)

V sredo, 2. oktobra, se je mnogim od nas svet spremenil za 
vedno. Prometna nesreča nam je mnogo prezgodaj vzela 

Primoža, ki nas zdaj kot angel čuva iz nebes.
Hvala vsem sorodnikom, sosedom in vaščanom, ki ste 
nam v teh težkih trenutkih ponudili svojo ramo, topel 

stisk roke, objem in tako izkazali sočutje, nam namenili 
besede tolažbe, pomoč in molitve, ki so nam vlile moči in 
nam pokazale, da nismo sami. Še posebej hvala Nacetu in 

Darinki Novak.
Hvala Anici in Tonetu Jakopič za molitev v vežici.

Hvala Andreji Škulj za prebrano poslovilno pismo v imenu 
družine, hvala tudi za molitev na domu.

Najlepša hvala njegovim sošolcem, ki ste prišli v takem 
številu in tako lepo napisali pismo. Hvala Patriciji 

Boštjančič za prebrano pismo. Še posebej hvala njegovemu 
najboljšemu prijatelju Niku za vse trenutke, ki sta jih 

preživela skupaj, za podporo in molitve. V tebi, Nik, bomo 
vedno videli delček njega. Hvala tudi vsej Nikovi družini.

Hvala vsem iz Elme, še posebej iz oddelka navijalnica, 
Andreji Strnad, Romani Grum in vsem drugim, ki ste nam 
stali ob strani in nam ponudili svojo podporo. Hvala vsem 
Primoževim sodelavcem, ki ste se od njega poslovili v tako 
velikem številu. Hvala tudi njegovemu šefu Tonetu za tako 

lepo napisano in prebrano pismo.
Hvala kaplanu Marinku za pogovor in obisk na domu. 

Hvala gospodu župniku za lepo opravljen pogreb.
Hvala pogrebnemu zavodu Novak za pomoč pri vsej 

organizaciji in pevcem za tako lepo odpete pesmi.
Iskrena hvala vsem, ki ste se prišli poslovit. Vedeli smo, 
da vas bo prišlo veliko, vendar takega števila res nismo 

pričakovali. S tem ste nam pokazali, da ste Primoža zares 
spoštovali in ga imeli radi. Kako naj ga ne bi imeli radi, 

bil je vedno nasmejan, srčen, pripravljen pomagati. Rad 
je imel delo, naravo, kmetijo in gozd. Rad je imel svoje 

življenje. 
Želimo, da za vedno ostane v vaših srcih, tako kot bo ostal 

v naših. Zato se ne bojte obujati spominov na njega, ne 
bojte se izgovarjati njegovega imena pred nami. Veseli 

bomo, da se ga spominjate. 

Vsi domači
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POGREBNO IN POKOPALIŠKO
DEJAVNOST TER 24 URNO
DEŽURNO SLUŽBO
V OBČINI DOBREPOLJE
VIDEM IN STRUGE
OPRAVLJA KONCESIONAR

POGREBNE STORITVE NOVAK
ROBERT NOVAK s.p.
Reber 2a
8360 ŽUŽEMBERK

S 01.01.2021 NAM JE OBČINA DOBREPOLJE PODELILA
KONCESIJO ZA OPRAVLJANJE POGREBNE, POKOPALIŠKE
IN 24 URNE DEŽURNE SLUŽBE.

ZATO SE V PRIMERU SMRTI IN VSE V VEZI S 
POKOPALIŠČEM OBRAČAJTE NA NAS, DA NE BO 
PRIHAJALO DO NESPORAZUMOV IN DVOJNIH 
STROŠKOV. ZA VSE NEJASNOSTI IN VPRAŠANJA  NAS 
LAHKO POKLIČETE.

NAŠ NAMEN JE, POMAGATI VAM V NAJTEŽJIH 
TRENUTKIH OB IZGUBI SVOJIH NAJDRAŽJIH.

NUDIMO VAM KOMPLETNO STORITEV NA ENEM MESTU.

VSE LAHKO UREDITE NA SVOJEM DOMU.

NA VOLJO SMO VAM 24 UR NA DAN.

Telefon: 07/38-88-100  ali 031/876-276

Zakrajšek Marko s.p.
Srobotnik 4

1315 Velike Lašče

01 788 14 62t:

031 883 191g:

e: info@markozakrajsek.si

www.markozakrajsek.si

Cvetličarstvo,

pogrebne in
pokopališke

storitve
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Peter Hren s.p., Gradež 14, 1311 Turjak, GSM: 031/356 668

Storitve:
l	 Brušenje stekla
l	 Fazetiranje stekla in ogledal
l		Peskanje stekla
l	 Izdelava izolacijskega termopan stekla
l	 Kaljeno steklo
l	 Tuš kabine (po meri, s tesnili)
l	 Ogledala
l	 Kopelit steklo za delavnice
l	 Izdelava taljenega stekla z vzorci (fusing tehnika)
l	 Montaža vsega navedenega
l	 Ostale steklarske storitve
l	 Intervencija 24 ur na dan

MAS – PUGELJ
Posek in spravilo lesa

 Prevoz lesa  
z gozdarsko prikolico

Strojno cepljenje drv

041 755 688 (Ele)

Optika Ribnica, 
Vrvarska pot 3, 1310 Ribnica 

tel. 031 403 793

BREZPLAC�NA KONTROLA VIDA

OC�ALA NA NAPOTNICO ZZZS

STROKOVNO SVETOVANJE PRI NAKUPU OC�AL

POPRAVILO OC�AL

R I B N I C A

IZJEMNO UGODNE CENE!

Korekcijska in sončna očala, 

tudi z dioptrijo.

Sajenje,
košnja,

obrezovanje sadnega drevja,
obrezovanje grmovnic in dreves,...

040 784 656
storman.enej@gmail.com Videm Dobrepolje

I n f o r m a t i v n o  g l a s i l o  o b č i n e  D o b r e p o l j e■ letnik XXIII. št. 5                                                                                                                                   ■maj 2017

Slika zgoraj:

Otroci iz vrtca pa preživeli nekaj dni na taboru na Gradu Prestranek pri Postojni.  
    Slika levo:

 
Člani Gobarskega društva Štorovke Šentrumar so se udeležili tridnevnega gobarskega 

dogodka na Hrvaškem.

I n f o r m a t i v n o  g l a s i l o  o b č i n e  D o b r e p o l j e

■ letnik XXIII. št. 1            
            

            
            

            
            

            
            

            
            

           ■
 januar 2017

Slika zgoraj:

Osnovna šola Dobrepolje  

je konec decembra pripravila 

slovesno proslavo ob dnevu 

samostojnosti in enotnosti.

Slika levo:

Končana je Pinkijeva decembrska 

dobrodelna akcija, podeljena so 

bila tudi že zbrana sredstva.

I n f o r m a t i v n o  g l a s i l o  o b č i n e  D o b r e p o l j e

■ letnik XXIII. št. 2                                                                                                                                   ■ februar 2017

Slika zgoraj:

V šoli je 15. 2. 2017 gostovala ljubljanska Hiša eksperimentov. Šolarji so se lahko tisti dan učili nekoliko drugače. 

Slika levo:

Redni krvodajalci so se zbrali na srečanju in mnogi od njih so prejeli priznanja za številne darovane litre krvi.

Morebitni novi 

oglaševalci lahko 

vse informacije 

v zvezi z 

oglaševanjem 

dobite pri uredniku 

ali v tajništvu 

Občine Dobrepolje.

Možnost oglaševanja v Našem kraju



Krovstvo - strešno kleparstvo,

suhomontažna gradnja - knauf,

slikopleskarske storitve,

polaganje izolacije, barvanje opaža, ...

Matej     031 461 933

Stane     041 929 388

info@brata-tomsic.si 

www.brata-tomsic.si

menjava 
vetrobranskih stekel

nadomestna vozila
za čas popravila

avtokleparska in 
avtoličarska dela

hladno popravilo 
poškodb od toče

pogodbeni servisni partner + cenilno mesto

pogodbeni servisni partner

www.avtolicarstvo-brundula.si


